


Zadruga mozirje
z.o.o.

Mercator - Zgornjesavinjska kmetijska 
zadruga Mozirje z.o.o.

ŽELIMO VAM VESELE 
VELIKONOČNE PRAZNIKE OB 
BOGATO OBLOŽENIH MIZAH, 
ZA KAR BOMO PRIPOMOGLI 

TUDI M l Z  DODATNIM 
PRESENEČENJEM V ČASU 
VELIKONOČNIH NAKUPOV.

249
139

89
109

1.150

v t

OREHI...................................... ::2«1 789
LEŠNIKI 200 g 
HREN DELIKATESNI 170 g 
ROZINE 200 g 
SLADKOR 50/1 kg
SUHA ŠUNKA 1 kg 1.150
SUHI VRAT 1 kg .................................................. 1.150
SUHA DOMAČA KLOBASA 1 kg 1.200
KUHANI PRŠUT 1 kg ...............................................  ...............................
ČOKOLADA MLEČNA 300 g .......................... 379 | f
POMARANČE, MANDARINE...

@ (9 (D SE PRIPOROČA VAŠA ZADRUGA!

1.350

ljubljanska banka
Splošna banka Velenje d. d. 
Velenje_____________________

ZAKAJ SVOJEGA DENARJA NE BI OPLEMENITILI?
V LB Splošni banki Velenje d.d. se zavedamo pom em bnosti pravilnega gospodarjenja z razpoložljivimi denarnimi sred
stvi. Vsled tem u nudimo vsem pravnim osebam (podjetja, društva) m ožnost VARNEGA in  DONOSNEGA plasiranja 
prostih denarnih sredstev v obliki kratkoročnih in dolgoročnih tolarskih depozitov in depozitov z valutno klavzulo.

Osnovne značilnosti vezav za pravne osebe:
1. najnižji znesek - 500.000,00 SIT
2. najkrajši rok - 1 do 5 dni - odvisno od zneska
3. obrestovanje - višina obrestne m ere je  odvisna od višine vezanih sredstev in se glede na

čas vezave giblje v naslednjih razponih:
- do 14 dni 50% - 80% T
- od 15 do 30 dni 80% - 100% T
- od 31 do 90 dni T (D) + 3,0% 6,0%
- od 91 do 180 dni T (D) + 4,0% 6,0%
- od 181 do 365 dni T (D) + 5,0% 6,0%
- nad 1 leto T (D) + 6,0% 7,5%
- realne obrestne mere so določene na letnem nivoju;
- "T" je  tem eljna obrestna mera, ki zagotavlja ohranjanje realne vrednosti vložka in je  določena v skladu 

z zakonom;
- "D” je  rast srednjega tečaja tuje valute po tečajnici BS;

M o žn o sti, da p ro s ta  d e n a rn a  s re d s tv a  d o n o sn o  in  v a rn o  n a lo ž ite  j e  več, zato vas vabimo, da nas pokličete 
(854-301 ali 854-323) ali se pri nas osebno oglasite (LB SB Velenje d.d., Rudarska 3, Služba sredstev  in likvidnosti) in 
po m ag ali vam  b o m o  iz b ra ti  n a jb o ljšo !

LB S p lošna  b an k a  V elen je  d .d . - b an k a  za  v a rn o  in  d o n o sn o
n a lo ž b o  v ašeg a  p re m o ž e n ja



U spešna predstavitev  
Zgornje S av in jsk e doline
■ na sejm u A lpe Adria

N ova rubrika 
K otiček  

z a  voznike

N a š gost: 
naslovn i škof 

dr. V ek o sla v  Grmič

Ljubenski skakalci 
končali naporno  

tekm ovalno sezo n o

IM PRESU M
Ustanovitelj: Skupščina občine Mozirje. Izdajatelj: Savinjske novice, Franci Kotnik s.p., Savinjska cesta 4, Nazarje, telefon in fax: 063/832- 
306, žiro račun: 52810-685-13016. Glavni in odgovorni urednik: Franci Kotnik. Tajnica uredništva: Barbara Zacirkovnik. Trženje: Helena 
Kotnik. Računalniška obdelava: Tomaž Pajk. Stalni zunanji sodelavci: Edi Mavrič, Aleksander Videčnik, Slavica Slapnik, Ciril Sem. Tisk: 
igea d.o.o., Savinjska cesta 2, Nazarje. Naslov uredništva: Savinjske novice, Savinjska cesta 4, 63331 Nazarje, tel. in fax.: 063/832-306. 
Rokopise, objave, razpise in oglase je potrebno dostaviti v uredništvo najkasneje osem dni pred izidom tekoče številke. Po mnenju 
Ministrstva za informiranje RS št. 23/130-92 z dne 26.2.1992 šteje časopis med proizvode informativnega značaja, za katere se plačuje 
davek od prometa proizvodov po stopnji 5%. Objavljenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržujemo si pravico krajšanja besedil. 
Odpovedi sprejemamo za naslednje polletje.

M ozirski občinski sv e t  
sprejel predloge kom isije  

z a  delitveno bilanco

Perspektive 
kulturne dejavnosti 

v Zgornji S av in jsk i dolini

Pred Veliko nočjo

Foto: A n te  B la ž e v ič

redn ikova besed
Le kdo bi si mislil, da bomo letošnje velikonočne praznike 

pričakovali obdarjeni z novozapadlim snegom? Zima se upira na 
vse pretege in se nikakor noče umakniti pomladnemu vremenu, 
čeprav je  tako rekoč pred vrati že maj. Nekateri pravijo, da bo 
narava kljub temu pravočasno naredila tisto, kar mora, in da nas 
čaka dolgo, vroče poletje. Če bo tako, bomo verjetno takrat tožili 
zaradi vročine in suše. Tudi vreme ni več to, kar je  včasih bilo.

V dolini se je  v minulih štirinajstih dneh zgodilo marsikaj. Tudi 
to, kar sem v prejšnjem uvodniku napovedal zgolj kot prvoaprilsko 
šalo - začetek nadaljevanja gradnje ceste Ljubno  -  Luče. Razvesel
jiva novica, toda malo bolj dobre volje bomo lahko šele takrat, ko 
bodo dela gotova. Zal pa imamo sedaj tako po savinjski kot po 
zadrečki strani takšno cesto, da ni več podobna ničemur. Kdaj bo to 
sanirano, če že odsek od Ljubnega do Luč "mečkajo" tako dolgo? 
Nad cesto se jezimo vsi, ki jo  tako ali drugače uporabljamo, še 
najbolj pa vozniki. In prav zanje smo uvedli manjši kotiček, ki bo 
glede na pobude najbrž dobro bran.

Sicer pa se vozniki in avtomehaniki, združeni v svoji stanovski 
organizaciji, zadnje čase pogovarjajo nekoliko bolj "na trdo". 
Razčistiti namreč želijo nekatere zadeve iz lanskega leta in zaradi 
tega niso prav nič dobre volje. Pravo nasprotje tistega, kar je  bilo 
moč videti na Gospodarskem razstavišču v Ljubljani, kjer se je  v 
času turističnega sejma Alpe Adria predstavljala tudi Zgornja 
Savinjska dolina. Prava stvar, vam rečem! Kakšno prijetno vzdušje! 
Ko bi bilo v vsakodnevnem življenju vsaj pol tako lepo, bi bilo 
super. A ni tako. Zal. V resnici je  drugače. V resnici se še 
mnogokrat sporečemo povsem brez potrebe, da o zavisti, naši 
vztrajni sopotnici, niti ne govorimo. Pa bi jo  tudi morali odgnati, 
vsaj občasno, če že za vedno ne. A ker smo (pre)obremenjeni s 
pridobivanjem materialnih dobrin, tega ne znamo storiti.

To so misli našega tokratnega gosta, naslovnega škofa in 
upokojenega profesorja, dr. Vekoslava Grmiča. Verjamem, da boste 
z zanimanjem prebrali intervju z njim in da bo marsikomu dal 
misliti. Saj res, kako se že meri sreča? V tolarjih, markah, dolarjih? 
Ali obstajajo danes še kakšna druga merila? Kar pravšnje 
izhodišče za razmišljanje pred letošnjo Veliko nočjo, ki bo, kot kaže, 
odeta v zimsko belino.

Lepe praznike in vse dobro vam želim!

o s r e d n j a
KNJIŽNICA

CELJE



GOSPODARSTVO

G Z S  O b m o č n a  z b o r n ic a  V e le n je

O industrijski politiki Slovenije
Kot smo na kratko poročali že v prejšnji številki, je bila v ponedeljek, 18. 
marca, v sejni sobi Občine Mozirje razširjena seja upravnega odbora Savinjsko 
šaleške območne gospodarske zbornice. Poleg razprave o delu zbornice v lan
skem in letošnjem letu je bila na dnevnem redu tudi slovenska industrijska 
politika, katere zasnovo je pojasnil državni sekretar v Ministrstvu za gospodar
ske dejavnosti, dr. Vlado Dimovski.
Delo območne zbornice v letu 1995 je 
bilo ocenjeno pozitivno, temeljilo pa je 
predvsem na zastopanju interesov gospo
darstva na lokalni in državni ravni, pro
mociji in spodbujanju gospodarskih od
nosov doma in na tujem, svetovanju in 
posredovanju poslovnih informacij, izo
braževanju in spodbujanju kakovosti v
podjetjih. Poleg tega je bil oktobra iz
voljen nov upravni odbor, ki je medtem 
že opravil številne aktivnosti.
Na podoben način kot lani velenjska 
območna zbornica deluje tudi letos. Pred
videna je ustanovitev regionalnega 
društva oziroma sekcije za celovito ob
vladovanje kakovosti, v katero se bodo 
povezovala podjetja s certifikatom ISO 
9000 (iz naše doline ga imata Elkroj 
Mozirje in MGA Nazarje, v postopku sta 
Kovinarstvo Ljubno in VIVA Nazarje) in
katere osnovni namen je nadaljnji razvoj 
kulture kakovosti v podjetjih. V smislu 
razvoja podjetništva in malega gospodar
stva bo dana iniciativa za ustanovitev t.i. 
razvojne koalicije v Velenju in nato tudi 
v Mozirju. Težišče dela je namenjeno 
podpori delovanja samostojnih podjet
nikov, malih in srednjih podjetij, tesna 
povezava pa je vzpostavljena z regijskim 
združenjem podjetnikov. V izdelavi je
katalog regijskega gospodarstva, pomem
bna naloga pa je tudi razgovor z župani 
zgornjesavinjskih občin in predstavitev 
projekta Phare - Cross border.
V uvodnem delu razprave o industrijski 
politiki Slovenije je mag. Peter Suvorov 
iz Službe za razvoj GZS pojasnil osnovo 
strategije gospodarskega razvoja, ki te
melji na pridruževanju Evropi, rasti, 
konkurenčnosti in integriranju. EFTA in 
CEFTA sta po njegovih besedah za 
Slovenijo zgolj urjenje za nastop na 
pravem evropskem trgu.
Državni sekretar dr. Vlado Dimovski je 
pojasnil, da je bila industrijska politika 
izdelana na podlagi temeljite analize vseh 
enajstih gospodarskih panog. Dejstvo je, 
da slovensko gospodarstvo ne more 
konkurirati na račun nizke cene delovne 
sile, zato ostaja kot adut le še kvaliteta.
V smislu večje konkurenčnosti delovno
intenzivnih panog se je država odločila 
za naslednje ukrepe: subvencioniranje
obrestnih mer, odlog plačila davkov,- izo
braževanje, poroštva in necarinska 
zaščita. Po drugi plati bo Ministrstvo za 
gospodarske dejavnosti pristopilo k pro
jektu harmonizacije, kar pomeni uvajanje

direktiv Evropske unije v slovensko 
prakso. To je izjemno obsežen projekt 
za obdobje vsaj desetih let. Država bo 
spodbujala investicije v gospodarstvu, kar 
naj bi imelo za posledico dvig naložb v 
opremo. Poleg tega bo potrebno dvigniti 
nivo tehnološkega razvoja, ki je sedaj 
nekje na srednji ravni. Pri tem bo nujno 
intenzivno mednarodno povezovanje. Po 
besedah dr. Dimovskega bo država v 
prihodnje bolj spodbujala rast malih in 
srednjih podjetij, spodbujala pa bo tudi 
tuje, posredne in neposredne investicije.
V smislu spodbujanja izvoza bo morala 
še bolj zaživeti SID - Slovenska izvozna 
družba. Nenazadnje pa so potrebni tudi 
ekološki pristopi pri poslovanju. Dr. 
Vlado Dimovski je ob tem z razočaran
jem dejal, da so žal vsi navedeni "hori
zontalni” ukrepi izpadli iz letošnjega 
proračuna in je zato njihovo izvajanje 
blokirano.
V razpravi so člani upravnega odbora in 
gospodarstveniki opozorili na konkretne 
probleme, s katerimi se vsakodnevno 
srečujejo. Mirko Strašek (Kovinarstvo 
Ljubno) je pojasnil specifični položaj pod
jetja in grajal nerazumevanje bank za 
sodelovanje pri izhodu iz težav. Borut 
Meh (Gorenje GA) je ob tem dodal, da 
na področju bančništva zadeve niso ure
jene, kar nesporno potrjuje dejstvo, da 
še nobena od bank doslej ni odpuščala 
ljudi ali šla v stečaj. Obrestne mere 
slovenskih bank po njegovem mnenju še 
niso "evropske". Dr. Dimovski se je strin
jal z navedenimi ugotovitvami in dejal, 
da je zadolženost največji problem 
slovenskega gospodarstva. Zadeve na 
področju bančništva ureja Ministrstvo za 
finance, ki pa ne podpira nekaterih 
pomembnih predlogov iz gospodarskega 
ministrstva. Vili Eisenhut (MGA Nazarje) 
je opozoril na neustrezne določbe carin
ske zakonodaje, Marija Vrtačnik (Elkroj 
Mozirje) pa je menila, da bi se morala 
ministrstva med sabo uskladiti.
Državni sekretar je razpravo o industri
jski politiki Slovenije sklenil z ugo
tovitvijo, da na državnem nivoju vsi 
zanjo niso zainteresirani, po drugi strani 
pa v državi še ne obstaja razvojni lobi. 
Njeno uresničevanje bo torej vse prej 
kot enostavno.

Franci Kotnik

Telekom Slovenije PE Celje

L e to s  ra zšir itev  
c e n tr a l v  M ozirju in  

n a  L jubnem
Za celjsko poslovno enoto je  
prvo leto  poslovanja v okviru 
Telekoma Slovenije. Leto 1995 je  
pomenilo zaključek srednjeročne
ga obdobja 1991-1995, v katerem 
je  PE Celje dosegla najpomem
bnejši cilj, to  pa je  povečanje 
gosto te  telefonskih naročnikov. O 
rezultatih poslovanja so sprego
vorili predstavniki podjetja na 
nedavni tiskovni konferenci.
S srednjeročnim planom je bilo predvi
deno povečanje s 17,7 telefonskih 
naročnikov na 100 prebivalcev na 25,2, 
stanje na dan 31. 12. 1995 pa je bilo 
še malce boljše - 25,54 naročnikov na 
100 prebivalcev - kar pa je še vedno 
nižje od slovenskega povprečja 30,81. 
Skupaj je sedaj v omrežni skupini 063 
64.387 telefonskih naročnikov in 291 
telefonskih govorilnic.
V letošnjem letu Telekomova poslovna
enota v Celju načrtuje nadaljnje 
povečanje števila telefonskih naročnikov 
za 6.500, kar bi pomenilo 28,13 
naročnikov na 100 prebivalcev. V Občini 
Ljubno naj bi se letos sedanjim 483 
naročnikom pridružilo 180 novih, v 
Občini Luče sedanjim 534 10 novih, v 
Občini Mozirje sedanjim 1.636 550
novih, v Občini Nazarje sedanjim 409 50 
novih in v Občini Gornji Grad sedanjim 
510 5 novih telefonskih naročnikov.
V Občini Ljubno ob Savinji je letos pred
videna razširitev telefonske centrale in 
izgradnja nove medkrajevne povezave z 
optičnim kablom in prenosnim 
sistemom. Podobno investicijo v letošn
jem letu načrtujejo tudi v Občini Moz
irje.
Telekom Slovenije si je zastavil cilj, da 
bi postal uporabnikom bolj dosegljiv in 
da bi z njimi bolje sodeloval. Celjska 
poslovna enota ima v ta namen v svoji 
poslovni stavbi posebno informacijsko 
pisarno, kjer strankam nudi celovite in
formacije. Podobna pisarna naj bi še v 
tem mesecu zaživela tudi v Velenju.
Tudi na območju PE Celje so že možne 
ISDN storitve. V prihodnjih tednih bodo 
vključeni takšni priključki na območju 
mesta Celje, do konca leta 1996 pa tudi 
na območju drugih vozlišč v regiji. ISDN 
priključki zagotavljajo kvalitetnejši in 
zmogljivejši prenos. Na razpolago je 418 
osnovnih priključkov in 50 primarnih 
priključkov.

Franci Kotnik



- GOSPODARSTVO

OPRAVIČILO
V 6. številki Savinjskih novic je bil oglas Zgornje- 
savinjske kmetijske zadruge Mozirje namesto na prvi 
notranji platnici pomotoma objavljen na zadnji not
ranji platnici. Napaka je nastala v fazi montaže v tis
karni in se zanjo naročniku oglasa vljudno opravi
čujemo.

U r e d n iš tv o

POSLOVNE INFORMACIJE
1. Sporočamo, da GZS - Služba za ekonomske odnose s tujino in GZS 
Združenje podjetnikov Slovenije organizirata v začetku junija v Ljubljani 
poslovno srečanje slovenskih in italijanskih podjetnikov. Namen srečanja 
so predvsem dogovori o skupnih vlaganjih, dolgoročni proizvodni koop
eraciji, prenosu znanja in tehnologije.
2. Gospodarska zbornica Slovenije - INFOLIK zbira in posreduje ponudbe 
slovenskih podjetij v mednarodno borzo ponudb in povpraševanj. 
Vabimo vas, da ponudite svojo blago, storitev ali svoje povpraševanje v 
mednarodno borzo.
3. Opozarjamo vas na razpis predstavitev slovenskega gospodarstva v 
Moskvi, St. Petersburgu, Bukarešti in Plovdivu. Prijave zbira Urad za 
gospodarsko promocijo pri Ministrstvu za ekonomske odnose in razvoj, 
ga. Milanka Jakopič, tel. 061 171 35 27.
4. Vabimo vse na poslovno srečanje slovenskih in madžarskih podjet
nikov, ki bo 11. aprila 1996 v Szogodu na Madžarskem.
5. Ministrstvo za zdravstvo vabi na razpravo o osnutkih pravilnikov s 
področja nevarnih snovi in pripravkov, ki bo 9. aprila 1996 v Ljubljani.
6. Od Združenja Manager smo prijeli več publikacij z naslovom INTER
NACIONALIZACIJA SLOVENSKEGA GOSPODARSTVA, ki so na voljo na 
Območni zbornici Velenje.
7. V času od 15. do 19. aprila 1996 bo Slovenijo obiskala avstralska 
delegacija v okviru AVSTRALSKEGA TEDNA V LJUBLJANI. Vabimo vsa 
slovenska podjetja, ki bi se želela udeležiti poslovnih seminarjev ali 
razgovorov, da se prijavijo.
8. Obveščamo vas, da imamo na Območni gospodarski zbornici Velenje 
na razpolago brošuro SLOWENIEN IHR PARTNER.
9. Obveščamo vas, da bo v času od 15. do 18. aprila v prostorih 
hotela TURŠKA MAČKA v Celju potekal seminar v mešanju pijač, ki ga 
organizirata Združenje za turizem in gostinstvo in Društvo barmanov 
Slovenije.
10. Obveščamo vas, da se jeseni ponovno prične VEČERNA ŠOLA POD
JETNIŠTVA.
11. Od madžarskega kontakbiroja iz Graza smo prejeli vabilo na 
srečanje z madžarskimi gospodarstveniki v času graškega velesejma in 
sicer 29. aprila.

Vse informacije, pojasnila in prijavne obrazce dobite na 
Savinjsko šaleški območni zbornici Velenje,

Trg mladosti 2 (Zgradba zavoda za urbanizem).
Telefon: 063 856-920, telefax: 063 855-645.

SiGIMIDßCftlfTVO 0
RIBEZI SAIDO /.p. “  W
Pu/to polje 5. BAZARJE
TEI. 831-478, IDOBITEl: 0609-631-174
S pomladjo je prišel čas gradbenih del. Predstav
ljam vam storitve mojega kolektiva. Opravljamo:
- vse vrste izkopov za novogradnje, vodovode, ceste...
- zunanje ureditve dvorišč in dovoznih poti z dobavo 
in polaganjem vseh vrst tlakovcev, robnikov in beton
skih cevi (ali asfaltiranje)
- dobavo sejanega gramoza za betoniranje
- montažo novih greznih jam iz cevi 
ali Schidel in sanacijo starih greznih jarnj
- rušenje starih objektov.
Za dela /e priporočam

Podjetniški
kotiček

Četrtina leta je že za nami, skrbi v zvezi s takimi in drugačnimi 
napovedmi za leto 1995 tudi. Najhujšim zamudnikom je prišel 
prav letošnji koledar, saj je zadnji dan obvezne oddaje dohodnin
ske napovedi odpadel na nedeljo, s tem pa je bil avtomatično 
zadnji rok oddaje prestavljen na ponedeljek, 1. aprila. Če ste 
dokument lastnoročno podpisali ravno na ta dan, se vam morda 
ne bo štelo v zlo, če ste napisali napačne podatke. Ta dan ste 
namreč lahko lagali.
Pa šalo na stran. Do konca marca je verjetno večina upravičencev 
oddala tudi vlogo za dodelitev otroškega dodatka. Letos je krog 
tistih, ki so upravičeni do dodatka, veliko večji kot doslej, še 
večji bo z uvedbo univerzalnega otroškega dodatka.
Letos bodo morali samostojni podjetniki, podobno kot družbe, do
30. aprila oddati Zavodu za zdravstveno zavarovanje podatke in 
spremembe podatkov o zavarovalni dobi in plači za zaposlene. 
Podatki se posredujejo na obrazcu M4/M8, ki ga lahko kupite v 
knjigarni. V Svetovalcu marčevske številke revije Obrtnik lahko 
preberete natančna navodila za izpolnjevanje teh obrazcev. 
Ministrstvo za finance, RUJP, Izpostava Mozirje je samostojnim 
podjetnikom poslala obrazce za obračun prispevkov od izbrane 
zavarovalne osnove, ki ga morate izpolnjenega vrniti do 15. 
aprila. To delo opravite samo za mesec marec. V nadaljevanju, če 
ne boste spreminjali zavarovalne osnove, obračunov RUJP ni 
potrebno več pošiljati. Z mesecem marcem, da spomnimo še enk
rat, ni več možno plačevati prispevkov zavezanca na podlagi za
jamčene plače. Najnižja izbrana osnova je tako najnižja pokojnin
ska osnova, % prispevkov pa v celotni višini - 22,10% iz in 19,90% 
na zavarovalno osnovo. Se vedno prispevke plačate na treh 
položnicah oziroma virmanskih nalogih.
Spremembe zakona o prometnem davku so prinesle največ spre
memb tistim, ki imajo opravka s pijačami, saj so se spremenile 
davčne stopnje, kot tudi zavezanci za plačilo davka.
Sprememba, ki se dotika praktično vseh, pa se nanaša na 
uveljavljanje prometno davčnih oprostitev. Doslej so morali biti za 
uveljavljanje prometnodavčnih olajšav izpolnjeni trije pogoji:
- naročilnica (ne velja naročilnica "blago po izbiri")
- izjava
- nakazilo na žiro račun
pri čemer se je kot nakazilo na žiro račun štelo tudi plačilo s 
položnico. Sprememba zakona o prometnem davku, ki je začela 
veljati s 23.3. letos, pa kot tretji pogoj za uveljavljanje prometno
davčnih oprostitev zahteva nakazilo iz žiro računa kupca na žiro 
račun prodajalca, kar praktično pomeni, nakazilo z virmanskim 
nalogom. Izjema je samo pri poslu, kjer kot kupec nastopa kmet, 
ki je zavezanec za plačilo davka od dohodka iz kmetijstva, 
katerega katastrski dohodek je večji od 2.000 SIT, kjer velja 
nakazilo na žiro račun prodajalca (položnica).
Problem, ki bo izšel iz omenjene določbe je ta, da samostojni 
podjetniki ne bodo mogli več po večjih nakupih z gotovino v 
žepu, ki bi jo lahko nakazali na žiro račun na vsaki pošti ali 
banki.
Predvidoma 10. maja letos bo v Slovenj Gradcu v hotelu Belve
dere letošnje srečanje podjetnikov in samostojnih podjetnikov 
Koroške - Savinjsko - Šaleške regije. Srečanje je namenjeno 
spoznavanju podjetnikov med seboj, kot njihovi promociji, torej 
ponudbi in povpraševanju enot malega gospodarstva. Vabljeni 
predvsem tisti, ki ste šli skozi programe RZZZ in člani kluba 
NOVUS.
V torek, 9.4. letos se v prostorih Svobodnih sindikatov v Velenju 
(stavba sodišča) pričenja tečaj vodenja poslovnih knjig po sistemu 
enostavnega in dvostavnega knjigovodstva. Tečjj bo potekal vsak 
dan (15 dni) od 8. do 12. ure. Prijave na tel. 832-543.

Vida Skok
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Sejem  A lpe Adria

Uspešna predstavitev Zgornje 
Savinjske doline

V času od 18. do 23. marca je na Gospodarskem razstavišču v Ljubljani 
potekal eden od sejmov Alpe Adria - Turizem, šport in umetnost. Za razliko 
od lanskega leta so se ga s skupnim razstavnim prostorom udeležile tudi 
občine Mozirje, Nazarje, Gornji Grad, Ljubno in Luče.
Na podlagi odločitve županov o skup
nem nastopu so se turistični dejavniki 
iz vsake od naštetih občin temeljito 
pripravili na sodelovanje. Občine so se 
dogovorile, da bo prvi dan, torej v 
ponedeljek, za ponudbo in predstavitev 
na razstavnem prostoru zadolžena 
Občina Luče, v torek Občina Gornji 
Grad, v sredo Občina Mozirje, v petek 
Občina Ljubno in v soboto Občina Naz
arje. Četrtek je bil določen kot dan za 
predstavitev Zgornje Savinjske doline. 
Težko je na kratko opisati bogato in 
raznovrstno ponudbo, ki se je iz dneva 
v dan pojavljala na razstavnem prostoru, 
še manj primerno bi bilo na tem mestu 
rangirati nastopajoče na manj in bolj 
uspešne. Vsi so se potrudili po na
jboljših močeh, dokaz njihove pre
pričljivosti pa so bili številni obiskovalci, 
ki so se ustavljali ob stojnici, z zani
manjem pregledovali promocijski mate
rial in hvalili domače dobrote, ki so jim 
bile na voljo. Vsekakor je bila to tudi 
najboljša potrditev usmeritve, da se 
dolina predstavlja predvsem s svojimi 
specifičnimi naravnimi lepotami in do
mačimi posebnostmi. Slednje so pravi
loma vezane na naše ljudsko izročilo, ki 
je sicer samo naše, vendar prav zaradi 
tega toliko bolj zanimivo za tiste, ki ga 
še ne poznajo. Lučki dan, Lenartov se
jem in podobne narodopisne prireditve, 
katerih delček je bil prikazan na sejmu, 
kakor tudi domači godci so vzbudili

velja tudi za računalniški turistični infor
mator Cirila Rosca.
Mozirski župan Jakob Presečnik, ki je 
sodeloval že pri promociji bivše občine 
na sejmu Alpe Adria, je o tokratnem 
nastopu razmišljal takole: "Po lanski
katastrofalni predstavitvi zgornjesavin- 
jskega turizma je bilo očitno, da morajo 
po zatonu Zgornjesavinjske turistične 
zveze vajeti predstavitve prevzeti 
občine. Menim, da nam je s tokratno 
predstavitvijo to uspelo. Dogajanja na 
našem prostoru, kjer se je vsak dan 
predstavila druga občina, en dan pa je 
bil zgornjesavinjski, so pritegnila mnogo 
obiskovalcev in tudi tistih, ki v turizmu 
kaj pomenijo.
Za še boljšo predstavitev v naslednjem 
letu in tudi na drugih sejmih je potre
bno predvsem kritično analizirati tok
ratno predstavitev, v večji meri vključiti 
tiste turistične dejavnike, ki se s 
turizmom ukvarjajo profesionalno, v 
večji predstaviti obiskovalcem, kaj in 
kdaj lahko v dolini vidijo in doživijo, in 
nenazadnje doseči od organizatorja cene
jši najem prostora, saj je  enaka cena za 
občine in društva, ki se na sejmu pred
stavljajo, kot za povsem tržne de
javnosti nesprejemljiva."
Sejem Alpe Adria je uspel tudi kot 
celota in s tem dokazal, da je najpome
mbnejša turistično promocijska prire
ditev v Sloveniji. Dobro je, da se tega 
zavedamo tudi v Zgornji Savinjski dolini.

Tako je  prav!
Ne vem, morda je tale komentar celo 
nekoliko odveč, a se mi vendarle zdi, 
da je  treba opozoriti na tisto, kar bi 
kdo lahko enostavno prezrl. Gre 
seveda za to, da se je oblika turis
tične promocije Zgornje Savinjske 
doline na po-membnem in odmevnem 
spomladanskem sejmu Alpe Adria v 
Ljubljani vrnila na pred leti že 
doseženi nivo in ga celo presegla.

Če skušamo lansko bledo sliko čimprej 
pozabiti, lahko o letošnji predstavitvi 
govorimo s ponosom in pohvalami. 
Najprej velja pohvaliti župane in 
županjo, ki so se dogovorili, da takšen 
skupni nastop podprejo. Brez te od
ločitve vsega skupaj sploh ne bi bilo. 
Potem gre seveda pohvaliti vse tiste 
turistične in zanesenjake, ki so vsak za 
svojo občino pripravili pestro kuli
narično po-nudbo, odlično vzdušje na 
razstavnem pros toru, kar se pa 
ponudbe promocijskih materialov tiče, 
pa tako vemo, kje smo in kaj nam 
manjka.

Veliko volje in truda je  bilo vloženo v 
vsak nastop posebej, kajti vsaka občina 
je bila en dan v tednu od ponedeljka 
do sobote zadolžena za ureditev 
“štanta". Četrtek je bil predviden kot 
"Dan Zgornje Savinjske doline", pa je 
po pričevanju prisotnih izpadel še 
najmanj simpatično, a kljub temu ne 
slabo. Že res, da bi bilo vse drugače, 
če bi Mozirski Pusti lahko izvedli 
pripravljen program (odpadel je, ker ni 
bilo ozvočenja), vendar gledano kom
pleksno to ni bistveno pokvarilo celot
nega vtisa.

Obiskovalci sejma so ob prijaznem 
razstavnem prostoru Zgornje Savinjske 
doline, ki je s svojo naravno zunanjo 
podobo deloval kot prava oaza v 
morju belih ivernih plošč, radi us
tavljali, poskusili košček ali dva iz 
bogate ponudbe domačih jedi in z 
zanimanjem vzeli tudi reklamni mate
rial. Koliko od teh jih bo v dolino res 
prišlo, je  seveda drugo vprašanje, de
jstvo pa je, da je tovrstna promocija 
potrebna in prava. Le nadaljevati je  še 
treba na takšen način, pa bodo stvari 
gotovo krenile naprej. Nadaljevati, 
pravim, kajti spati na lovorikah enega 
uspešnega sejemskega nastopa bi bila 
kajpak velika in nepotrebna napaka.

F ra n c i  K o tn ikSejemski vrvež na našem razstavnem prostoru (fo to : C ir il S em )
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O b č in s k i s v e t  M o z ir je

Sprejeti predlogi komisije 
za delitveno bilanco

11. sejo mozirskega občinskega sveta so verjetno bolj kot 
mozirski svetniki sami nestrpno pričakovali ostali občinski 
sveti, saj je bil na dnevnem redu seje tudi predlog delovne 
skupine za pripravo elementov delitvene bilance. Občinski 
svet je predlog sprejel, s tem pa je storjen nov, pomem
ben korak naprej v smeri dokončne razdelitve premoženja 
bivše občine.

O b č in s k i s v e t  L ju b n o

Potrjen proračun za leto 
1996!

15. seja sveta Občine Ljubno je bila v četrtek, 28. 
marca. Osrednja točka dnevnega reda je bila namenjena 
obravnavi predloga proračuna za letošnje leto. Ker je  bil 
predlog po mnenju svetnikov res temeljito pripravljen in 
predhodno usklajen na matičnem odboru, so proračun 
sprejeli po skrajšanem postopku.

Kaj so torej potrdili mozirski 
svetniki v zvezi z delitveno 
bilanco? Stanovanja bivše 
občine se bodo delila po legi, 
enako velja tudi za poslovne 
prostore in za objekte komu
nalne infrastrukture s pri
pombo, da posamezni sistemi 
(vodovod Letošč, kanalizacijska 
napeljav# s čistilno napravo) 
niso deljivi. Sredstva na žiro 
računu sklada stavbnih zem
ljišč se delijo po dogovor
jenem ključu. Ob tem je 
župan Jakob Presečnik dodal, 
da je sedaj že mogoče gledati 
na delitev premoženja v celoti 
in po opravljeni analizi sodeč 
bo Občina Mozirje dobila us
trezen delež premoženja glede 
na obstoječa merila. Župani so 
medtem tudi že dorekli 
zadeve glede zavodov in zvez, 
odprto ostaja le še vprašanje 
podjetja Komunala, ki pa naj 
bi bilo rešeno do konca apri
la.
V razpravi so se svetniki do
taknili tudi vprašanja odla
gališča odpadkov, ki je po 
njihovem mnenju prav tako 
skupni objekt vseh občin. 
Župan je ob tem opozoril, da 
se bo morala dolina čez štiri 
ali pet let priključiti regi
jskemu odlagališču. Za to 
obdobje je treba pripraviti 
sanacijo odlagališča v Pod- 
homu ob istočasnem zapiranju. 
Pomembno je tudi ločiti med 
lastništvom odlagališča in 
upravljanjem z njim.
Pri ponovni obravnavi spre
membe občinskega statuta so 
se svetniki odločili, da spre
jmejo tisto varianto, ki pred
videva, da mora upravna enota 
pred izdajo lokacijskega in 
gradbenega dovoljenja obvezno 
pridobiti soglasje občine.
Brez posebne razprave so 
člani občinskega sveta sprejeli 
Odlok o prostorskih ureditve
nih pogojih za prostorsko 
celoto Občine Mozirje, več 
časa pa so namenili obravnavi 
odloka o zaključnem računu

proračuna za leto 1995. 
Občina je lani dobila dobrih 
316 milijonov tolarjev, porabila 
pa slabih 305 milijonov, pri 
čemer je pomembno, da je 
bilo plačano vse, kar je bilo 
narejeno. Razli ka v znesku 
dobrih 11 milijonov tolarjev se 
prenaša v proračun za leto 
1996. Marja Ježovnik (SDSS) je 
ob tem dodala, da bi bilo 
prav, da bi tudi krajevni skup
nosti podali poročilo o delu 
za minulo leto.
Letošnji proračun Občine Moz
irje znaša slabih 350 milijonov 
tolarjev. Razprava o posa
meznih postavkah je bila pes
tra, predlogi in vprašanja pa 
so se nanašali predvsem na 
dom za ostarele in duševno 
motene občane, sredstva za 
turistično promocijo, sofinanci
ranje vrtine v Okonini, izde
lavo študije o razvoju občine 
v naslednjih letih, računalniški 
nadzor črpališč pitne vode, 
ureditev trškega jedra v Moz
irju itd.. Svetniki so sprejeli 
proračun v prvi obravnavi.
Dokaj pestra razprava se je 
razvnela tudi pri obravnavi 
predloga povišanja vzgojnine v 
vrtcu. Na koncu je bila spre
jeta odločitev, da se predlog 
postopnega povišanja za 18,6 
odstotka sprejme, saj ga gre 
jemati tudi v smislu blažjega 
prehoda na nov sistem 
plačevanja teh storitev, ki bo 
pomenil bistveno višje fi
nančne obveznosti staršev.
Dr. Karmen Fürst je julija lani 
podala vlogo za dodelitev kon
cesije za opravljanje zasebne 
zdravniške dejavnosti v Moz
irju. Na podlagi zakonskih 
določil mora izpolnjevati do
ločene pogoje in pridobiti us
trezne dokumente. Občinski 
svet je vlogo dr. Karmen Fürst 
načelno podprl, vendar zaradi 
nepopolne dokumentacije o 
izdaji koncesije tokrat še ni 
sklepal.

Franci Kotnik

Predvideni prihodki ljubenskega 
proračuna znašajo za letos 147 
milijonov tolarjev. 9,6 milijona 
je namenjenih za dejavnost 
občinskih organov, 10,2 mio za 
dejavnost občinske uprave, 24,4 
mio za izobraževanje, 6,8 mio 
za socialo, 10,1 mio za 
otroško varstvo, 2,4 mio za 
kulturo, 3,3 mio za šport, 1,8 
mio za zdravstvo, 3,2 mio za 
kmetijstvo, 2,7 mio za turizem, 
2 mio za malo gospodarstvo, 
32,1 mio za ceste, 16 mio za 
komunalo, 4 mio za poslovne 
prostore, 12,5 mio za gasilstvo. 
Dva milijona tolarjev je predvi
denih rezerv.
Med ostalimi postavkami pro
računa je tudi nadaljevanje raz
iskav termalnega vira v Okonini 
(vrtanje že poteka). Občina 
Ljubno je v ta namen rezervi
rala 2 milijona tolarjev, ker pa 
gre za zadevo, ki je pomem
bna za celotno dolino, je 
županja Anka Rakun na ostale 
občine naslovila vlogo za sofi
nanciranje v višini 500 tisoč 
tolarjev. V projekt se bo z 
dvema milijonoma tolarjev vk
ljučila tudi država.
Za vzdrževalca gozdnih cest je 
občinski svet na podlagi jav
nega razpisa tudi letos izbral 
domačinko Terezijo Burja, kate
re delo je bilo lani kvalitetno. 
Svetniki so se na tokratni seji 
seznanili s poročilom o opra
vljeni sanaciji na vodotoku Ljub- 
nice. Občina in celjsko podjetje 
za urejanje voda sta namreč 
skupaj sanirala del Ljubnice nad 
Pažetovim mostom in s tem 
zavarovala pet objektov, ki so 
bili v neposredni nevarnosti vse

od poplav pred petimi leti. 
Občinski svet je sklenil, da 
občina od Kovinarstva odkupi 
stanovanje na Janezovem polju, 
ki ga bo uporabljala kot so
cialno stanovanje.
Na razpis za demografsko 
ogrožena področja je občina 
Ljubno prijavila štiri projekte: 
modernizacijo 3,1 km ceste v 
Primožu, elektrifikacijo treh 
kmetij v Planini in ene v Teru, 
rekonstrukcijo križišča v Rast- 
kah in zavarovanje ceste pred 
hudournikom Žep ter sofinanci
ranje izgradnje razvodnega tele
fonskega omrežja v Primožu, 
Planini in Teru.
Ljubenski svetniki so razprav
ljali tudi o projektu kanalizacije 
na Ljubnem in o gradnji pri
marnega voda do čistilne 
naprave. Najprej je potrebno 
pridobiti soglasja lastnikov zem
ljišč in potem intenzivno na
daljevati postopek, da bi prido
bili gradbeno dovoljenje do 31. 
avgusta letos.
In še razveseljiva novica. Prob
lem družine Detmar, ki je letos 
januarja v požaru ostala brez 
strehe nad glavo, je tik pred 
dokončno rešitvijo. Z denarjem, 
ki je bil zbran s prostovoljnimi 
prispevki, so Detmarjevim ku
pili hišo z manjšim gospodar
skim poslopjem v Radmirju. 
Solidarnostna akcija je odlično 
uspela, vanjo so se poleg 
občanov in gospodarskih sub
jektov vključile tudi vse občine, 
njen rezultat pa je najlepši 
dokaz, da med ljudmi čut za 
pomoč sočloveku ni zamrl.

F ran c i K o tn ik

Občina Ljubno

OBVESTILO
Občina Ljubno bo podprla razvojne programe obrtnikov, 
samostojnih podjetnikov in gospodarskih družb v zasebni 
lasti s sredstvi iz proračuna. V ta namen prosi zainter
esirane, da dostavijo svoje vloge oziroma programe občini 
najkasneje do 25. aprila 1996. Evidentiranje kandidatov je 
potrebno zaradi načrtovanja sredstev.

Županja Anka Rakun



L ju b n o ,  L u č e

Cesto so le
O k r o g la  m iz a

Perspektive kulturne dejavnosti v
Zgornji Savinjski dolini

Zavod za kulturo Mozirje in Kulturno prosvetno društvo Jurij Mozirje sta v 
ponedeljek, 25. marca, pripravila okroglo mizo z omenjenim naslovom. Na njej 
naj bi po poprejšnjem zagotovilu sodeloval tudi minister za kulturo, dr. Janez 
Dular, ki pa je bil zadržan, zato se je okrogle mize udeležil državni sekretar v 
Dularjevem ministrstvu, Silvester Gaberšček.

pričeli graditi
Naj se sliši še tako neverjetno, cesto 
od Ljubnega do Luč so le začeli 
graditi. Vest, ki bi jo sicer lahko 
označili kot dobro, pa ima tudi 
temnejšo plat.
Če ostanemo pri dobri novici, je  to 
gotovo dejstvo, da se je  celjsko cestno 
podjetje lotilo gradnje celotnega odseka 
do meje med občinama Ljubno in Luče 
v dolžini 2,4 kilometra. Za ta zalogaj 
bo predvidoma potrebnih sedem mese
cev neprekinjenega dela. Žal pa bo izva
jalec del v ta namen porabil tudi sred
stva iz proračuna za prihodnje leto, kar 
skupaj pomeni 247 milijonov tolarjev. 
Zaradi omenjenih del bo promet od 
Ljubnega dalje moten, vendar bodo 
cestarji sproti urejali potrebne obvoze. 
Projekt za nadaljevanje gradnje ceste do 
Luč je  že v pripravi, z njim pa se bo 
Občina Luče prijavila na razpis in 
skušala zagotoviti sredstva za naslednji 
trikilometrski odsek.

Franci Kotnik

"Kultura je kot 13. prase," se je v prispo
dobi malce hudomušno izrazil državni sek
retar Gaberšček. Vendar je prispodoba, kot 
kažejo razmere, kar ustrezna, saj država 
namenja kulturi le tisti delček proračunske 
pogače, ki ostane po tem, ko si 
"pomembnejša" ministrstva razdelijo levji 
delež. To zna imeti za Slovenijo silno nega
tivne posledice, še posebej v času, ko se 
pripravlja na vstop v Evropo. Po besedah 
Gaberščka se Nemčija pripravlja na vstop v 
združeno Evropo tako, da vsako leto 
povečuje delež sredstev za kulturo. Poleg 
tega pa je indirektnega financiranja kulture 
v zahodnih državah bistveno več kot pri 
nas.
Z novo lokalno samoupravo so se seveda 
spremenile razmere tudi v kulturi. Najbolj 
jasna slika je pri knjižnicah, za katere se 
ve, da ostanejo na sedanjih lokacijah, le da 
iz matičnih postanejo območne. Za pod
poro amaterski kulturni dejavnosti bo us
tanovljen poseben sklad. Za območje vsake 
upravne enote naj bi bil zaposlen eden 
strokovni delavec. Bistvena razlika je sedaj 
v tem, da kulturna društva financirajo us
tanovitelji oziroma občine, država nič več. 
Društva se lahko kvečjemu prijavijo na 
javne razpise, ki jih objavlja Ministrstvo za 
kulturo za posamezne dejavnosti.
Anton Venek je seznanil državnega sekre
tarja z bogato amatersko kulturno de
javnostjo v dolini, ki pa se srečuje s fi
nančnimi problemi. Država preveč sredstev 
namenja profesionalni kulturi in premalo 
amaterski. Poleg tega je prebivalcem na 
podeželju skoraj onemogočen ogled pred
stav v velikih mestnih kulturnih hramih, še 
posebej v Ljubljani. Tu prihaja do resnih 
problemov, saj je ljudem po mnogih letih 
dela in odrekanj moralnih priznanj počasi 
dovolj.
Silvester Gaberšček se je strinjal, da je 
odnos med profesionalno in amatersko kul
turo nepravičen. Predlagal je, da dolina z 
navedenimi problemi v pismeni obliki 
seznani Ministrstvo za kulturo. "Obstaja 
nevarnost," je še dejal Gaberšček, "da se 
bodo poleg Ljubljane pojavili še centri 
bodočih pokrajin, ki prav tako želijo vse 
centralizirati, in podeželju ne bo ostalo več 
nič."
Jakob Presečnik, župan Občine Mozirje, je 
navedel ugotovitev, da se v dolini po 
uvedbi lokalne samouprave za kulturo na
menja več sredstev kot v času bivše 
občine, kar je pozitivno, obstajajo pa 
nekateri problemi, ki lahko imajo zelo nega
tivne posledice, kot je na primer nerešeno

Silvester Gaberšček (foto: Ciril Sem)

financiranje godbe na pihala.
Gornjegrajski župan Toni Rifelj je izpostavil 
problem investicij v kulturne objekte. Sek
retar Gaberšček je pojasnil način sofinanci
ranja tovrstnih investicij, ki je praviloma v 
razmerju 50:25:25. To pomeni, da polovico 
sredstev zagotovi lastnik objekta, preostali 
četrtini pa država in občina. Izjeme se po
javljajo tam, kjer lastnik ni zainteresiran za 
obnovo, občina ali država pa sta. V zvezi s 
tovrstnimi problemi je Gaberšček ponudil 
pomoč pravne službe na kulturnem min
istrstvu.
Fanika Strašek je razložila način financiranja 
zveze kulturnih organizacij, po katerem je 
društvo, ki je delalo več, dobilo več sred
stev. Straškova se je sicer strinjala z 
načelom, da se društva financirajo s strani 
občin, predlagala pa je, da bi skupne 
prireditve, kot so pevske revije, mesec kul
ture in podobno, financirala država. Na 
njen predlog je državni sekretar odgovoril 
pozitivno in pozval vse dejavnike kulture v 
dolini, da čimbolje sodelujejo. "Slovenci 
smo znani po večglasnem petju. Tukaj vas 
je pet občin - za en lep kvintet. Ubrano 
petje kvinteta je veliko lepše od enoglas
nega petja. Seveda pa mora priti tudi v 
kvintetu vsak do izraza na svoj način," je 
menil Gaberšček.
Končnega odgovora na zastavljeno vprašanje 
o perspektivah kulturne dejavnosti v dolini 
torej tudi ta okrogla miza ni dala, pos
tregla pa je z nekaterimi novimi raz
mišljanji, ki potrjujejo že večkrat navedena 
dejstva o potrebnosti medsebojnega sode
lovanja tudi na tem področju.

“M o ja  d e ž e la  

« le p a ,  u r e je n a  in  o s t a ! "

PREBIVALCI 
SLOVENIJE, 

POMETIMO PRED 
SVOJIM PRAGOM!
S p o š to v a n i o b čan i!
O čistim o svoje okolje  in  dokažim o, da 
se  zavedam o, da p o m en i č is to  okolje 
vir zdravja in obsto ja .
Očiščevalna akcija bo  p o tekala  v občini 
N azarje o d  10. do  25. aprila  1996. 
Posebna kom isija pri T urističnem  
društvu  N azarje  b o  sp rem lja la  p e te k  
akcije in n a  koncu ocenila  u sp eh e  te r  
jih  tud i objavila v Savinjskih novicah. 
Vsak, ki o nesnažu je  naše  okolje , naj 
se  sram uje svoje nizke kulture!
Če vam je  kaj do  u re jen o sti vašega 
bivalnega p ro s to ra  zunaj v ra t s tan o 
vanja, se  priključite očiščevalni akciji, 
ki bo  organ izirana tu d i v vašem  ok
olju.

T u r is t ič n o  d r u š tv o  N a z a r je

N aš s lo g a n  s e  g la s i:

O čistim o  S lovenijo , ta m  se  
začenja moja deže la!



KULTURA

Kritika

"Trije angeli"
Trije angeli je prirejeni naslov francoske 
komedije, ki je žanrsko že nekoliko 
stereotipna inačica dandanašnjih tozadevnih 
stvaritev. To seveda njenega poslanstva, ki je 
predvsem v sproščenosti in smehu gledalcev, 
nikakor ne zmanjša. Mogoče celo nekoliko 
privlači. Se posebej, če se v vlogi treh 
angelov, ki so seveda vse prej kot to, kar 
bi bilo možno razbrati iz naslova, pojavijo 
komedijanti iz Nove Štifte. Tamkajšnje 
Prosvetno društvo se je namreč, skladno z 
tradicijo, letos odločilo predstaviti svojem 
gledalcem sprevrženo moralo v francoski 
koloniji sredi prejšnjega stoletja. To naj bi 
bila rdeča nit dveinpolurne predstave, ki 
kljub lahkotnosti zahteva od igralcev 
maksimalno koncentracijo. Sama predstava, v 
kateri tako kot vedno blesti tandem Ivo 
Tesovnik in Mato Rihter, njima ob bok velja 
postaviti oderskega debitanta Tomasa Suho- 
vršnika, vsi trije pa kot trije angeli, ki so v 
resnici morilci, sleparji in goljufi, temelji na 
reševanju zavoženega upravljanja z lastnino 
nič kaj uvidevnih sorodnikov. Da se v tej 
vlogi najbolje znajdejo prav pobegli 
kaznjenci, ni potrebno posebej poudarjati; 
ostale like so bolj ali manj posrečeno 
prezentirali tudi ostali člani skupine. Sama 
predstava je torej predvsem razvedrilna, ta 
namen so igralci pred dvakrat polno dvorano 
tudi dosegli. Celo sporočilnost poslanstva 
treh arestantskih angelov je jasno razvidna. 
Nameni in cilji pokvarjenih človeških značajev 
se v bistvu sploh ne razlikujejo. Ironija je 
samo v tem, da nekatere pri njihovem 
dejanju tudi ujamejo, medtem ko drugi 
nemoteno dalje ribarijo v kalnem. Tu kaže 
iskati srčiko novaštiftne postavitve. Določene 
nerodnosti, ki so spremljale predstavo, pa se 
izničijo ob dejstvu, da je le-ta sploh bila. 
Mogoče v bodoče malo več poguma pri sami 
zasnovi postavitve. Ta bi sicer klasične 
scenske in interpretatorske zasnove samo 
obogatila, ekipa, ki se trudi in žanje 
občudovanje obiskovalcev, pa bi s tem 
pridobila novega elana in smelosti. Slednjega 
smo nekoliko pogrešali, kar pa namena in 
pomena dela Prosvetnega društva Nova Štifta 
nikakor ne zmanjšuje.

Edi Mavrič Savinjčan

Vlado Parežnik 
razstavlja v Celju
V galeriji Švagula v Celju je  od 15. 
marca do 15. aprila na ogled petde
set likovnih eksponatov mozirskega 
umetnika Vladimirja Parežnika.
Na ogled so vinjete v barvah, narisane 
v kombinirani tehniki tuša in pastelov. 
Možen je nakup. Ob otvoritvi razstave 
je Vladimir Parežnik predstavil tudi eno 
svojih zadnjih pesmi z naslovom Bre- 
clovina. V njej je opisal življenje in 
gospodarjenje napredne kmečke družine 
Marolt iz Brezja nad Mozirjem.

KF

Nazarje
Koncert Dekliškega 
pevskega zbora I. 
gimnazije v Celju

Petkov večer pred trem i ted n i je  
bil v nazarskem  Delavskem dom u 
užitek  za ljubitelje g lasbe in petja . 
S svojim  šestim  sam osto jn im  kon
certom  se je  nam reč predstavil 
Dekliški pevski zb o r I. g im nazije v 
Celju, ki delu je od zače tka  le to šn 
je g a  šolskega le ta , tvori pa ga 23 
pevk.
Zbor vodita Simon Dvoršak in Gregor 
Deleja, oba dijaka omenjene gimnazije. 18- 
letni Simon Dvoršak iz Celja trenutno 
obiskuje 10. letnik klavirja, že zelo zgodaj 
pa se je pravkar zanimati tudi za 
korepeticije in zborovsko petje. Mozirjan 
Gregor Deleja, ki je včeraj napolnil 16 let, 
je že v otroštvu pokazal veliko zanimanje 
za glasbo in se s sedmimi leti vpisal k 
uram klavirja pri Miri Kelemen. Sedaj pri 
isti pedagoginji obiskuje 8. letnik klavirja. 
Pred tremi leti se je navdušil tudi za 
kompozicijo. Sprva je skladal lažje skladbe, 
s petnajstimi leti pa je napisal prvo večje 
vokalno-instrumentalno delo z naslovom 
"La operetta semplica", katerega premiera 
bo še v tem mesecu.
Na koncertu v Nazarjah so poslušalci pris
luhnili dvanajstim točkam, med katerimi so 
bile štiri klavirske skladbe, ki sta jih oba 
dirigenta odigrala štiriročno. Kot solo 
pevka je nastopila Nataša Krajnc iz Žalca. 
To je bii lep glasbeni večer, ki bo obisk
ovalcem ostal še dolgo v spominu.

KF

Molitev
Prišla si, kot pomlad vetra dih, 
zapela mi pesem stoterih zvonov, 
v strahu bolestnem iskal sem navdih, 
s teboj onstran teme slutil bi krov

spokorjenih misli v verige spletene.
Nežni prsti besede šepetajo, 
o sužnjih in hlapcih njive pokorjene 
odete v raševino se smehljajo:

Gospod, je človek vreden še življenja?

Radosti iskal sem v razvalinah duše, 
v grobu, skozi kamen, mimo strasti 
sem taval od cveta do mrtve ruše.
Vse je laž, nikjer več zdrave rasti.

Zemlja v telesu se v mrtvaški prt 
vsa ognjena utaplja v pore telesa; 
omamljen od dneva, ves vase zazrt, 
prosim ponižno na zemlji nebesa...

Edi Mavrič Savinjčan

Galerija Mozirje

Razstava del 
Jureta 

Repenška
Na m aterinski dan je  bila v mozirski 
galeriji otvoritev razstave likovnega 
pedagoga Jureta Repenška. To je  
Repenškova 10. samostojna razstava, 
s katero  obeležuje 15-letnico svojega 
aktivnega likovnega ustvarjanja, pos
večena pa je  njegovim neposrednim 
sokrajanom - Tračanom.
Umetnostna kritičarka Milen Koren - 
Božiček je o slikarju med drugim 
povedala: "Kot likovni pedagog uspešno 
oblikuje učence v likovno ustvarjalne in 
samozavestne iskalce novih vsebin. Nje
gov umirjeno odločen pristop pa ned
vomno očara mlade, ki v njem vidijo 
vzornika, bolj kot učitelja. Poleg peda
goškega dela se še precej ukvarja z 
lutkarstvom in scenografijo na šoli, kjer 
poučuje, in tudi v Mozirju.
Tako aktivnemu človeku tudi ne zman
jka časa za lastno ustvarjanje in za 
družino. Njihov dom je opremljen z 
njegovimi slikami, med katerimi prevla
dujejo akvareli in pasteli.
Akvareli sledijo zapisom iz narave v 
bivanjskem okolju ali s počitnic na 
morju. Svež kolorit in pretehtana po
teza oblikujeta akvarele srednjega for
mata, ki kažejo na ekspresivnost, s 
katero jih avtor doživlja. Gradnja slike 
je čvrsta in polna, obenem pa čustvena 
in osebnostno doživeta."
Otvoritev razstave je pozdravil tudi 
državni sekretar v Ministrstvu za kulturo 
Silvester Gaberšček, ki je Juretu Re- 
penšku za njegove visoke likovne 
dosežke iskreno čestital. "Svet je  lep," 
je dejal umetnik sam, "ali je  to morje, 
Zgornja Savinjska dolina ali pa copati." 
Lepa pa so tudi njegova dela, zato si 
jih velja ogledati.

Franci Kotnik

Jure Repenšek: Savinjski kozolec, 
akvarel



Občinski odbor SKD Mozirje
Zadovoljni z opravljenim  

delom
Pred trem i tedni so se na občnem zboru zbrali člani 
Občinskega odbora Slovenskih krščanskih dem okratov 
Mozirje. Poleg tega, da so pregledali delo v minulem 
letu in sprejeli plan za letošnje leto, so prisluhnili 
poslancu SKD v Državnem zboru, Štefanu Kocipru.

Mozirski občinski odbor SKD je 
v letu 1995 ob materinskem 
dnevu pripravil dobrodelni kon
cert za Karitas, jeseni je or
ganiziral prvi slikarski extem
pore v Savinjskem gaju, decem
bra pa Miklavževanje. Poleg 
tega so se člani udeležili 
tabora SKD v Celju, dali pa so 
tudi pobudo za ustanovitev 
Kulturno prosvetnega društva 
Jurij Mozirje. Svetniki stranke 
SKD, ki imajo v občinskem 
svetu oziroma v njegovih 
komisijah številne pomembne 
zadolžitve, so delovali uspešno, 
tako pa ocenjujejo tudi delo 
sveta v celoti.

janju v parlamentu. Dejal je, da 
je stranka po odhodu Združene 
liste iz koalicije v bolj enako
pravnem odnosu z LDS, zato je 
sodelovanje lažje. Sprejete spre
membe pokojninske zakonodaje 
je označil kot nujno potrebne, 
saj bi v nasprotnem primeru 
slej ko prej prišlo do zloma 
gospodarstva. Kociper je omenil 
predlog SKD, da bi se materam 
priznala delovna doba dveh let, 
če bi po rojstvu otroka ostale 
doma in skrbele zanj, z zado
voljstvom pa je ugotovil, da je 
stranka uspela s predlogom o 
izbirnem oziroma neobveznem 
predmetu verska vzgoja v os

Štefan Kociper (foto: F. Kotnik)
Letos je volilno leto, zato bo 
velik del aktivnosti občinskega 
odbora v Mozirju vezan prav 
na volitve. V lanskem letu 
izpeljane aktivnosti bodo letos 
ponovili, poleg tega pa bodo 
za Dan samostojnosti pripravili 
kresovanje ter tekom leta nekaj 
okroglih miz z udeležbo ugled
nih strokovnjakov. Krščanski 
demokrati iz Mozirja menijo, 
da so njihovi dosedanji rezul
tati dovolj velik razlog za zau
panje poslanskega mesta v 
Državnem zboru.
Poslanec v Državnem zboru 
Štefan Kociper je zbranim 
članom stranke SKD najprej 
spregovoril o trenutnem doga

novni šoli.
V razpravi je bil dobršen del 
namenjen "sporni" prodaji dela 
Glina nemškemu in sloven
skemu kupcu, kjer je šlo za 
prodajo premoženja, ki so ga 
ustvarjale generacije Zgornjesav- 
injčanov. Pri tem je Štefan Ko
ciper dejal, da je možnost 
kupovanja podjetij ena izmed 
bistvenih značilnosti evropskega 
združevalnega procesa, s konk
retnim primerom pa ni bil 
seznanjen. Mozirski krščanski 
demokrati so pozvali vodstvo 
stranke,- da v smislu vladne 
politike prepreči razprodajo slo
venskega premoženja.

Franci Kotnik

Turistično društvo Rečica
Številni sadovi 

desetletnih prizadevanj
Člani rečiškega turističnega društva so se pred nedavnim 
zbrali na občnem zboru. Poleg vsakoletne inventure 
opravljenega dela so to k ra t opravili tudi volitve novega 
vodstva. Po športnem  načelu "ne menjaj moštva, ki 
zmaguje" so na predsedniško m esto znova izvolili Vido 
Orlovič, ki je  z ekipo ožjih sodelavcev društvo zelo 
uspešno vodila v minulem mandatnem obdobju.
V poročilu o delu v pretek
lem letu je  Orlovičeva
izpostavila predvsem ocen
jevanje želodcev in njihovo 
promocijo na Bledu ter pri
zadevanja za zaščito geograf
skega porekla. Kot je  znano, 
je  ta postopek potekal vse 
od leta 1993, Turističnemu 
društvu pa je  pri tem v 
začetnem delu pomagala Za
druga Mozirje, nato pa
Občina Mozirje in njene
pravne naslednice. Končno je 
bila februarja letos izdana 
odločba Urada Republike Slo
venije za intelektualno last
nino o vpisu geografskega 
imena Zgomjesavinjski želo
dec v register označb pore
kla blaga. Za trženje izdelka 
v blagovnem prometu bo 
pogoj pridobljena zaščitna 
znamka, etiketa z logotipom 
in kovinska plombica z istim 
odtisom. Pravico do prido
bitve in uporabe zaščitne 
znamke bodo imele le tiste 
serije izdelkov, ki bodo kako
vostno ustrezale predpisanim 
standardom in bodo zato na 
rednem strokovnem ocen
jevanju dosegle oceno vsaj 
15 od 20 možnih točk. 
Samo takšni izdelki bodo 
lahko imeli tudi kakovosti 
primerno tržno ceno.
Poleg omenjenih aktivnosti je 
TD Rečica lani pripravilo 
tradicionalno prireditev Od 
lipe do prangerja, v sklopu 
te prireditve je bila tudi 
retrospektiva filmov Franceta 
Štiglica, Miklavževanje, novi

prireditvi pa sta bili Lenartov 
sejem in Vošči svojemu 
sosedu, ki sta obe lepo us
peli. Rečiški turistični delavci 
so se udeležili tudi srečanja 
narodnih noš v Kamniku, 
niso pa pozabili tudi na 
stalno skrb za urejenost 
kraja.
V imenu Celjske turistične 
zveze je  občni zbor pozdra
vil Aleksander Videčnik, ki je 
posebej pohvalil prizadevanja 
društva za ohranitev izročila 
prednikov, kar je edini način 
v boju za obstanek sloven
skega jezika.
V letu 1996 bodo člani Tur
ističnega društva Rečica na
daljevali z organizacijo vseh 
prireditev, ki so uspele že 
lani. Osrednja med njimi bo 
spet Od lipe do prangerja, 
ki bo znova etnografsko bo
gata, njen izkupiček pa bodo 
namenili za gradnjo osnovne 
šole na Rečici. V program 
prireditve se bodo letos 
vključili tudi konjerejci iz 
doline.
Ob koncu občnega zbora, ki 
je potekal deset let in me
sec dni po ustanovnem 
zboru, je predsednik mozir
skega občinskega sveta in 
hkrati predsednik gradbenega 
odbora za šolo, dr. Anton 
Jezernik, predstavil aktivnosti, 
ki v zvezi s tem potekajo. 
Po njegovih besedah naj bi 
že letošnjo jesen stali te
melji nove šole na Rečici.

Franci Kotnik

!

! Smrt človeka, ki sploh ni živel, postavlja na 
j preizkušnjo smiselnosti vse, ki iščejo smisel življenja 
j v življenju.
j Edi Mavrič Savinjčan



Z gom jesavm jsko goved orejsk o  društvo

Rešuje vlada probleme na hrbtih 
proizvajalcev mleka?

V torek, 5. marca, so se na letni skupščini v Gornjem Gradu zbrali člani 
Zgornjesavinjskega govedorejskega društva. Od lanskega zbora je  število 
članov poraslo na 250. Glavna naloga preteklega leta je  bila realizacija 
programa osemenjevanja. Želeli bi ohraniti in še izboljšati krmne rezultate, 
velika pa je  tudi pozornost, ki jo  namenjajo zdravstveni problem atiki živali.

Sindikat obrtnih delavcev 
in drobnega gospodarstva

Z  n o v o

o rg a n iz ira n o s t jo  

d o  b o ljše  

p o v e z a n o s t i
V soboto, 23. marca, so se v Velenju na 
letni seji zbrali člani Sindikata obrtnih 
delavcev in drobnega gospodarstva, ki 
pokriva obm očje upravnih en o t Velenje in 
Mozirje. Ob ugotovitvi, da se pravna var
nost delavcev še vedno slabša, so 
sklenili, da z novim načinom organizira
nosti skušajo doseči boljšo povezanost in 
s tem  večjo učinkovitost delovanja.
Iz poročila, ki ga je podal predsednik sindi
kata Vinko Koren, je bilo moč razbrati, da se 
je materialni in socialni položaj zaposlenih, 
predvsem pa pravna varnost delavcev v tej 
veji gospodarstva še poslabšala. To dokazuje 
podatek, da se je lani na sedežu sindikata v 
primerjavi z letom prej zglasilo kar 50 od
stotkov več delavcev, ki so želeli nasvet, 
kako postopati, ker delodajalec ne izplačuje 
plač v predvidenem roku, ker ni izplačal ali 
je nezadostno izplačal regres za letni dopust, 
ker ne izplačuje nadomestil prevoza na delo, 
ker v nasprotju z zakonom prerazporeja de
lovni čas in podobno. V več primerih je bil 
na podlagi pooblastila delavcev opravljen 
obisk pri delodajalcu, vendar posredovanje 
običajno ni bilo uspešno. Člani sindikata so 
bili zato napoteni na pravno službo, ki pa je 
ugotovila, da se delavci nanjo večinoma 
obrnejo šele takrat, ko v obratovalnici niso 
več zaposleni, saj se poprej bojijo pritiskov 
in groženj s strani delodajalcev.
V sindikatu so ugotovili, da je potrebno v 
delo organizacije vnesti nove prijeme, ki 
bodo bolj učinkoviti, predvsem pa bodo 
prinesli boljšo zaščito posameznega člana. 
Zato bodo morali narediti več na os
veščenosti članov sindikata in njihovi pripad
nosti, pridobivanju novih članov, imenovanju 
več sindikalnih (izobraženih in dobro informi
ranih) zaupnikov in stalnim sodelovanjem z 
inšpekcijo dela. V ta namen se je seje 
udeležila tudi inšpektorica za delo, Damjana 
Zupanc, ki je razložila vsebino in način dela 
omenjene inšpekcije. Odgovorila je na nekaj 
konkretnih vprašanj in posredovala nekatere 
koristne napotke. Še posebej pomembna je 
bila informacija, da lahko delavec v primeru 
prijave zoper delodajalca ostane anonimen. 
Predstavnik območne organizacije Zveze 
svobodnih sindikatov Slovenije, Andrej Krajnc, 
je pojasnil način reorganizacije v sindikatu, s 
katero člani dosedanjega izvršilnega odbora 
postajajo sindikalni zaupniki, katerih pa bo 
za dobro "pokrivanje terena" potrebno še več. 
Nova metoda dela bo zbor sindikalnih zaup
nikov, vsaka štiri leta pa je predviden zbor 
sindikata.
Člani sindikata so navedene predloge podprli, 
saj je povsem očitno, da lahko le dobro or
ganiziran sindikat predstavlja enakopravnega 
sogovornika delodajalcem.

Franci Kotnik

To so osnovne značilnosti dela v
obdobju od prejšnje skupščine, ki jih je 
v svojem poročilu nanizal predsednik 
društva Alojz Bastl. Pomembno je tudi 
to, da se zmanjšuje število črnih
pripustov, saj je bil po mnenju magistra 
Marolta iz ZŽV Celje prebit zid 
osemenjevanja z testiranimi biki. V letu 
1995 je bilo na območju Zgornje 
Savinjske doline 46% plemenic ose
menjenih s testiranimi biki, ostalo pa z 
mladimi biki.

Predstavnik Zavoda za veterino, Ciril 
Kralj, dr. vet. medicine, je  udeležencem 
postregel s podatki za zadnjih 15 let. 
Leta 1980 je bilo osemenjenih 3800 
plemenic, do leta 87 je bil ta trend v 
porastu. Po upadu so leta 1990 beležili 
ponovno rast števila osemenjenih krav. 
Lani je bilo osemenjenih preko 4400 
krav, kar je največ v obdobju zadnjih 
petnajstih let. Vsem prizadevanjem 
navkljub pa še vedno ostaja problem 
črnih pripustov in za veterinarje vedno 
bolj vprašljiv problem financiranja. Tem 
bolj, ker so s stališča govedorejcev 
veterinarske usluge dražje kot v ostalih 
območjih celjske regije. Dr. Kralj je 
očitek demantiral, gre za specifičen in 
oddaljen teren, na katerem delujejo 
zgornjesavinjski veterinarji. Je pa očitno,

da gre plačevanje uslug po sistemu 
solidarnosti, saj nižinski kmetje 
plačujejo tudi za višinske. Mnenje 
kmetov je, da bi nastalo razliko morala 
kriti država. Tembolj, ker ostaja cena 
mleka enaka kot pred 18 meseci. Mleko 
je  sploh eno temeljnih vprašanj, s 
katerimi so obremenjeni kmetje. Gre za 
to, da je  mleka zaradi neizpeljanih 
aktivnosti preveč. Ves problem pa se 
očitno rešuje na plečih proizvajalcev 
mleka, saj je  intervencijska politika 
znižala premijo za liter mleka in sicer 
za višinska in demografsko ogrožena 
območja. Zaradi nerentabilnega poslo
vanja želijo mlekarne od proizvajalcev 
prispevek 1 SIT od litra mleka, poleg 
tega pa so ukinili tudi stimulacije v 
višini 4 do 6%. Kmetje ugotavljajo, da 
je  državna politika do proizvajalcev 
mleka več kot porazna, poleg tega je 
vlada prepovedala zakol rjavega goveda, 
kar se posledično odraža v problematiki 
prodaje rjavih bikcev.

Člani govedorejskega društva so morali 
zaskrbljeni ugotoviti, da se bo mlečna 
proizvodnja v dolini še obdržala, med
tem ko bodo višinski predeli primorani 
to opuščati. Vse bolj očitno pa postaja 
da se bodo morali rejci reševati sami.

Edi Mavrič



Osemenjevanje na domu 
ob nedeljah in praznikih

Veterinarska postaja obvešča živinorejce, da bomo 
s 1. aprilom pričeli osemenjevati na domu tudi ob 
nedeljah in praznikih.
Naročila za osemenjevanje bomo sprejemali na Veterinarski 
postaji po telefonu od 7. do 8 . ure zjutraj, čas prihoda 
veterinaija (ob nedeljah in praznikih dela samo dežurni 
živinozdravnik) pa bo odvisen od gostote in prioritete dela, 
kar veterinarju nalaga kodeks veterinarske medicine. Zato se 
lahko zgodi, da bo zjutraj prijavljena osemenitev opravljena 
šele v poznih popoldanskih ali večernih urah. Prav zaradi 
tega pričakujemo od rejcev več pozornosti pri odkrivanju 
pojatve (prezgodnje ali prepozno naročilo za osemenitev, 
podaljšana pojatev itd.).
Vedno pogosteje se pri rejcih pojavlja zahteva po večkratni 
osemenitvi plemenice v enem pojatvenem ciklusu. Pou
darjamo, da je  odločitev o potrebi večkratne osemenitve 
striktno v pristojnosti strokovnega delavca veterinarske 
medicine.- Rejce ponovno opozarjamo, da pri isti pojatvi 
zadostuje le ena osemenitev. V primeru ponovne osemenitve 
ob isti pojatvi bo treba le-to zaradi dodatnih stroškov (seme, 
zamuda časa, potnina) plačati.
Živinorejce pozivamo, da ob osemenjevanju pripravijo izkaz o 
poreklu živali (tetovirni list), zaradi vnosa podatkov na 
Potrdila o osemenitvi, katere od nas zahteva selekcijska 
služba. To potrdilo je tudi dokaz o plačani osemenitvi, velja 
pa za trikratno osemenitev ene plemenice, vendar od prve 
osemenitve ne sme preteči več kot šest mesecev.
V koledarju osemenjevanja je nekaj dni, ko ne 
osemenjujemo. Ti dnevi so: 1. januar, Velika noč, 1. maj, 25. 
junij, 1. november in 25. december.
V želji po dobrem sodelovanju vas lepo pozdravljamo

Veterinarji VP Mozirje

Razpored cepljenj psov 
proti steklini:

1. torek, 16.4.1996 ob 8.00 Ljubno pri Zadrugi
10.00 Rečica pri Zadrugi
12.00 Šentjanž pri Majerholdu
14.00 Radmirje pri Zadrugi

2. sreda, 17.4.1996 ob 8.30 Struge pri gostilni
9.30 Luče pri Zadružnem domu
11.00 Solčava pri Zadružnem d.

3. četrtek, 18.4.1996 ob 7.00 Otok
8.00 Nova Štifta pri Zadrugi
9.30 G. Grad pri Zadružnem d.
11.00 Kropa - Fricelj
11.30 Bočna pri Zadrugi
13.00 Šmartno pri Zadrugi

4. petek, 19.4.1996 ob 8.00 Kokarje pri Zadrugi
9.30 Sp. Pobrežje pri Fleretu
11.00 Prihova pri Unovtu

5. sobota, 20.4.1996 ob 7.00 Ljubija Vet. postaja
10.00 Trnavče pri Pečniku
1 1 .0 0  Šmihel pri gostilni

Za vse zamudnike vsak dan od 7. do 8. ure na 
veterinarski postaji Mozirje.

PGD Nazarje
Letos obnova doma

Člani Prostovoljnega gasilskega društva Nazarje so se 
v začetku marca zbrali na rednem občnem zboru. 
Kot vsako leto so tudi tokrat ocenili minulo delo in 
se dogovorili glede letošnjih aktivnosti.
V lanskem letu so se sedemkrat odzvali klicu sirene, dvakrat je 
bil alarm v tihi obliki. Udeležili so se občinskih in medobčinskih 
tekmovanj in sodelovali na sektorski vaji v Kokarjah. Skrbeli so 
izobraževanje članov, vzgojo podmladka in sodelovali z ostalimi 
društvi v kraju. Uspešno so nadaljevali s servisiranjem gasilnih 
aparatov, za kar so pridobili vsa potrebna soglasja.
Poročilo o delu nazarskega občinskega poveljstva je podal 
poveljnik Franjo Pukart, o delovanju medobčinske gasilske zveze 
pa je spregovoril njen predsednik (v odstopu) Franc Terbovšek. V 
imenu domače občine je gasilce pozdravil tajnik Jože Štiglic.
V letu 1996 bo glavnina aktivnosti PGD Nazarje usmerjena v 
izobraževanje članov (lani je poveljnik društva Miran Krefl že 
opravil usposabljanje na Igu), udeležbo na tekmovanjih in redno 
servisiranje aparatov. Pomembno delo bo tudi obnova strehe in 
fasade na gasilskem domu.
Ob koncu uradnega dela občnega zbora sta bila sprejeta sklepa, 
naj Gasilska zveza Zgornje Savinjske doline ostane v sedanji 
obliki, njeno financiranje pa naj poteka direktno iz občine. Za 
novega poveljnika zveze je bil predlagan Franjo Pukart.

Franci Kotnik
GD Grušovlje

Vse sile v nadgradnjo 
avtocisteme

Občnega zbora grušoveljskih gasilcev, 71. po vrsti, se je 
poleg gostov iz sosednjih gasilskih društev, župana Jakoba 
Presečnika, udeležil tudi Jožef Ciraj, vitez malteškega reda.
V razpravi je Ciraj osvetlil zgodovino gasilstva in njegov pomen. 
Župan je v okviru možnosti obljubil vso pomoč pri nabavi 
nadgradnje novega avtomobila. Predsednik društva Alojz Blažič je 
v svojem poročilu nanizal delo preteklega leta in se zahvalil, s 
priporočilom za delo tudi v bodoče, vsem, ki so zaslužni za rast 
gasilskega društva. Sploh je prva naloga društva v letošnjem letu 
zagotoviti sredstva za nadgradnjo, ob tem pa seveda ne mislijo 
zanemarjati operativne dejavnosti. Udeležili se bodo vseh 
tekmovanj, ki jih organizira GZ Zgornje Savinjske doline. 
Aktivnosti planirajo tudi za mesec požarne varnosti, sodelovanje 
z društvi v okviru matične občine. Letos želijo predati svojemu 
namenu tudi avtocisterno. Dela in odgovornosti več kot dovolj. 
Občni zbor je sprejel tudi sklep, da se GZ Zgornje Savinjske 
doline financira po istem ključu kot doslej.

Edi Mavrič
ZŠAM Zgornje Savinjske doline
Nerešene finančne zadeve

Na podlagi sklepa na letnem občnem zboru, ki je bil 10. 
marca v Gornjem Gradu, so se dobra dva tedna kasneje v 
Mozirju sestali člani izvršilnega in nadzornega odbora ZŠAM 
Zgornje Savinjske doline.
Problem tiči v nerešenih finančnih zadevah, o katerih je bilo 
govora že na občnem zboru. Člani obeh odborov terjajo od 
predsednika združenja Viktorja Kovača nekatere konkretne 
odgovore glede porabe sredstev v letu 1995. Znova je bilo 
izpostavljeno tudi vprašanje prodaje deleža ZŠAM Avto šoli 
Traffic. Ker na tokratnem sestanku odgovorov ni bilo, je bil 
sprejet sklep, da se 17. aprila sestanejo nadzorni odbor, 
predsednik, blagajničarka in tajnica in stvari razčistijo, do konca 
aprila pa se potem znova sestane izvršilni odbor in se seznani z 
ugotovitvami. KF



Društvo Sožitje Mozirje

Uspešno sodelovanje na 
Specialni olimpiadi

Območno društvo za pom oč duševno prizadetim  Sožitje Mozirje 
je  vključeno v članstvo Specialne olim piade Slovenije, ki šteje 
že preko 70 društev za pom oč duševno prizadetim , zavodov za 
usposabljanje, varstveno delovnih centrov in drugih organizacij. 
Specialna m ednarodna olim piada je  svetovni program  športnega 
treninga in športnih tekm ovanj, ki so namenjeni osebam  z 
motnjami v duševnem razvoju ne glede na njihove sposobnosti. 
Naloga Specialne olim piade je  zagotavljanje celotnega športnega 
treninga in športnih tekmovanj v različnih olimpijskih športih. 
Specialna olimpiada ima pravila, po katerih se morajo ravnati vsi 
člani. Tako so poletne specialne olimpijske igre vsako četrto leto (od 
leta 1975 dalje), zimske pa vsako šesto leto (od leta 1977 dalje). 
Specialne nacionalne olimpijske igre so v Sloveniji vsako drugo leto, 
področne in lokalne igre pa vsako leto.
6. zimske igre Specialne olimpiade Slovenije so bile 14. in 15. fe
bruarja na Pokljuki, iz mozirskega društva Sožitje so se jih udeležili 
trije tekmovalci, vsi trije varovanci VDC Mozirje, ki so sicer letošnjo 
zimo šele prvič stali na smučeh. 150 tekmovalcev se je pomerilo v

Udeleženci ZO Tomaž, Nada in Vlado s trenerjem Davidom
šestih disciplinah: veleslalomu (težja in lažja zahtevnost), alpskem 
drsenju, teku na 3.000, 1.000 in 100 metrov ter nordijskem drsenju. 
Na osnovi doseženih časov v predtekmovanjih so bili tekmovalci raz
vrščeni po skupinah.
Smučarji iz Zgornje Savinjske doline so se odlično odrezali. Vlado je 
v disciplini alpsko drsenje osvojil prvo mesto, Nada v disciplini nor
dijsko drsenje drugo mesto, v isti disciplini pa je bil Tomaž tretji. 
Na slovesni podelitvi medalj sta sodelovala predsednik zveze društev 
Sožitje Tomaž Jereb in državna reprezentantka v plavanju Alenka 
Kejžar.
Za sponzorstvo nastopa na zimskih igrah specialne olimpiade se 
društvo Sožitje zahvaljuje Občini Mozirje, prodajalni Rivon Niman, 
Sašu Kuzminu in osnovni šoli iz Žalca. Ne bi šlo tudi brez pomoči 

i Centra za socialno delo Mozirje, sodelovanja Varstveno delovnega 
centra in strokovnega dela trenerja inštruktorja Davida Pauliča. Misli 
pa se že uprte na nastop na letnih igrah specialne olimpiade. 
Tekmovalci mozirskega društva Sožitje se bodo najprej udeležili po
dročnega atletskega tekmovanja v Celju, nato bodo nastopili na regi
jskih igrah celjsko koroške regije, vrhunec leta pa bodo 8. letne igre 
Specialne Olimpiade Slovenije, ki bodo potekale od 7. do 9. junija v 
Mariboru in na katerih bosta nastopila dva udeleženca iz naše 
doline. Septembra bo sledil nastop na atletskem mitingu v 
Domžalah, oktobra pa na kolesarjenju v Celju. Poleg naštetih šport
nih panog bodo trenirali tudi namizni tenis in košarko, ki je pred 
kratkim postala ena od panog specialne olimpiade. David Paulič je 
postal glavni trener inštruktor za elemente košarke Specialne olim
piade Slovenije.
Vsem športnikom z motnjami v duševnem razvoju zaželimo še veliko 
uspehov in zmag! Franci Kotnik

Društvo invalidov Mozirje
Priprave na praznovanje 

2 5-letnice
Društvo invalidov Mozirje je  bilo ustanovljeno 27. januarja 
1S71. Že tak ra t je  pokrivalo obm očje celotne občine Mozirje, v 
novih razm erah lokalne sam ouprave pa je  postalo medobčinsko 
društvo. Iz tega razloga se bo društvo, ki letos praznuje četrt- 
sto letno  obletnico delovanja, preimenovalo v Zgornjesavinjsko 
medobčinsko društvo invalidov. O delu društva smo se pogovar

jali s predsednikom  Antonom Gračner
jem .
SN: Ko se spominjamo ustanovitve društva 
invalidov, bi bilo gotovo zanimivo vedeti, 
kdo so bili ustanovni člani. Imate ta  po
datek?
GRAČNER: Seveda ga imamo. Ustanovni člani 
so bili: Milan Peternelj, Vinko Vipave, Stanko 
Podsedenšek, Klemen Klemenak, Tomo Kordič, 
Slavko Zbil, Vinko Gregom, Vera Mrzlak, Jože 
Poznič, Viktor Purnat, Jože Gaber in Jože 
Kokošinec.
SN: Kdo je  bil prvi predsednik?

GRAČNER: Prvi predsednik našega društva je bil Vinko Vipave, 
kateremu so nato sledili Tomo Kordič, Jurij Priča, Martin Petrin in Ciril 
Pečovnik. Sam opravljam to funkcijo od aprila 1994.
SN: S kakšnim namenom je bilo pravzaprav ustanovljeno društvo? 
GRAČNER: Že od vsega začetka je bil glavni namen društva v tem, da 
svojim članom pomaga in svetuje, tako v socialnem kot tudi družab
nem pogledu. Članom društva invalidov se je vseskozi nudila prava 
tovariška pomoč, gotovo pa društvo odigrava pomembno vlogo tudi na 
kulturnem področju. Če se spomnimo samo Franja Cesarja, ki je v 
določenem obdobju vodil tajniške in finančne posle društva, koliko je 
naredil na kulturnem področju! Tudi sedaj, ko se vsako leto odpravimo 
na izlet ali dva, vedno izberemo takšne relacije, da si ogledamo tudi 
naravne in kulturno zgodovinske spomenike. Do sedaj je bilo organizi
ranih že preko 200 izletov.
SN: Vsi člani pa se verjetno ne morejo udeleževati izletov? 
GRAČNER: Res je med našimi člani tudi nekaj takšnih, ki na izlete ne 
morejo ali ne želijo. Zato vsako leto pripravimo tudi družabno 
srečanje, na katerem se pogovorimo, zapojemo in se poveselimo. 
Starejše člane, ki ne morejo več zdoma, in pa tiste, ki so v domovih 
za ostarele, pred vsakim Novim letom obiščemo in obdarimo. V ta 
namen porabimo 60 odstotkov vseh zbranih sredstev, medtem ko 
izlete plačajo člani sami.
SN: S čim se poleg naštetega še ukvarjate?
GRAČNER: Po potrebi dajemo priporočila tistim članom, ki imajo 
probleme z uveljavljanjem svojih pravic. Takim članom je na voljo tudi 
pravni svetovalec v Celju, katerega plačuje zveza društev invalidov. 
Skrbimo za ohranjanje zdravja naših invalidov, ki se lahko odločijo za 
oddih v Čatežu ali v Izoli. Na teh dveh lokacijah imamo v enem letu 
na razpolago 32 postelj po deset dni po regresirani ceni. No, ne 
smemo pozabiti tudi na športne aktivnosti, ki jih organiziramo v 
sklopu naših družabnih srečanj.
SN: Kako boste obeležili 25-letnico delovanja društva?
GRAČNER: Ob tej priložnosti bomo v soboto, 11. maja, pripravili pred 
Savinjskim gajem v Mozirju veliko srečanje z bogatim kulturnim progra
mom. Izdali bomo tudi zbornik, v katerem bomo v sliki in besedi pri
kazali naše delo od ustanovitve do danes. Srečanje bomo izvedli v 
vsakem vremenu, saj bo poskrbljeno za streho, če bo deževalo, ozi
roma za senco, če bo sonce. Ker pa je vse to povezano z veliki 
stroški, prosimo vse, ki nam lahko pomagajo, za pomoč v kakršnikoli 
obliki. Nekaj sponzorjev že imamo, katerim bi se že sedaj najlepše 
zahvalil, ostale pa še vabimo k sodelovanju!
SN: Nasvidenje torej 11. maja v Savinjskem gaju!

Franci Kotnik

DRUŠTVO INVALIDOV MOZIRJE
Na trgu 12, 3330 MOZIRJE 

Tel. 832-929
Žiro račun: 52810-678-54320 

Uradne ure: sreda 7.00 - 10.00, petek  9.00 - 11.00



ORGANIZACIJE, UUDJE IN DOGODKI

"Dons je  en vesel Materinski dan v 
den u Sulčavi" dolini

Jožetu Zlatinšku 
Zlati znak civilne 

zaščite
Na letnem  občnem zboru Gasilskega 
društva Mozirje je  bilo Jožetu  Zlatinšku 
podeljeno republiško priznanje Zlati znak 
civilne zaščite.
Priznanje mu je bilo podeljeno za zelo velik 
prispevek pri krepitvi, organiziranosti, uspo
sobljenosti in pripravljenosti civilne zaščite in 
ostalih sil za zaščito in reševanje ter za 
izredno veliko požrtvovalnost pri posredovan
jih ob elementarnih in drugih nesrečah, ne 
glede na to, v kakšnih vremenskih razmerah 
so se te aktivnosti izvajale. Zlati znak civilne 
zaščite je Jožetu Zlatinšku podelil župan 
Občine Mozirje Jakob Presečnik.

Stane Miklavžič

Živi zdravo - živi 
«Uje!

V ponedeljek, 26. februarja, smo upoko
jenci skupno z Občino Nazarje pripravili 
predavanje z naslovom: ŽIVI ZDRAVO - 
ŽIVI DLJE.
Nekateri, ki smo jim izročili vabila, so 
zamahnili z roko češ, kaj bomo spet poslušali 
o prehrani.
0  prehrani je bilo to pot izrečeno samo par 
besed: 'Jejte zmerno, manj mesa, posebej svin
jskega, izogibajte se maščob!" To so bile be
sede dr. Jerebove, ki je študirala medicino na 
Dunaju, v Ljubljani, v Stockholmu in New 
Yorku.
Stavek, ki smo ga že velikokrat slišali. Ali se 
ga držimo? Samo poglejmo se. Resnici na 
ljubo, vse preveč jemo! Glavni cilj našega 
zdravega načina življenja ni hrana. Kaj nam je 
zdravnica - znanstvenica, ki je že sama 6 let 
v pokoju in še dela na ljubljanskem Onk
ološkem inštitutu, svetovala:
"Ne pustite se izriniti iz družbe! Še vedno 
smo potrebni, imamo bogate izkušnje. Posre
dujte jih mladim, vendar ne vsiljivo. Pazite na 
vnuke in uživajte ob njih.
Cimveč hodite in vsaj dvakrat tedensko 
telovadite. Delajte v društvih in političnih or
ganizacijah. Skratka, ena beseda: DELO je tista 
vrlina, ki nam bogati življenje in nas ohranja 
zdrave."
Po predavanju smo ji zastavili vprašanja, ki so 
nas zanimala. Dobili smo preproste, nam 
razumljive odgovore, prav tako pa tudi strok
ovne odgovore, saj so bili med poslušalci tudi 
strokovnjaki - njeni bivši študentje. To so bile 
vzpodbudne besede otroške zdravnice onkolo
gije (veda o rakavih obolenjih). ,
Njena beseda je preprosta, odločna in odkrita, 
saj temelji na bogatih mednarodnih izkušnjah. 
Predsednik društva upokojencev Nazarje Stane 
Žvipelj, se ji je zahvalil s šopkom, ki ga je 
bila iskreno vesela. Dolg aplavz več kot osem
desetih navzočih je dodal piko na i prijet
nemu, poučnemu in brezplačnemu predavanju, 
ki nam ga je podarila dr. Jerebova.
Gospa dr. Berta Jereb, nazarski upokojenci se 
vam iskreno zahvaljujemo tudi po tej poti.

Pepca Žvipelj

Polna dvorana je pričala, da so organiza
torji izbrali pravšnji naslov za prireditev, ki 
naj bi pričela obujati skoraj pozabljeno 
kulturno izročilo na Solčavskem. Na 
"videz" pozabljeno se, kot vse kaže, skrbno 
prenaša iz roda v rod, a ostaja za domačimi 
stenami in le redkokdaj sramežljivo pokuka 
izza njih. Ravno to se je primerilo na "en 
vesel den", v nedeljo 17. marca dopoldne v 
solčavski dvorani.
Najprej je voditelj Franci Podbrežnik, ki je 
vseskozi skrbel za dobro razpoloženje in 
pristno solčavsko narečje, povabil na oder dva 
"resnicoljubna jagra". Ta sta poleg jezikov 
znala vrteti tudi rogove in ubrano pihati vanje. 
Sledil je nastop citrarja Klemena Matka, ki je 
med drugim zaigral star marš, katerega naslov 
in skladatelj sta neznana. Poslušalstvo je pris
luhnilo petju družine Slapnik in nato 
Solčavskim muzikantom, ki so priredili be
sedilo znane pesmi za "solčavske potrebe". 
Ženski pevski zbor je pod vodstvom Martine 
Štiftar v novi "preobleki" predstavil staro 
Pozdravljam vas gore solčavske, ki jo bo go
tovo še uvrstil v svoj program. Citrar Alojz 
Lipnik je zaigral dve skladbi, za kateri je že 
njegov ded pozabil, kako se jima reče in kdo ju 
je sestavil. Za instrumentalnim sestavom, ki je 
odigral par slovenskih viž, se je predstavil 
zanimiv icmankovo - Reberški ženski tercet in 
zapel dve solčavski pesmi brez naslova. Ro
banov Franci se je s citrami "sprehodil" po 
Ojstrici (Ojstrica marš), za kar ga je navdušil 
njegov oče. Mirko Prelesnik je uglasbil nekaj 
pesmi Robanovega Joža in moški vokalni sep
tet je predstavil Slovo od planšarije. Skupaj s 
Solčavskim triom se je razživela tudi dvorana. 
Voditelj programa se je z mikrofonom znašel 
pod odrom in še bolj spodbudil poslušalce. 
Zapela so še Havdejeva dekleta, za konec pa so 
nastopajoči in poslušalci skupaj zapeli 
solčavsko himno Solčava je pa lukna taka... in 
zaključili: "...zato pa le ljubimo se srčno, potem 
pa nam bo v luknji tej zares lepo."
Solčavani si želijo še več podobnih kulturnih 
prireditev in veselih srečanj. Njihova velika 
želja pa je predstaviti ljubko alpsko vasico 
Solčavo širšemu krogu obiskovalcev na svo
jstven, ne vsiljiv pa vendar učinkovit način. En 
delček v mozaiku ponudbe naj bi predstavljala

Mamica, mama, mati, materinst
vo..., besede, ki so bile v zadnjem 
času najpogosteje izrečene. Prostor 
in medij nam ne dopuščata več 
kot le v obrisih prikazati utrip 
praznovanj v naši dolini.
V Mozirju gostujoči igralci iz Skal so 
navdušili z dobro izvedbo kratkih odrskih 
del od Lepe Vide prek Kralja Matjaža in 
drugih do Turjaške Rozamunde. Člani do
mačega Kulturno prosvetnega društva Jurij 
so na odrskih deskah premierno uprizorili 
spevoigro Kovačev študent in poželi bučen 
aplavz očarane publike.
Nedeljsko prireditev v Radmirju je poleg 
simpatičnega programa obogatila razstava 
ročnih del pridnih mamic in žena. Po uvod
nem govoru sta mehove raztegnila Podles- 
nikova harmonikaša. Za njima pa je s pri
jetno pesmijo napolnil dvorano še dekliški 
pevski zbor iz Ljubnega. Dobro pripravljena 
igrica učencev mozirske šole je gotovo 
osvojila srca mamic.
Na Ljubno je ob tej priložnosti prišla 
državna poslanka Jana Primožič. Predsednik 
SKD Ljubno, državna poslanka, županja 
Anka Rakun in povezovalka so razgrnili 
problematiko mamic in žena, hkrati pa pri
kazali tudi njihovo vedrino. Sicer pa je nas
topil dekliški pevski zbor iz Ljubnega, 
otroški cerkveni zborček, tri deklice z 
igrico, narodno zabavni septet in nenezad- 
nje gostje Šaleški kvintet.
Vsem mamicam, tetam in drugim gospem 
so v Bočni najprej voščili otroci iz vrtca. 
Mladi so pripravili glasbene točke in reci
tacije. Vse navzoče je z novimi pevkami in 
dobro izvedbo prijetno presenetil ženski 
pevski zbor iz Bočne. Za konec je ubrano 
kot vedno zapel še moški zbor.
Tudi v polni solčavski dvorani so mamice 
najprej pozdravili otroci iz vrtca. Sledil je 
nastop šolarjev in nato ženskega pevskega 
zbora. Člani prosvetnega društva so po
skrbeli za smeh s Komedijo o komediji. 
Kot se za Solčavo spodobi, tudi ta 
prireditev ni minila brez citer.

tudi kaseta solčavskih pesmi. Prvi korak do nje .
je bil"en vesel den u Sulčavi". MS Slavica Slapnik

Dekliški pevski zbor pod vodstvom Minke Zalesnik (foto: TOP)



KOTIČEK TA  VOZttIKE

Steklarstvo Benda Mozirje

Sodobna tehnologija za 
kvalitetne izdelke

M arjan B enda iz Lok p ri M ozirju  se j e  začel 
ukvarja ti s s te k la rsk o  d e ja v n o s tjo  fe b ru a rja  lani. Po 
d o b rem  le tu  dn i, v k a te re m  se j e  d o d o b ra  
uveljavil na t rg u , j e  se d a j te m e ljito  p o so d o b il t e 
h n o lo šk o  o p re m o .
Gre za tehnologijo termoizo
lacijske zasteklitve oken in 
vrat, s katero se njihova last
nost v smislu toplotnih 
izgub bistveno izboljša. Tre
nutno Steklarstvo Benda 
opravi omenjeno zasteklitev 
z dvema šipama in vmesnim 
zračnim prostorom, v krat
kem pa naj bi z novo 
napravo ta vmesni prostor 
napolnjevali s plinom, kar bo 
izolacijske karakteristike še 
izboljšalo. Poleg tega bodo 
po želji strank vgrajevali 
tudi senčila - žaluzije. Nova

M a rja n  B enda (foto: KF)

oprema omogoča zasteklitve 
izdelkov najrazličnejših mer, 
tudi nestandardnih mer, do 
200  kvadratnih metrov dnev
no.
V Steklarstvu Benda imajo 
vedno na zalogi 28 različnih 
vrst stekla različnih debelin. 
Rok zasteklitve je kratek, 
kvaliteta pa visoka. Nave
deno dejstvo najbolje doka
zuje podatek, da je Steklar
stvo Benda kooperant Mizar
stva Kovač, Mizarstva Časi in 
še nekaterih priznanih proiz
vajalcev oken in vrat.
Poleg naštetega vam v Stek
larstvu Benda po vaši želji 
Okvirijo sliko, na voljo vam 
je pester izbor okvirjev, ob
vladajo pa tudi poseben 
sistem okvirjanja gobelinov. 
Če to želite, vam zastekljene 
ali okvirjene izdelke monti
rajo na domu.
Delovni čas Steklarstva Ben
da je vsak dan od 8 . do 16. 
ure (naročila sprejemajo do
18. ure), ob sobotah od 8 . 
do 12. ure. Vse, kar vas 
zanima, vprašajte po tele
fonu 832-163, ali se oglasite 
osebno v Lokah pri Mozirju. 
Ne morete zgrešiti: mimo
restavracije Gaj se peljete še 
slabih 10 0  metrov in zavijete 
levo. Marjan Benda zago
tavlja, da ne boste ra
zočarani. ‘ EP

^  AVTO KLIME
Izjem no ugodna nonudna za vozila 
Volksw agen. Audi, BMWI In M orcodes

SOBNE KLIME
G o ld s ta r .  Sam sung, Toshiba
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Uvod - ali pač kar mora 
biti, če uvajamo neko 

novo stvari
Spoštovane Savinjčanke in spoštovani Savinjčani !
Ja, takole bi rekel: "Pisanje uvo
dov je bolj ali manj nehvaležna 
zadeva, vendar pa žal brez njih ne 
gre!", pa če bi si človek še tako 
želel.
Na kratko vas bi, drage bralke in 
bralci, rad opozoril, da se v Savin
jskih novicah z današnjo številko 
uvaja KOTIČEK ZA VOZNIKE, 
za katerega že samo ime pove, 
komu je namenjen. Slovenci in 
seveda s tem Savinjčani smo 
veliki ljubitelji vozil in tovrstne 
tehnike nasploh, kar je tudi vzrok 
za uvedbo nojze rubrike. Čeprav 
morda malce pozno, saj se že 
skorajda vsak časopis šopiri s 
podobnimi rubrikami, mislimo, da 
je uvedba kotička za voznike kljub 
temu več kot smiselna.
Seveda se sprašujete, kaj hudirja 
novega pa še lahko napišete, če pa 
nas s podobnimi novicami bom
bardirajo številne specializirane 
revije kot tudi dnevno časopisje!? 
Vendar, drage bralke, dragi bralci! 
Pozor!
Savinjska dolina je le ena in aktu
alne novice iz naših logov bodo 
objavljene le v Savinjskih novi
cah. Poskušali vam bomo sproti in 
ažurno predstaviti vse novosti, ki 
nam jih ponujajo savinjski proda
jalci vozil, novosti v servisih, pri

Pa nekaj
Ne boste verjeli! Sedim v gostilni, 
"pijem čajčke, jem ercneje", ko 
slišim novico, da savinjska 
policija preverja vozila, če so 
opremljena z jamarsko lučjo 
"krbidovko", vrvjo za plezanje 
(cca. 20m), kakor seveda z vso 
ostalo predpisano opremo, dru
gače sledi kazen. Seveda boste 
rekli, naj neham nalagati. Vendar 
temu ni tako. Vožnja po naši ljubi 
savinjski kakor tudi zadrečki cesti 
bo po letošnji zimi privlačila 
jamarje iz vseh koncev Slovenije, 
govori pa se, da bo možno v 
večjih jamah celo organizirati 
"bungy jumping", kakor da bo za 
vse potrebno poskrbela komunala 
in cestno podjetje.
Ja, hec mora biti, vendar takšne 
vrste je malce žalosten. Naša 
ljuba zima je letos naredila ve
selje otrokom, smučarjem, hkrati 
pa žalost cestarjem in komunal
cem. Mimo "Metoda" v Sp. 
Rečici je že prava umetnost priti, 
ne da bi padel v kakšno gro
mozansko luknjo, če pa se ji 
izogneš, je pametno paziti, da ne

vulkanizerjih, avto-moto trgovinah 
in na vseh področjih avtomobilske 
tehnike. Hkrati pa bomo prisluh
nili vam, drage bralke in bralci, in 
upoštevali vse vaše kritične pri
pombe, nasvete, hkrati pa 
poskušali odgovoriti na vaša cen
jena vprašanja. Zatorej vaše pisne 
pripombe pričakujemo v ured
ništvu Savinjskih novic. Hkrati pa 
pozivamo vse prodajalce, servise, 
trgovine z avto deli in ostale, ki 
želijo predstaviti kakršnokoli no
vost, ki prihaja v Savinjsko 
dolino, da nas enostavno pok
ličejo, nam pišejo ali nas kako 
drugače najdejo.
Seveda, seveda to še ni vse! V 
rubriki ali kotičku, kar vam pač 
lepše v ušesa paše, izbira je vaša, 
bomo poskušali slediti vsem no
vostim na področju avtomobilske 
tehnike kot tudi šole vame vožnje, 
spremljali pa bomo tudi vsako 
perečo tematiko v dolini, ki 
zadeva nas, voznike.
V mladostnem zagonu ustvarjal
cev novega kotička in v gro
mozanskem upanju, da nas boste, 
drage bralke in bralci, sprejeli 
medse z odprtimi rokami, kritike 
"niso" zaželjene, vas lepo 
pozdravljamo!

Igor Pečnik

o cestah
zadeneš nasproti vozečega. In kaj 
bo? Cesta verjetno ne bo dobila 
nove prevleke, prav tako gotovo 
je, da jo bodo le "poflikali", in 
sicer po sistemu "v to luknjo eno 
lopato v to daj pa dve, da ne bodo 
rekli da smo škrti." Naslednje leto 
bo pa zgodba ista. Dragi naši 
vzdrževalci cest, če že ni denarja 
za novo prevleko savinjske ceste 
in za razširitev zadrečke, da o 
cesti proti Logarski dolini ne bi 
izgubljal besed, naučite se vsaj 
popravil cestne prevleke. Peljite 
se skozi Avstrijo ali Nemčijo. 
Asfaltna prevleka se odreže, kjer 
je poškodovana, nato se zalije z 
novo. Ne pa tako kot pri nas, ko 
se flika in flika, pa še tisto s čim 
manj asfalta, do en centimeter 
debelo, da bo še drugo leto kaj za 
delat.
Ja, ja, taki smo. Toliko bogati, da 
je bolje, da delamo poceni.
Sicer pa, poškodovane gume, pla
tišča, blažilnike, vzmeti in poško
dovana podvozja hranite na pod
strešju, saj bo mogoče še huje.

a §



Dr. Vekoslav Grmič:
"Ni vsa sreča človekova v materialni blaginji..."

Dr. Vekoslav Grmič se je rodil pred 73 leti v Dragotincih - Videm ob Ščavnici. Gimnazijo je obiskoval v 
Mariboru in Ptuju in nato leta 1951 končal teološko fakulteto. Leta 1961 je na isti fakulteti doktoriral iz 
teologije, leto kasneje pa je na njej začel predavati dogmatiko. Docent je poštah leta 1964, izredni pro
fesor leta 1967 in leta 1972 redni profesor. Od leta 1951 do 1968 je bil kaplan in potem župnik na 
Vranskem. Leta 1968 je bil posvečen za škofa in postal mariborski pomožni škof. Od leta 1980 je nas
lovni škof ucchitanski in od leta 1991 upokojeni profesor Teološke fakultete.

SN: Tako so  opisali vas, d r. Grmič. 
Kako pa bi vi opisali Savinjčane, ki 
bodo  brali ta  in terv ju?
GRMIČ: Savinjčani so znani kot pridni 
ljudje in zelo dobri gospodarji. Od nekdaj 
so bili takšni. Med vojno so zelo veliko 
trpeli. Kljub temu so ostali zvesti svoji 
zemlji pa tudi izročilom. Tako v Zgornji 
Savinjski dolini živijo izročila iz davnih 
časov in ljudje so zelo tesno povezani s 
tistim, kar je bilo nekoč. Se pravi, da 
znajo ceniti svojo preteklost in svoje pred
nike in da iz tega izhajajo. Lahko bi
rekli, da so kakor drevo, ki, ima zdrave 
korenine. Iz teh zdravih korenin se drevo 
tudi lepo razrašča.
Seveda je bilo nekoč življenje čisto dru
gačno kakor je danes. Če se spomnimo 
na primer na savinjske splavarje in na vse 
tisto, kar je z njimi povezano, moramo
ugotoviti, da se je življenje res močno 
spremenilo. Dejstvo je, da so ljudje po 
vojni z nejevoljo sprejemali prepoved 
gospodarjenja z gozdovi na način, kak
ršnega so poznali prej. Da so se torej 
morali podrediti raznim predpisom in se 
po njih ravnati. Res pa je tudi, da je 
prav ta čas prinesel v Savinjsko dolino 
mnoge koristne spremembe. Po hribih so 
nastale kar dobro urejene ceste, ki jih 
včasih ni bilo. Tako je danes spravilo lesa 
veliko lažje kot je bilo včasih. Ne smemo 
torej enostavno misliti, da je bilo vse
tisto, kar se je zgodilo po vojni, slabo,
ampak je bilo marsikaj tudi koristno za 
tamkajšnje prebivalce. Mislim, da Savin
jčani to znajo ceniti.
SN: Sedaj se  veliko p iše  in govori o 
Slom šku. Pričakujem o razg las itev  o 
tem , da bo  b lažen. Vi s te  njegovo 
živ ljenje tem eljito  p roučevali, nam  ga 
lahko v k ra tk ih  p o tez ah  o p iše te ?
GRMIČ: Razumem, da se ljudje veselijo 
tega, da bi bil Slomšek proglašen za 
blaženega. Vendar je v zadnjem času 
slišati, da stvar ne bo tako enostavna in 
da se lahko zgodi, da v času papeževega 
obiska Slomšek še ne bo proglašen za 
blaženega. Ljudje si to kljub temu želijo 
in to pričakujejo. Zakaj? Zaradi tega, ker 
je bil Slomšek ljudski škof. Ljudski v 
tistem najpozitivnejšem pomenu besede, 
tesno povezan s slovenskim ljudstvom. On 
je namreč zrasel iz tega ljudstva in za to 
ljudstvo tudi živel in delal. Moram reči, 
da je Slomškova svetost in njegova 
narodna zavednost, njegova zvestoba last
nemu narodu in vsemu, kar pomeni

narodno kulturo, eno in isto. Zaradi tega 
ne moremo govoriti o Slomškovi svetosti, 
ne da bi hkrati govorili o njegovi 
zvestobi lastnemu narodu in materinemu 
jeziku. Zvestoba narodu, zvestoba veri, 
zvestoba cerkvi, vse to je bilo pri 
Slomšku med seboj prepleteno. On je na 
narodnost gledal z religioznega vidika in 
je šel celo tako daleč, da je poudarjal, da 
ni mogoče biti zvest veri, ne da bi bili 
hkrati zvesti svojemu narodu. Da ni mo
goče govoriti o ljubezni do cerkve, o 
ljubezni do krščanstva, ne da bi hkrati 
govorili o ljubezni do lastnega naroda in 
materinega jezika. "Greh je," je rekel 
Slomšek, "če se nekdo izneveri svojemu 
narodu, če nekdo zaničuje svoj materin 
jezik." In za to bo dajal odgovor pred 
Bogom prav tako, kakor če bi odpadel od 
krščanstva, ker je to tako tesno med 
seboj povezano. Vidite - to je Slomšek! In 
zaradi tega je Slomšek vse delal hkrati v 
dobro Cerkve in vere in v dobro sloven
skega naroda. Zaradi tega je prestavil 
sedež mariborske oziroma lavantinske 
škofije iz Sv. Andraža na Koroškem v 
Maribor in na ta način povezal štajerske 
Slovence v eni škofiji. Zaradi tega je tudi 
ustanovil semenišče v Mariboru in mu vtis
nil poseben duhovni pečat. Tisti, ki so se 
tukaj vzgajali za duhovnike, so se obenem

Dr. Vekoslav Grmič
(foto: Sašo Bernardi)

vzgajali tudi za rodoljube. Tisti, ki so se 
vzgajali za duhovnike, so se obenem vzga
jali tudi za to, da bodo ponesli med šta
jerske Slovence res trdno narodno zavest, 
ljubezen do materinega jezika. Slomšek je 
tudi o protestantih govoril pozitivno. De
jal je, da bo Bog Trubarju, Dalmatinu in 
Bohoriču oprostil to, da so zašli na stran
sko pot, ker so toliko dobrega storili za 
slovenski narod. Torej ni poznal ločitve 
duhov v tem pogledu, kakor so jo 
zagovarjali na Kranjskem pod vplivom 
Mahniča. Priznaval je zasluge za slovensko 
kulturo tudi tistim, ki so bili drugačnih 
nazorov kakor on sam in jih znal tudi 
pohvaliti. Ni bil mnenja, da je slovenski 
narod samo katoliški narod in da so la
hko narodno zavedni ljudje samo ka
toličani.
Poleg tega je Slomšek s tem, ko mu je 
dal v roke knjige, skrbel tudi za kulturo 
slovenskega naroda. Napisal je na primer 
knjigo "Blaž in Nežica v nedeljski šoli", ki 
je prava enciklopedija vsega, kar naj bi 
takrat vedel slovenski človek. Dobro se je 
zavedal, da narod ne more obstati brez 
svoje kulture, zato je to močno poudarjal 
in se zavzemal za nedeljske šole ter tudi 
sicer skrbel za učitelje. Slomšek se je 
zavzemal tudi za to, da bi se slovanski 
narodi čimbolj povezali med seboj in 
zaradi tega si je prizadeval za cerkveno 
edinost med njimi v eni Katoliški cerkvi. 
V tem je videl večjo moč Slovanov 
nasproti Germanom. In ponovno je dejal, 
da je izvirni greh Slovanov, da so need- 
ini, da se radi med seboj prepirajo, ker 
jim to samo škoduje z ozirom na ger
manske sosede.
SN: Ali se vam  ne zdi, da Slom ška v 
tem  p o g ledu , k o t s te  ga op isali, p re 
m alo p redstav ljam o  jav n o s ti?
GRMIČ: Gotovo. Res je, da smo nekaj 
časa, odkar se je začel proces za pro
glasitev Slomška kot blaženega, morda 
nekako pozabljali na njegovo krepostno 
življenje. Danes pa pozabljamo na njegovo 
narodno zavest, njegovo zvestobo narodu 
in jeziku in na vse tisto, kar je v zvezi s 
tem povedal, napisal in storil. To pa ni 
prav. Dejal sem že, da je bilo oboje pri 
Slomšku eno in da je on to delal iz glo
boko verskega in cerkvi zvestega pre
pričanja. Res pa je tudi, da so mu že v 
tistem času njegovi predstojniki, konk
retno nadškof v Salzburgu, očitali, da je 
preveč narodno zaveden. On pa je dejal: 
"Meni pa je malo mar, kaj drugi mislijo.



Delam tako, kakor mi narekujejo ok
oliščine in kakor mi narekuje vest in 
kakor mi narekuje zvestoba narodu, iz 
katerega izhajam."
SN: Ko dan es p reb iram o  zgodovino ,
m arsikdaj dobim o o b ču tek , da je  tu d i 
ona p re d m e t m anipuliranja . Kaj m en ite  
vi o tem ?
GRMIČ: Pri nas sedaj obstaja velika nevar
nost, da se vse spolitizira. Odkar smo 
postali samostojni, želimo vse gledati s 
političnega vidika. To seveda ne bi bilo 
slabo, če bi to počeli v pozitivnem 
pomenu besede, v kolikor je politika 
zavzemanje za tisto, kar je pozitivno, pri
zadevanje za dobro ljudstva, prizadevanje 
za blaginjo naroda, prizadevanje za 
človekove pravice, za svobodo, za edinost 
v narodu samem, na zunaj pa za njegovo 
varnost. Če bi bila politika to, potem bi 
človek še razumel, da je vse nekako obar
vano s politiko. Toda pri nas se danes 
politika vse preveč istoveti s strankar
stvom oziroma s koristmi posamezne 
stranke, ene ali druge. Kar je neki stranki 
koristno, njeni predstavniki zagovarjajo. 
Kar jim ne ugaja ali ne služi njihovim 
interesom, da bi postali čim močnejša 
stranka, da bi prišli na oblast, tega ne 
zagovarjajo. Tako je pravzaprav politika v 
službi strank oziroma njihovih voditeljev 
in njihovih interesov, ne pa v službi 
tistega, kar je koristno narodu. V politiki 
se vse premalo upošteva načelo Janeza 
Evangelista Kreka, to pa je morala, etika. 
Danes se s tem, da bi bila morala 
povezana s prizadevanjem neke stranke, 
res ne moremo pohvaliti. Stranke iščejo 
predvsem svoje koristi. Zaradi tega se 
dogaja, da neka stranka nasprotuje 
nečemu, čeprav je pozitivno, dobro, samo 
zato, ker je to predlagala nasprotna 
stranka oziroma zato, ker to ne koristi 
njenim težnjam po oblasti. Oblast je torej 
najvažnejša! Dejansko bi lahko rekli, da 
so nekateri strankarski voditelji pijani od 
oblasti in ne vidijo nič drugega kot samo 
to, kako doseči oblast, pri tem pa 
zavračajo tudi vse tisto, kar je bilo v 
preteklosti pozitivno, in skušajo čim bolj 
diskreditirati voditelje drugih strank.
SN: M ar ne pom eni, d r. Grmič, to  tu d i 
razd o ra  m ed ljudm i?
GRMIČ: Da, to vnaša razdor med ljudi. 
To pomeni tisto, kar je Slomšek tako gra
jal in je rekel, da je za slovanske narode 
izvirni greh.
SN: R azklanost ljudstva  pom en i tu d i
n e lag o d n o st, n e g o to v o s t, celo  sov ra
štvo in na koncu koncev n esrečn o  
po ču tje  ljudi...
GRMIČ: Nedvomno. Če se politika ne 
zanima za ljudi, za njihove žgoče
probleme, ampak zasleduje le svojo težnjo 
po moči in oblasti, potem taka politika 
ne more koristiti ljudem. Ljudje se od 
take politike odvračajo ali jo celo za
sovražijo. S tem pa seveda zasovražijo 
tudi drug drugega, saj so različni ljudje v

(foto: Ciril Sem)
različnih strankah.
SN: In p o tem  se  dogaja , da  n iti sosed  
so sed a  ne p ren aša  več...
GRMIČ: Tudi to se dogaja. Temeljno
načelo demokracije je strpnost. Temeljno 
načelo demokracije je dialog. Strpnost 
zahteva od nas, da priznamo drugačnost 
drug drugemu, da se veselimo te dru
gačnosti in da ne upoštevamo te dru
gačnosti kot nujno zlo temveč se 
zavedamo, da se na takšen način pride 
do popolnejših spoznanj in rešitev, ki res 
koristijo ljudem.
SN: Pravo n a sp ro tje  teg a  pa  je  rek  
“k d o r ni z nam i, je  p ro ti nam".
GRMIČ: Sveto pismo postavlja načelo, da 
ne smemo storiti nikomur ničesar, kar bi 
ne želeli, da bi drugi nam storili. Poleg 
tega se spomnimo tistega dogodka v 
svetem pismu, ko so se apostoli, ki so 
bili še zelo ozko usmerjeni, pritoževali 
nad tem, da nekdo, ki ne hodi z njimi, 
tudi izganja duhove. A Kristus jim je re
kel: "Ne branite mu, zakaj kdor ni zoper 
nas, je z nami."
SN: O bstaja b o jazen , da bom o posta li 
p len  najrazličnejših  m ahinacij, mi pa 
se obnašam o tak o , k o t da nam  nihče 
n ič ne  m ore...
GRMIČ: Toliko materializma, tistega živ
ljenjskega, v slovenskem narodu še ni 
bilo, kot ga je danes. V prejšnjem režimu 
smo govorili, da je to materialistični sve
tovni nazor, pa nismo bili materialisti. 
Danes pa smo postali dejanski materialisti. 
To je zanimivo. Z drugimi besedami 
povedano: večini gre samo za to, kako bi 
v čimkrajšem času obogateli, tudi na 
račun drugega, kako bi tudi na ta način 
utemeljili svojo težnjo po oblasti. To za
govarjajo tudi posamezne stranke in pri 
tem mislijo, da je v tem bistvo. Za 
duhovno kulturo pa se zelo malo zani
majo, kakor tudi za to, da bi res ustvarili 
notranjo edinost med ljudmi in zunanjo 
varnost. Naši politiki, ki so nekoč res 
služili svojemu narodu, so se nevarnosti 
od zunaj dobro zavedali in so zaradi tega 
skrbeli za to, da so v narodu prebujali 
njegovo zavest. Današnji politiki pa se za

to nič dosti ne zmenijo. Če bi le imeli 
kakšne koristi od zunaj, bi to takoj spre
jeli, četudi bi bil to Trojanski konj, ki bi 
nam prinašal škodo. Zato se danes tudi 
nihče ne sprašuje, kaj bo, če bodo nazad
nje vsa naša podjetja prišla v tujo last. 
Med mladino ni prave ljubezni do do
movine, saj je nihč^ .v tem pogledu ne 
oblikuje. Samo da bi čimprej prišli "v 
Evropo" in imeli od tega materialne kor
isti.
SN: Revija Jana  je  p red  kratk im  pri
nesla  razgovor z am eriškim  veleposla
n ikom  v Ljubljani, ki nas o p o zarja , da 
se m oram o o p re ti na lastno  ku ltu rno  
izroč ilo . Zakaj nas m ora na to  o p o 
z o riti tu jec?
GRMIČ: Kakor sem dejal, se je material
izem že tako razpasel, da je danes
pravzaprav edina vrednota. Nekateri vidijo 
danes edino vrednoto v tržnem gospodar
stvu, v kapitalu in podobnem, vsi pa se 
premalo zavedamo, da je pomembna pred
vsem naša kultura in naša zgodovina.
Potrebno je znati ceniti tudi zgodovinski 
spomin, mi pa smo danes tako daleč, da 
popljuvamo vse, kar se je zgodilo v pol
pretekli zgodovini, da popljuvamo narod
noosvobodilni boj, ki je bil vendarle 
moralna odločitev, in da popljuvamo vse 
tisto, kar je bilo po vojni tudi pozi
tivnega, in pustimo, da se pogrezne v 
tisto, kar je bilo negativno. Nočemo
priznati, da je socializem prinesel tudi 
marsikaj pozitivnega, predvsem tistemu 
malemu človeku, ki je bil prej revež in ni 
imel niti najpotrebnejšega. V dokaz za to 
je treba pogledati samo v Haloze, v 
Slovenske gorice, na Kozjansko. Ta sistem 
je celo preveč zaščitil delavca. Mi pa teh 
stvari nočemo priznati in tako stopamo v 
Evropo tudi brez legitimacije, da smo bili 
v času vojne na pravi strani.
SN: Ž elite  za  konec n ašega  razgovora  
d o d a ti še  kakšno m isel, m orda sp o ro 
čilo našim  bralcem ?
GRMIČ: Rad bi še enkrat poudaril, da ni 
vsa človekova sreča v materialni blaginji 
temveč tudi v duhovni blaginji. Opozoril 
bi tudi na to, da je eno govorjenje o 
demokraciji, drugo pa je resnična demok
racija, torej demokratično obnašanje. To 
pomeni strpnost in pripravljenost na pogo
vore. Slovenci si moramo prizadevati, da 
ne bomo šli po poti razklanosti in sprto
sti, ampak da bomo drug pri drugem 
odkrivali predvsem tisto, kar je pozitivno. 
Vedno znova bi kazalo ljudem pokazati 
na svetilnike, ki naj bi nam tudi danes 
kazali pot. To so Anton Martin Slomšek, 
Janez Evangelist Krek in dr. Anton 
Korošec, ki nas je uspel ločiti od Avstrije. 
To je bil naš začetek osamosvajanja. Brez 
te ločitve leta 1918 ne bi bilo prve Ju
goslavije, brez nje ne bi bilo druge Ju
goslavije in brez nje ne bi bilo današnje 
samostojne Slovenije.

Pogovarjal se je 
Aleksander Videčnik
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R O Ž I CV Z l a t a r s t v u  
Vam v m esecu aprilu  in m aju  
n udim o ve lik o  izb iro  n a k ita , 
primernega za obhajila in birme.

U g o d n e  c e n e in 
p la č i ln i  p o g o j i j

P r e s e n e č a m o  V a s  t u d i  ;  n o v i m  d e l o v n i m  č a s o m

i Z Ö L E S ; “«k- •>" iui.iltej. 832 on in 841 267

MODUL OPCKfl 69,00/kom
SIPOR6X 11.250,00/m3
ARM. MRCŽfl 9/6 4.990,00/kom
C6M6NT PC 450 69̂ : G $
PflRKCT eXTRfl 1.999,00/m2
STCKL. PRIZMA 339,00/kom

IZ0LES Možine in 
832-011

HELK0 Izoles Ljubno
841-26?

trgovina
K R IM

C E N T E R
Marija KRIŽNIK s.p. 
Na trgu 28, Mozirje 
tel.:063 831-096

Na zalogi im am o ve
trovke in  kavbojke po 
ugodni ceni in  otroške 
kom plete n a  kratek  
rokav  po su p er ugodni 
ceni.
MOŽNOST PLAČILA NA) 
VEČ ČEKOV IN Z KA
RTICAMA ACTIVA IN 
EUROCARD

Bralcem Savinjskih novic in vsem ostalim 
želimo VESELE VELIKONOČNE PRAZNIKE! S

Alfa Laval Agri
MONTAŽA IN S€AVIS 
MOLZNIH STAOJ6V
ALOJZ TISNIKAR s.p.
NOVe TRRT6 26 * 3330 MOZIRJ€ 

tel. in fax. 063/ 83 10 16

POOBLAŠČEN SERVIS f.A lfa Laval Agri 
VAM PO KONKURENČNIH CENAH PONUJA:

- MOLZNE STROJE, MLEKOVODE IN 
IZMOLZIŠČA

-O LJE ZA VAKUM ČRPALKO, MLEČNE FILTRE
- KONCENTRIRANA ČISTILNA SREDSTVA - 

PRAŠKI (ALFA ULTRA, ALFA CID)
- ORIGINALNE REZERVNE DELE
- REDNE LETNE PREGLEDE Z  MERITVAMI,

PO DOGOVORU Z  ZADRUGO MOZIRJE
- NA ZALOGI TUDI REZERVNI DELI ZA 

MOLZNE STROJE WESTFAUA
Zaradi terenskega dela sprejem naročil 

po tel. 0 6 3 /  8 3 1 0 1 6  
vsak dan do 8  ure zjutraj ter med 14  in 1 5  uro

VABILO
VABIMO VAS K OGLEDU GLEDALIŠKE PREDSTAVE 

V MARIBORSKI DRAMI

BABILON
V REŽIJI TOMAŽA PANDURJA IN SCENARISTA 

IVA SVETINE
V SOBOTO, 20. APRILA 1996, OB 20. URI 

Odhod avtobusa 20.4.1996, ob 18. uri izpred 
občine Mozirje.

Prijave sprejem am o v knjižnici Mozirje (tel. 831-292), 
do zasedbe mest.
Cena 3.500,00.

r  N\
ZLATARSTVO

LJUBNO OB SAVINJI

Vam želi lepe
Velikonočne praznike!

V  .............. ........... ..................



Okorn na 2
Vabimo vos, do: - OBHAJILA

- BIAM6
- POAOK6
- OBl€TNIC€
-IPD.

praznujete pri nos.
Rezervacije sprejemamo 
na tel. št. 841 -164.
ZA VAS SMO NA VOUO VSAK DAN V T6DNU!

V sako so b o to  v  aprilu prirejam o

ples z ansamblom

S6 PRIPOROČAMO!

OBLAČILA TA 
VSO DRUŽINONa trgu 36, Mozirje

MOŽNOST PLAČILA NA TRI ČEKE 
ALI S KARTICO

- TUDI DARILNI BON -v
Želimo vam vesele velikonočne praznike!

VELIKA predsezonska akcija masivnih
vrtnih garnitur -  30% gotovinski pepnst
Zagotovite si svoj prostor na soncu pred 
prihajajočimi dnevi.

V m esecu aprilu vam nudimo:

SPALNICE "1LES“ IDRIJA po
TOVARNIŠKIH CENAH

Za n a k u p  pohištva vam  posredujemo tu d i izredno usodne kreditne pocoJe
do 4 let, obresti cd  T  + 3,5%.

Pri n a k u p u  na kre d it pa vam  priznam o popust, kakršen Je na üotovino!



ZGODOVINA IN NARODOPISJE

Stare matične knjige

Piše: Aleksander Videčnik
Zelo zanimivo je listati po starih 
matičnih knjigah.
Še vedno je okoli rojstva Pavla (Ciganski 
Pavle) precej zagonetk. Ko se je 10. februarja 
1892 v Braslovčah poročil, je moral predložiti 
rojstni list, to potrjuje tudi vpis v poročni 
knjigi.
Vpisano je tudi, da je sin nepoznanega očeta, 
mati pa je neznano kje rojena. Pavle naj bi 
bil rojen v Radmirju (St. Xaveri). V času 
poroke je bil pristojen na Ljubno. Toda ko 
iščemo v matičnih knjigah podrobne podatke, 
jih ne najdemo. Tako je verjetno ustno 
izročilo, da bi Pavletova mati pribežala na 
Ljubno, nepopolno, ali celo nepravilno. Tudi 
ljubenske matične knjige iz tega časa ne razk
rijejo resnice. Verjetno je pa res, da sta se 
takoj po poroki Pavle in Urška zadrževala 
okoli Primoža, saj je njun prvi otrok, Marta, 
rojen 29.7.1893 v Primožu št. 65. Začudi pa 
vpis ob krstu, da sta se poročila v Letušu 11. 
avgusta, ob tem ni vpisana letnica. Vsekakor 
ne drži, da sta se na omenjeni datum 
poročila, še prav posebej pa ne, da se je to 
zgodilo v Letušu. Verjetno je župnik vpisal te 
podatke po navedbi obeh staršev. V Mariboru 
hranijo matične knjige Ljubnega za obdobje 
od 1765 dalje. V teh knjigah ni najti vpisa 
na ime in priimek Marija Eremita. Tako naj 
bi se imenovala mati Pavla.

Treba bo še iskati, saj gre pri tem za ljudi, 
ki so več ali manj živeli nomadsko in je tako 
pričakovati, da so razni podatki vpisani na 
širšem savinjskem območju, ne le v Zgornji 
Savinjski dolini.
Ob tem pa knjige še marsikaj povedo. Tako 
je zaznati veliko število "nezakonskih" otrok. 
Kot primer naj navedemo Ljubno, kjer je v 
letu 1852 bilo rojenih 59 otrok, od teh pa 
kar 23 zunaj zakonske zveze. V tedanjih 
časih je nezakonska mati, kot so takšne žen
ske poimenovali, morala marsikaj pretrpeti. 
Dalje opazimo, da so mnoga družinska imena 
izumrla, ali pa se sedaj še pojavljajo kot 
"vulgo" imena. Kot primer, Kogovniki so živeli 
na Ljubnem, sedaj pa nosi to domače ime 
Jože Brgles v Savini. Podobno je z imenom 
Žovne.
V Radmirskih knjigah izpred 200 let se 
zasledi kot ime kraja Rotmirje, pozneje tudi 
Radomirje. Marsikje pa enostavno Sv. Ksaveri. 
Seveda gre v takih primerih kaj lahko za 
osebno pojmovanje zapisovalca. Tudi to, da 
so knjige pisane le v gotici in torej nemško, 
je lahko vzrok za razna odstopanja od resni
čnega poimenovanja.
Pri listanju po radmirskih matičnih knjigah je 
zaslediti, da so dosledno vpisovali v rubriki o 
podatkih za mater novorojenca, še iz kakšne 
družine izvira. Denimo, v nekem primeru 
beremo "Bauer Anton Blekač - 1/2 Bauer". To 
pomeni, da je gospodaril na kmetiji, ki so jo 
imenovali polovična, saj je cela enota (huba) 
bila smatrana kot kmetija. Zasledimo tudi 
četrtinske hube in tudi kočarje. To velja 
seveda za knjige izpred 150 let.
Lahko bi rekli, da se tudi iz matičnih knjig 
človek veliko nauči.

ažtemo sftare fotograf

Natančno poglejte! Kdo ve, ali je ta slika izvirna. Ali je na njej res vsa 
družina Cigana Pavla, ali pa' je to skupina, ki je družino le predstavljala 
na pustni prireditvi? Zelo pomembno je, da izvemo odgovor. Če je to le 
skupina, ki je ponazorila Pavla in njegove, prosimo za sporočilo, kdaj in 

kje je nastopila. Morda veste, kje je skupina (družina) slikana?

Janez in vidra
Je že tako, da nekoga spremlja smola, 
drugega pa sreča, je uvodoma povedal 
Bogomir Supin iz Luč. Ko je pripovedoval 
zaplete okoli vidre, ki so bili nekako 
povezani z Janezom iz njegovih krajev.
Oče Anton in sin Janez sta bila revnega 
življenja. Kruh sta si služila z drvarjenjem. 
Že v stari Avstriji so žandarji radi sledili 
krivolovcem (raubšicem), to sta vedela oče 
in sin. Zakaj je to pomembno, bomo 
kmalu izvedeli.
Na sploh je bilo tedaj tako, da so se 
ljudje oskrbovali z drvmi za zimo v 
gozdovih kmetov, torej tudi tisti, ki so bili 
ali bajtarji ali ofri. Slednji so morali kmetu 
posekan les odslužiti z delom. Tako sta 
ravnala tudi Anton in Janez. Okoli leta 
1900 sta posekala nekaj bukovine v gozdu 
kmeta Kneza v Solčavi. Poleti sta hlo
dovino olupila in posušila v gozdu. Goli 
sta spravila do potoka Bela v Robanovem 
kotu. Tam so čakale ugodnega vremena, 
da sta jih nato plavila vse do Luč. Vsak 
dan sta tako hodila iz Luč v Robanov kot 
in tako rekoč v potu svojega obraza 
pripravljala drva. Nekega jutra sta ravno 
pod Govcem delala ob potoku, ko 
zagledata veliko vidro. Janez jo je hitro s 
cepinom pritisnil ob skalo, da jo je 
zadušil, kajti vidra v obrambi rada hudo 
zagrize. Veselila sta se dobre pečenke, ki 
se jima je na večer obetala, vidro sta 
vtaknila v procak (malha). Po poti pa je 
Anton razmišljal, kaj bi bilo, če bi sedaj 
naletela na orožnike, ki bi gotovo hoteli 
pogledati tudi v njuno malho. V strahu, da 
bi se takšno srečanje lahko slabo končalo, 
je oče vzel vidro in jo pred Iglo vrgel v 
vodo. Tako je njuna mastna pečenka spla
vala po vodi. Oče pa je sina podučil, da je 
bolje tako, kot imeti opravka z biriči. 
Zgodba z vidro se še ne konča. Za Janeza 
je bila ta žival že kar usodna. Ko je bil v 
prvi svetovni vojni vojak na soški fronti, je 
hodil v izvidnici ob reki Soči. Pa zagleda v 
vodi lepo vidro, ki je plavala k bregu. Us
treli jo in natakne na bajonet, da jo je 
lahko izvlekel iz vode. Toda, spet je bilo 
njegovo veselje ob misli na pečenko 
zaman. Ves ponosen na svoj ulov, je Janez 
hotel pred svojim častnikom blesteti. Pa je 
ta kaj hitro ukrepal. Zahvalil se je Janezu 
za vidro in si jo pripravil za večerjo...
V tretje gre rado, pravijo. Nekoč je 
naneslo, da je Janez na straži zagledal 
lepo mandro (kuno), kako jo maha prav 
tesno mimo njega. Bil je nemalo pre
senečen, toda streljati ni smel. Prijel bi jo 
lahko z roko, toda dobro je vedel, kako bi 
se boj s kuno končal, imel bi najbrž hudo 
poškodovano roko. Kuna je bila torej 
izgubljena, Janez pa naprej lačen. Otožno 
je gledal za pečenko na štirih nogah. 
Marsikoga se resnično drži smola.



Ugledni slovenski etnolog, 
jih v celoti objavljamo:
"Motam povedati, da sem o 
širšem pomenu cvetnonedelj- 
skih “potic" na Ljubnem pisal 
že leta 1984 v Lipovem listu 
(Lipov list 26/1984, št. 1, s. 
14). Vendar pa sem že pred 
tem poznal navado domači
nov, ki so vsako leto pri
našali v cerkev k blagoslovu 
odlične primerke "potic", ki 
bi jih lahko označil tudi kot 
mojstrovine naše ljudske 
umetnostne ustvarjalnosti. Po 
nekaterih starejših pričevan

l j u b e n s k i h  p o t i c a h
dr. Janez Bogataj, je  posebej za naše glasilo napisal nekaj misli o ljubenskih poticah, ki

zelenja oblikovali orodja, na
prave, pripomočke, skratka 
celoten gmotni svet, ki je 
opredeljeval sočasna kmečka 
okolja in delo naših ljudi. 
Konec koncev je bilo to v 
neposredni povezanosti s 
pradavnimi sporočili in na
meni velikonočnega časa, ki 
pa niso bili namenjeni le 
ljudem ampak vsemu, kar je 
človeka obdajalo, od narave 
do živine, od orodij do 
drugih sestavin materialne

dokumentiranje dogajanja na 
Ljubnem je pokazalo, da se 
zadnja leta ljudje oddaljujejo 
od dediščine pradavnih spo
ročil, ki jim je tudi krščan
stvo znalo prisluhniti in jih 
sprejelo za svoja. Če so
dobno ustvarjanje potic vodi
mo z nasveti in motivnim 
usmerjanjem, je seveda to 
zelo slabo, da ne rečem 
nesmiselno. V sodobnem 
svetu še toliko bolj, ko že 
tako skoraj na vsakem ko
raku nekdo drug misli 
namesto nas. Povsod napisi, 
ki zagotavljajo pristnost, 
kakovost in ne vem še kaj. 
Kje je naše lastno izkustvo 
in lastna ustvarjalnost? Me
nim, da je prav velikonočni

čas odlična priložnost, da si 
ob splošnem hitenju, odtu
jenosti, vpetosti v "atom" in 
"beton", najdemo nekaj časa 
zase, za naše bližnje, in sku
paj z njimi poskušamo ustva
riti nekaj žlahtnega, pred
vsem pa tudi našega. Pa saj 
imamo ustvarjalnih moči in 
idej še veliko in ni potre
bno, da bi nas nekdo kot 
malega otroka držal za roko 
in usmerjal. Pustimo ljudski 
ustvarjalnosti prosto pot in 
naj ljudje še naprej tudi v 
kontekstu svojih svetovnih 
nazorov namenijo blagoslovu 
na cvetno nedeljo zares tisti 
motivni svet, ki jim pomeni 
del njihovega vsakdanjika."

iUtm t e  fotografije

jih (slikovnih in pisnih virih) 
je že pokojni etnolog dr. 
Niko Kuret označil motivni 
svet figuralnih ljubenskih 
potic, ki posega v okvire 
kmečkega življenja v tem 
delu Slovenije. Prebivalci so 
namreč prinašali v cerkev k 
blagoslovu butare, ki so bile 
oblikovane predvsem po mo
tivih vsakdanjega gospodar
skega in siceršnjega prizade
vanja. Torej so iz mladega, 
prebujajočega se pomladnega 
šibja, rastlinja in drugega

kulture. Seveda so ta pra
davna sporočila zares zelo 
pradavna, saj segajo daleč 
nazaj v predkrščanski, po
ganski čas, ko so ljudje 
verovali, da se narava vsako 
leto na novo rodi, tako kot 
se na novo porodi tudi 
sonce. Vse to so povezovali 
z delovanjem nadnaravnih 
sil, zato so jim namenjali 
razne oblike pozornosti in 
čaščenja v obliki žrtev, čaš
čenja rastlinja itd. sistema
tično raziskovanje in

Domači fotograf Konstantin Brglez - Kaduncev 
okoli leta 1930. Sliko je posodil Jože Brgles - 

Kogovnik iz Savine. Kdo ve kaj več o Kadunčevem 
Konstantinu? Njemu se imamo zahvaliti za številne 

slike o kmečkem življenju v okolici Ljubnega.

ZGODOVINA IN NARODOPISJE



Zdravniški
nasveti

Vprašanje:
Moj sin hodi v vrtec. Pred 
kratkim je  enako zbolelo 
več otrok v vrtcu. Imeli so 
drisko, povišano tem pera
turo in močno so kašljali. 
Tako kot ostali starši sem 
ga tudi jaz peljala k 
zdravnici.
Ne morem se načuditi, 
kako to , da so bili vsi 
otroci enako bolni, pa je  
dobil vsak drugačna zdra
vila. Eden ospen, drug 
primotren in tretji ceclor. 
Neka mamica je povedala, 
da je njenemu sinu ceclor 
takoj pomagal in da ga je  
rad pil, ker je  tudi zelo 
dobrega okusa. Ker moj 
sin pogosto sirupe zavrača 
zaradi neprijetnega okusa, 
sem prosila zdravnico, naj 
tudi mojemu otroku pred
piše ceclor. Pa mu ga ni 
dala, ampak mu je  dala 
macropen.
Od vseh otrok iz skupine 
je  bil moj najdlje bolan. 
Driska ga je  močno zde
lala, tako da je  dva dni 
kar spal.
Zanima me, zakaj zdravnik 
ne da tistih zdravil, za 
katere se ga prosi, če je  
jasno, da najbolj pomagajo. 
Saj lahko doplačamo, če je  
spet problem denar. Pri 
našem je  problem tudi to , 
da je alergičen na peni
cilin.

mamica
Odgovor:
Draga bralka!
Starši smo tako občutljivi, ko 
gre za naše otroke, da včasih 
niti trezno ne moremo mis
liti, če se nam zdi, da so 
prikrajšani. Vam se zdi, da je 
bil otrok prikrajšan za dobro 
zdravilo in da je bil zaradi 
tega dlje in bolj bolan kot 
ostali otroci.
Zdravnice očitno niste vpra
šali, zakaj se je tako od
ločila, vsaj omenjate ne. S 
tem ji niste dali niti pri
ložnosti, da bi vam pojasnila 
svojo odločitev.
Tudi jaz bi dobro premislila, 
kdaj bi vašemu otroku napis
ala ceclor. To zdravilo spada

v skupino cefalosporinov. 
Cefalosporini lahko povzro
čajo hujše stranske učinke, 
zato jih predpisujemo, kadar 
druga zdravila ne pomagajo.
8 do 10 % bolnikov, ki so 
alergični (preobčutljivi) na 
penicilin, je alergičnih tudi na 
cefalosporine. Zato pri bol
nikih, ki so imeli hujšo 
preobčutljivostno reakcijo na 
penicilin, cefalosporinov ne 
predpisujemo.
Težko je ugibati, kaj je bil
povzročitelj bolezni pri vašem 
fantku, zelo mogoče je, da je 
šlo za virozo. V tem primeru 
je velika večina antibiotikov
brez učinka.
Lahko, da je šlo za infekcijo 
s kampilobaktrom. V tem 
primeru dajemo pri slabo
odpornih otrocih antibiotik. 
Stroka priporoča ravno mak- 
ropen. Mogoče se je vaša 
zdravnica zaradi suma na te
vrste okužbo odločila za 
zdravilo, ki ga je predpisala. 
Draga gospa, vsaka strokovna 
odločitev mora biti strokovno 
utemeljena. Izbira načina 
zdravljenja in zdravila je 
velikokrat za zdravnika zelo 
težka strokovna odločitev. In 
zdravnik je strokovnjak za 
zdravljenje.
Imate pravico, da si izberete 
zdravnika zase in za svojega 
otroka. Vendar naj bo to 
zdravnik, ki mu resnično 
verjamete in zaupate. Vaše 
nezaupanje se namreč pre
naša tudi na otroka. V svoji 
otroški glavici ne more stvari 
postaviti na svoje mesto, 
tako kot bi jih morali vi. 
Zaveda se le, da njegova 
mamica zdravnici ne verjame. 
In zdravila so še bolj grenka. 
Veste, spoštovana gospa, 
vsega se pa res ne da kupiti! 
To je navadno boleče spo
znanje tistih, ki imajo vsega 
preveč.
Tudi vseh zdravil ne moremo 
kupiti. Izbira zdravila je stvar 
zdravnikove strokovne od
ločitve. Še sreča.

dr.Maja Natek, 
spec.spl.med.

KMETIJSKA
SVETOVALNA

SLUŽBA
SLOVENIJE

Finančne 
intervencije 
v konjerejo

Obnova črede plemenskih 
kobil - regres
Namen: spodbuditev reje
visokokakovostnih plemen
skih žrebic, pomoč pri spod
bujanju kontrolirane reje 
kakovostnih plemenskih ko
bil.
Pogoji: regresirajo se ple
menske žrebice in sicer:
a) ob sprejemu v A ro
dovnik hladnokrvne in haflin- 
ške v 3. letu starosti; slo
venske toplokrvne, kasaške 
in lipicanske pasme med 3. 
in 6 . letom starosti, če so 
pripuščene pod priznanega 
žrebca ustrezne pasme; vse 
žrebice in kobile morajo biti 
pregledane na brejost; po 
prejemu sredstev po tej 
uredbi morajo biti pripu
ščene še najmanj še eno 
plemenilno sezono
b) ob sprejemu v B ro
dovnik žrebice in kobile 
hladnokrvnih pasem
Višina regresa:
A rodovnik 42.000 SIT 
B rodovnik 15.000 SIT 
Izravnava stroškov pridelave 
- podpora za prirejo mesa 
Pogoji: živali hladnokrvnih
pasem in haflinške pasme:

a) ki se pitajo za meso
b) ki niso starejše od enega 
leta
c) ki so ob prodaji težke 
najmanj:
- pri haflinški pasmi 200  kg 
žive teže
- pri hladnokrvni pasmi 300 
kg žive teže
Višina podpore: hribovsko
območje 30 SIT/kg prirasta
žive teže gorsko območje 
45 SIT/kg prirasta žive teže 
Pospeševanje pitanja konj 
Namen: regres je  namenjen 
ohranitvi osnovnega staleža 
hladnokrvnih in haflinških
kobil
Višina podpore: hribovsko
območje 6.000 SIT 
gorsko območje 8.000 SIT 
Pogoji: živali morajo biti
ustrezno označene in pri
puščene pod licenciranega
žrebca.
Za selekcijo v konjereji v 
celjski regiji je zadolžen g. 
Darko Platovnjak (Zavod za
živinorejo in veterinarstvo
Celje, tel. 34 521 ali 33 
756), ki bo tudi pripravljal 
zahtevke za premije in re
grese. Prijavite se lahko tudi 
pri KSS Mozirje.

KSS M ozirje

PRODAJAMO KOKOŠJI GNOJ 
NA FARMI V VARPOUU.
POKLIČITE NA  
TEL. 831-940 .

Zadruga mozirje

OBVESTILO!
LS. t
Vse ljubitelje psov, ki bi želeli svoje rodovniške 
pripeljati no ocenjevanje zunanjosti, obveščamo, da 
Kinološko društvo Zgornjesavinjske doline organizira 
14.4.1996 s pričetkom ob 9.00 uri, na vadbišču v Varpoljah, 
ocenjevanje zunanjosti.
Ocenjevali se bodo zdravi psi, starejši od 9 mesecev, 
športne in službene pasme ter retriverji.
S seboj obvezno prinesite potrdilo o cepljenju psa (rumena 
knjižica).
Vse nadaljnje informacije dobite na tel. št. 063-720-334.

Kinološko društvo ZSD



X X  Povabimo ptice v
• ___i .XX svoj vrt

Vsi radi poslušamo ptičje petje, 
vendar so te nemirne drobne 
žival'ce lahko tudi koristen vsak
danji sopotnik. Šele zadnja leta 
spoznavamo, kako je pospešena 
pridelava hrane brezobzirno 
uničila velik del naše narave. 
Ptice nisö nobena izjema. Dol
goletna uporaba strupov in 
posek živih mej, skupin drevja 
in grmovja ter starih sadovn
jakov so vzroki, da so marsi
katere vrste ptic postale zelo 
redke. Seveda se sodobnemu 
kmetijstvu in pospešeni pride
lavi hrane ne moremo od
povedati. V vašem vrtu pa la
hko zastavite pridelavo dru
gače. Bolj kot količina je  za vas 
pomembna kvaliteta pridelane 
zelenjave in sadežev. Zato la
hko uporabo strupov zmanjšate 
na minimum, pomagate si z 
naravnimi sredstvi in načini 
vzgoje rastlin. Zelo koristen 
pomočnik pri tem bodo ptice, ki 
pojedo veliko škodljivcev. 
Vendar ptice ne bodo prišle 
same, privabiti jih je treba na 
različne načine. Prav v tem 
času, ko že nestrpno čakamo, da 
bo zime konec, je  pravi čas za 
sajenje okrasnega drevja in 
grmovja ter živih mej v naših 
vrtovih. Tu bodo ptice našle 
zavetje, primerna mesta za 
gnezdenje in tudi hrano. Izbi
ramo predvsem tiste vrste, ki 
imajo užitne plodove npr. od 
dreves: jerebiko, mokovec,
divjo češnjo, bodiko. Številne 
so grmovnice, ki jih lahko 
sadimo posamič, v skupine ali 
žive meje: šmarna hrušica,
češmin, rumeni dren, črni 
bezeg, trdoleska, kalina, kos- 
teničevje, šipek, panešplja, ogn
jeni trn. Če že imate katero od 
naštetih dreves in grmov, ga 
ohranite in posadite še 
kakšnega, če je prostor.
Če želite obdržati ptice v vašem 
sadovnjaku, priporočamo celo
letno krmljenje manjših količin 
hrane. V zimskem času dajemo

več, v ostalih mesecih pa le 
malo. Zelo primeren je  goveji 
loj, ki traja tudi mesec ali dva. 
Obesimo ga v kakšen skrit kot 
vrta.
Pticam lahko nastavite gnezd- 
nico. Ker primernih pros
torčkov zelo primanjkuje, bo 
takoj zasedena. Lahko je  izdol
bena iz okroglega debla ali 
kvadratne oblike, zbita iz desk. 
Velikost: dolžina 15 cm, širina 
15 cm in višina 20 cm. Vhodna 
odprtina na sprednji strani je 
okrogla, premera od 28 do 35 
mm.

I

Seveda pa ptice ne bodo znale 
ločevati med tistim, kar je na
menjeno njim in tistim, kar 
želimo obdržati zase. Pri tem je 
treba biti širokogruden. Velika 
odrasla češnja bo rodila dovolj 
češenj, da se jih naje vsa 
družina, sosedovi otroci in še 
ptice zraven. Če želimo kakšno 
sadje npr. ribez zaščititi pred 
pticami, je učinkovita le mreža 
ali pa prozorna tkanina za zasti
ranje.
Plodonosna drevesa in grmi so 
posebno lepi jeseni, ko žarijo 
plodovi v lepih barvah. Vsako 
naselje je  veliko lepše, če v 
njem rase veliko drevja. Tudi 
bivanje je ugodnejše: drevje 
daje poleti senco in vlaži zrak, 
ščiti nas tudi pred vetrom. 
Kljub temu smo prevečkrat 
priča poseku kakšnega lepega 
drevesa, letos je  padla platana 
ob glavni cesti skozi Nazarje. 
Zato vas prosim, da za skupno 
dobro v naseljih ohranjate vsa 
drevesa. Storite rajši obratno, 
na javnih površinah in v svojih 
vrtovih posadite nova drevesa. 
Tudi vsaka domačija je veliko 
lepša, če jo obkroža in varuje 
visoko sadno drevje. Ohranite 
lep običaj, da ima vsaka do
mačija hišno drevo (lipo, 
bodiko, tiso ali kakšno drugo). 
Lepe pomladanske dneve vam 
želim, ob jutrih pa prisluhnite 
ptičjemu koncertu!

ZAVOD ZA 
^  GOZDOVE 
/  SLOVENIJE
OBMOENA ENOTA NAZARJE

Vzdrževanje 
gozdnih cest v

letu 1995
Minilo je prvo leto, ko smo gozdne 
ceste vzdrževali oz. bolje rečeno 
organizirali njihovo vzdrževanje in 
financiranje v skladu z novo zak
onodajo. Nekateri lastniki še niso 
seznanjeni s tem novim načinom,

zato jih bo verjetno zanimalo, kako 
je to potekalo v letu 1995.
Gozdarji na krajevnih enotah Za
voda za gozdove Slovenije so že v 
začetku leta 1995 sestavili plan 
potreb po vzdrževanju gozdnih cest

po občinah. Višina sredstev, ki so 
bila na razpolago za leto 1995, tak
rat še ni bila znana, zato so bili 
plani odraz dejanskih potreb na ter
enu. Pozneje, ko smo izvedeli za 
višino sredstev, se je izkazalo, da so 
potrebe po vzdrževanju mnogo 
večje, kot jih bomo lahko sfmanci- 
rali, in plane smo znižali, da so bili 
prilagojeni finančnim možnostim.
O višini sredstev smo izvedeli šele 
v začetku aprila, ko bi marsikje že 
morali pričeti z vzdrževanjem, pote- 
bno pa je bilo še izvesti razpise, 
izbrati izvajalce in z njimi podpisati 
pogodbe.
Viri financiranja vzdrževanja gozd
nih cest so:
- pristojbine za vzdrževanje gozd
nih cest.
Plačujejo jih vsi lastniki gozdov v 
višini 6,9% od katastrskega do
hodka gozdnih zemljišč.
- proračun RS.
Lastniki cest so lastniki zemljišč, 
po katerih ceste potekajo, vendar so 
javne in jih lahko uporablja vsak. 
Ker s tem država omejuje last
ništvo, prispeva iz proračuna del 
sredstev za vzdrževanje.
- občinski proračun.
Del sredstev prispevajo občine iz 
svojih proračunov.
Pomembno je pripomniti, da se vsa 
navedena sredstva zbirajo na 
računih občin.
Naloga Zavoda za gozdove pa je 
priprava planov, priprava razpisne 
dokumentacije, sodelovanje pri 
razpisih, nadzor nad izvajanjem del, 
prevzem del in nadzor, da so ta sred
stva racionalno in namensko 
porabljena.
Ker del sredstev za vzdrževanje pris
peva država, se morajo zaradi ra
cionalne porabe državnih sredstev 
izvajalci vzdrževalnih del izbrati 
na osnovi javnih razpisov, ki jih 
izda občina kot naročnik del. 
Pravila za izvedbo javnih razpisov 
so določena z “Odredbo o pos
topku za izvajanje javnega razpisa 
za oddajo javnih naročil” (Ur. 1. št. 
28/1993) in “Odredbo o spre
membi odredbe o postopku za izva

janje javnega razpisa za oddajo 
javnih naročil” (Ur. 1. št. 19/1994). 
Torej so občine na osnovi planov ni 
pričakovanih sredstev objavila 
javne razpise v Uradnem listu RS. 
Pri tem so bile občine različno pri
zadevne in je bil v občini Luče 
javni razpis objavljen že v začetku 
maja, na občini Šoštanj pa šele v 
začetku junija.
Na osnovi javnih razpisov so bili po 
občinah izbrani najugodnejši 
ponudniki in sicer:
- na občini Luče - “GOZDNO
GOSPODARSVO NAZARJE” p.o. 
iz Nazarij,
- na občini Ljubno - “BURJA
TEREZIJA” s.p., iz Tera pri Ljub
nem,
- na občini Gornji Grad - “CIM
PERMAN” d.o.o. iz Mozirja,
- na občini Nazarje “GOZDNO
GOSPODARSTVO NAZARJE”,
- na občini Mozirje “GOZDNO
GOSPODARSTVO NAZARJE”,
- na občini Šoštanj “ŽLEBNIK
EDO” s.p. iz Šoštanja.
Na občinah Velenje in Šmartno ob 
Paki ni bilo potrebno izvajalcev 
izbrati z razpisi, ker vrednost 
vzdrževalnih del ne presega
1.000.000 SIT, kar je po predpisih 
meja za izbor izvajalcev z javnimi 
razpisi in sta občini sami organizi
rali izvajalce.
Po izboru izvajalcev so občine z 
njimi podpisale pogodbe, s katerimi 
so opredelile vse podrobnosti, ki se 
pri izvajanju del lahko pojavijo. Po 
podpisu pogodb so se vzdrževalna 
dela na gozdnih cestah pričela izva
jati.
Izvajalci del so mesečno predložili 
situacije izvršenih del, ki jih je 
tričlanska komisija Zavoda za 
gozdove ob prisotnosti pred
stavnika občine prevzela po količini 
in kvaliteti. Pri mesečnih pravzemih 
del je nekajkrat prišlo do manjših 
nesoglasij med komisijo in izva
jalci, vendar je komisija prevzeme 
objektivno izvrševala in pač včasih 
kakšno delo izvajalec ni dobil 
plačano, ker je bilo opravljeno 
premalo kvalitetno.

PREGLED PORABE SREDSTEV PO OBČINAH:
OBČINA DOLŽ.C.

km
PRISTOJBINE

SIT
PRORAČUN OBČ. PRORAČUN 

SIT RS SIT
SKUPAJ

SIT

LUČE 206,2 4.681.946 3.392.792 2.169.816 10.244.555
LJUBNO 154,9 3.738.241 2.942.256 2.968.608 9.649.105
GORNJI GRAD 111,2 2.302.567 1.207.358 2.490.074 5.999.999
NAZARJE 47,1 1.051.609 394.682 1.116729 2.563.020
MOZIRJE 92,8 2.070.298 723.451 4.296.171 7.089.920
ŠOŠTANJ 68,1 1.086.358 991.197 444.967 2.522.522
VELENJE 17,6 237.755 184.949 136.557 559.261
ŠMARTNO/P. 1,7 17.699 16.818 0 34.517

SKU PAJ 699,6 15.186.473 9.853.503 13.622.922 38.662.898

V letošnjem letu je bila višina sredstev znana že prej, zato so vse aktivnosti 
že stekle. Vse občine razen občine Šoštanj so že objavile razpise in do danes 
so izbrani izvajalci vzdrževanja gozdnih cest v letu 1996 že na občini Naz
arje in Ljubno, za občini Luče in Gornji Grad pa bosta znana izvajalca do 
sredine aprila in dela na vzdrževanju bodo pravočasno stekla.
Tudi sredstev, kaže, bo nekaj več in upajmo, da bodo gozdne ceste v letošn
jem letu še boljše. ,

Jože Jeraj, 
dipl. ing. gozd.
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S A V IN J A

Savinja biser in kras si doline, 
ti si reka, ki teče mimo moje domačije. 
Izviraš v Logarski dolini, 
in tečeš po veliki strmini.
Savinja ti si naravni biser narave 
in tvoj slap teče z neverjetne višave. 
Zgled si naše lepe pokrajine,
Zgornje Savinjske doline.
Savinja ti si kraljica 
in lepša kot gorica.
Ko sonce te poboža, 
si lepša kakor roža.
V soncu se leskeče tvoj obraz, 
tu se vidi mogočen valovit izraz.
Res zgled si vsem, 
to ti resnično povem.

Radovan Sukalo 
4. raz. OS Rečica ob Savinji

L J U B E Z E N
Ljubezen je  skrita bolezen,
po kotih se plazi,
in ni srca, ki ga ne oplazi.

Ljubezen je  včasih kruta zver, 
ki ubija te venomer.
Ljubezen je  včasih ubija 
in te s slabo voljo zastira.

Ljubezen ima tudi dobro plat, 
ko greš spat, jffmf
se spomniš nekoga, ki te ima rad.
Kdor ljubezni ne zaužije, 
se se sam ne umije.

Radovan Sukalo 
4.raz. OS Rečica ob Savinji

M O J A  T E T A
Moja teta je  res kul, 
včeraj je  prišla celo na žur, 
vrtela se je  kakor nora, 
tako da sem jaz mislil, 
da jo  tlači mora, 
moja teta je  res mega, 
ker mi pravi
kako se pri kontrolni špega.
Moja teta mi včasih reče:
Odpri oči, 
in videl boš, 
kako Jordan je  dal koš, 
ti ga posnemaj 
in ne dremaj.

Radovan Sukalo 
4. raz- Rečica ob Savinji

Bil' jE NARkoMAN, MORilEC, 
Alkoholik, UiČNi pisATElj, 
NEpRikqodljiv ROckER, zli 
duh... TEMNi ANqEl NAŠih
SANJ.
Danes jE Nick Cave MiMO 
MlAdoSTNih izpAdoV. NjE' 
qOVA ZAdNJA ploŠČA MuRdER 
BAlkds jE nastaIa pod TAbi
jAlNEjŠE SENCE V skupiNi TllE BAd SEEds. Na plošči jE dESET skkdb
S skupNO pRoblEMATiko UMORA '  NAjVECjEqA C|Re1|A, h kATEREMU SE
Cave VEdNO znova vrača. UspEŠNicA te plošČE jE koMAd Henry 
Lee, ki _C|A Nick izvAjA skupAj s svojo uČENko PJ Harvey.
SkupiNA Fantov iz MontreaIa jE dobiU Tožbo pROTi METALLIC! iN 
GUNS N'ROSES, ki so zARAdi poškodbE Ieta 1992 odpovEdAli 
kONCERT. NEZAdoVoljNi oboŽEVAlci SO RAzbili VSE, kAR j i IVI jE pRiŠlo 
pod Roke iN NoqE. SodišČE jE skupiNi obsodilo na 220.000 do-
IaRIEV kAZNi. FaNOE SO dENAR NAMENili ZA dobRodslNE NAMENE.

25. MARCA jE ljubljANSko 
HALO TIVOLI obiskAl kMi-
FoRNijski NE0 pUNkT TRiO
Green DAy. NAvdušili so 
ŠESTTiSOČqlAVO MNOŽiCO. Sk
upi NA jE V LjubljANi NAS' 
TOpik V okviRU SVOjE
EVROpskE TURNEjE ob izidu 
plošČE iNSOMNiAC. PolEq
qUsbE Z NOVE plošČE jE 
skupiNA ZAiqRAk Tudi VE'
ČiNO svojib ZNANib pESMi S 
pREjŠNJE plošČE DOOKIE.
V GAlluSOVi dvORANi so bili 
podEljENi VikTORji ZA IeTO
1992. Z qUsbENEqA po-
OROČJA bi bilo VREdNO
OMENiTi NASkdNjE: MARjANA

DRŽAj si jE pRisluŽilA viboRjA ZA življENjsko dElo, skupiNA Čuki PA 
ŽE dRUqiČ ZApOREd qksbENEqA vikrORjA. FANTjE SO pOVEdAli, d.A SO 
NAqRAdo dobili zato, kcR so okolju NEŠkodljivi. Ja, ja, EkoloqijA 
pRidobiVA NA POMENU.

NAqRAdo ZA pRAVilEN üdqOVOR V MARCU (RobERTO, oddAjA KARAoke) 
TO jE WAlkMAN, ki qA podARjA ZAdliUqA MoziRjE, jE ŽREb NAMENil
NAiAŠi BEzovNik iz RAduhE 15,
L u č e , čestItamo!

NAGRADNO VPRAŠANJE: V
kATEREM sloVENSkEM MESTU SO bili .
podEijENi vikioRji za Uto 1995? Z a d r u g a  m o z i r j e



SPORT

1 .A slovenska odbojkarska liga - ženske

Uspešne doma
V nadaljevanju razigravanja za obstanek v 1.A ligi so 
odbojkarice Zgornje Savinjske gostile ekipi iz Nove 
Gorice in Ljutomera ter gostovale v Celju.
V prvi tekmi so Novogoričanke dobile začetni niz še preden
so se naše igralke dodobra ogrele. Toda to jih ni zmedlo. Z 
zbrano igro v nadaljevanju so le s težavo prepustile kakšno 
točko nasprotni ekipi. Najbolj zanimiv je bil vsekakor četrti 
niz, v katerem so gostje vodile s 7:6, vendar so domačinke 
s prepričljivim preobratom dosegle delni izid 9:0 in 
zanesljivo zmagale. Končni rezultat na semaforju: 3:1 (-7, 1, 
8 , 7). ' *
Drugo tekmo na gostovanju v Celju so Zgornjesavinjčanke 
tesno izgubile z rezultatom 2:3 (-7, 3, -9, 7, -6). Čeprav so 
Celjanke v dotedanjem poteku pokazale največ, so se morale 
krepko potruditi proti razpoloženim igralkam Zgornje Savin
jske. Odločil je tako peti niz, v katerem so domačinke spet 
zaigrale kakor znajo, in zmaga je ostala v Celju.
V tretji tekmi pa so se naše odbojkarice oddolžile ekipi 
Ljutomer Zavarovalnica Maribor za poraz, ki so ga zabeležile 
v prvem kolu nadaljevanja, in zmagale z rezultatom 3:1 (11, 
12, -3, 8). V tretjem nizu so sicer izgubile, vendar so se v 
zadnjem spet zbrale in zasluženo osvojile obe točki.
Pred nadaljevanjem je stanje na lestvici naslednje:
Celje 6 5 1 15:6 16
Reebok SVS Krim 6 4 2 13:7 10
Zg. Savinjska 6 3 3 13:12 10
Ljutomer Zav. Maribor 6 3 3 1 2 : 1 0 6
LIK Tilia 6 2 4 8:14 6
Nova Gorica 6 1 5 5:17 2

Franjo Pukart

L okostrelstvo

Dobri rezultati Mozirjanov 
in Gomjegrajcev

Na zadnjih nastopih v Novem mestu in v Gornjem 
Gradu so zgornjesavinjski lokostrelci dokazali, da so 
že na začetku letne sezone dobro pripravljeni.
23. marca je bila na Otočcu pri Novem mestu 3D tekma (na 
tarče živali), ki je štela tudi za Alpski pokal. Med 108 tek
movalci iz štirih držav so se mozirski lokostrelci odlično 
izkazali. Pri ženskah compound je Bernarda Zemljak zasedla 2. 
mesto, pri moških compound je Dušan Perhač zasedel 7. mesto, 
pri juniorjih compound pa je Sebastjan Finkšt zmagal.
Minuli vikend je bila v Gornjem Gradu piva kontrolna tekma 
(od štirih) za sestavo "arrowhead" reprezentance za svetovno 
prvenstvo, ki bo konec junija v Kranjski gori. Pri moških com
pound je bil Dušan Perhač (LK Mozirje) s 614 krogi četrti, nje
gov klubski kolega Štefan Ošep pa s 596 krogi dvanajsti. Pri 
ženskah compound je Jožica Emeršič (LK Mozirje) s 599 krogi 
zmagala, Bernarda Zemljak iz istega kluba pa je bila s petimi 
krogi manj druga.
Odlično so se na tej tekmi odrezali tudi domačini. Pri veteranih 
compound je Miro Borštner osvojil prvo mesto, dosegel je 581 
krogov, v kategoriji goli lok pa je enak enak podvig uspel 
Žaretu Krajncu, ki nastreljal 624 krogov. V isti kategoriji je 
Franc Veršnik s 528 krogi zasedel 7. mesto. Pri moških olimpi
jski slog je bil Vojko Majko s 550 krogi četrti.
Naslednja kontrolna tekma za sestavo reprezentance bo 13. in
14. aprila v Novem mestu.

Smučarsko skakalni klub Ljubno
Končana naporna 

tekmovalna sezona
Smučarsko skakalni klub ima v svojih vrstah enega 
alpskega smučarja in 17 smučarjev skakalcev, ki 
tekmujejo v treh kategorijah oziroma skupinah.
V prvi skupini so dečki do letnika 1985, ki svoje prve skoke 
opravljajo predvsem na manjših skakalnicah (do 40 m) in 
sodelujejo na regijskih in meddruštvenih tekmah ter v pokalu 
Cockta. Največ uspehov v tej skupini sta imela v minuli s e 

z o n i  Sašo Tadič, ki se je na državnem prvenstvu uvrstil med 
prvo deseterico, in Gašper Juvan, ki mu je to uspelo v 
pokalu Cockta. Prav slednji je veljal celo za favorita pokala, 
vendar je med sezono preveč nihal v  formi. Posledica tega je 
bil prav gotovo hud padec kolega iz kluba, ki še kako vpliva 
na psihično stabilnost, predvsem mlajših tekmovalcev.
V drugi skupini nastopajo dečki do letnika 1981 in tekmujejo 
predvsem na srednjih skakalnicah (do 90 m). Tu je bil med 
najuspešnejšimi Luka Ajnik, ki je sicer tudi edini član Planiške 
šole. Po mnenju trenerja je Luka eden najperspektivnejših in 
nepredvidljivih skakalcev, pred katerim je še bodočnost.
V kategoriji članov barve kluba zastopata že nekaj let najus
pešnejša tekmovalca, člana državne B reprezentance, Robi 
Kopušar in Tomaž Murko. Prodor iz mladinske v člansko 
vrsto jima žal ni tako dobro uspel, kot sta to pričakovala 
skupaj s trenerjem Alojzem Murkom. Oba sta bila v mladinski 
konkurenci namreč v sami "špici" slovenskega skakanja. Vrhun
ska tekmovalca šta Robi in Tomaž seveda še vedno in bosta 
z dobrim delom v prihodnji sezoni prav gotovo trkala na 
vrata A reprezentance. Zavedata se, da to ne bo lahko, saj 
imajo tudi v tem športu prednost skakalci iz večjih klubov, iz 
katerih izhajajo člani vodstva posameznih reprezentanc. Tek
movalec mora biti res maksimalno pripravljen in celo več, da 
lahko konkurira tekmovalcem iz prej omenjenih klubov.
Na vprašanje, če sta kaj utrujena po naporni sezoni (skupaj 
sta opravila preko 3000 skokov), sta bila enotnega mnenja, 
da nista toliko utrujena, kot sta bila včasih razočarana, saj 
sta večkrat dosegla norme v kvalifikacijah (predvsem za konti
nentalni pokal), tekem pa se potem nista mogla udeležiti 
zaradi odločitev vodstva reprezentance. Kljub temu s sezono 
nista nezadovoljna, saj sta predvsem na društvenih in med
narodnih tekmah posegala po najvišjih mestih.
Po besedah glavnega trenerja Janeza Debelaka je bila sezona 
dokaj uspešna, vendar ne tako, kot je to kazalo na treningih 
in tekmah v pripravljalnem obdobju. Preveč je bilo nihanja v 
formi nekaterih skakalcev, kar je lahko posledica slabše psi
hične pripravljenosti in včasih tudi prevelike želje po boljših 
uvrstitvah. Potrebno bo opraviti več priprav in treningov v 
tujini, kjer so idealnejši pogoji, vendar pa je to pogojeno z 
višino finančnih sredstev, ki jih bo imel klub na razpolago. 
Kot v mnogih drugih klubih tudi v SSK Ljubno primanjkuje 
finančnih sredstev in le nekaterim sponzorjem (BTC Ljubljana, 
Avtokleparstvo Murko...) in Občini Ljubno gre zahvala, da klub 
še obstaja in se kosa z drugimi slovenskimi skakalnimi klubi. 
Za naslednjo sezono v ljubenskem klubu načrtujejo boljše 
sodelovanje s štajersko regijo, uvrstitev vsaj enega tekmovalca 
v člansko A reprezentanco ter vključevanje dečkov v Planiško 
šolo. V sklopu prizadevanj za ureditev športnega parka in s 
tem boljših pogojev za delo načrtujejo ureditev naleta in 
odskočne mize na večji skakalnici, ureditev skupnega izteka 
10, 20 in 40-metrske skakalnice ter dokončanje zaključnih del 
na skakalnici pri Ložekarju.



Zgom jesavinjska liga v 
malem nogom etu

Pred pričetkom 
spomladanskega 

dela
V petek, 29. marca, je  bil v prostorih športnega društva 
Vrbovec Nazarje sestanek vodij vseh sodelujočih ekip, 
organizatorja in pokrovitelja Zgornjesavinjske lige v 
malem nogometu, na katerem je bilo dogovorjeno glede 
vseh aktivnosti, ki jih je  potrebno opraviti pred pričet
kom spomladanskega dela lige.
Preden smo pričeli s sejo, smo se spomnili na tragično pre
minulega igralca ekipe Solčava, Darka Ipavca, in njegovo 
športno osebnost počastili z minuto molka.
Ker je bil premor med jesenskim in spomladanskim delom 
sezone 1995/96 kar dolg in že vsi nestrpno pričakujemo 
nove obračune, smo se odločili, da pričnemo s spomladan
skim delom prvenstva v petek, 12. aprila ob 17. uri.
Za razliko od jesenskega dela bo v ligi sodelovalo osem ekip 
(prej devet), saj je bila ekipa Bočnice zaradi neresnosti 
diskvalificirana. Vse tekme se bodo odigrale na igrišču šport
nega društva Vrbovec Nazarje, ki je s namestitvijo novih re
flektorjev poskrbelo za boljšo vidljivost, kar se bo prav go
tovo poznalo pri igri.
Po razveljavitvi vseh rezultatov ekipe Bočnice v jesenskem 
delu je pred nadaljevanjem lestvica sledeča:
1 . Kokarje 7 610 29:8 (+ 2 1 ) 13
2 . Foršt-Gamit 7 601 29:11 (+18) 1 2
3. Davidov hram 7 412 17:11 (+ 6) 9
4. Policija 7 223 18:20 (-2 ) 6
5. Razborje 7 223 17:19 (-2 ) 6
6 . Zg. Nazarje 7 214 11:17 (-6) 5
7. BAG-Šmartno/D. 7 115 13:31 (-18) 3
8 . Solčava 7 025 5:22 (-17) 2
Ljubitelji malega nogometa ste torej vabljeni, da si v mesecu 
aprilu in maju ob petkih ogledate zanimiva srečanja trenutno 
najkvalitetnejših ekip v Zgornji Savinjski dolini.
Pari 8 . kola, 12. aprila:

17.00 BAG-Šmartno/D. : Davidov hram
18.00 Zg. Nazarje : Razborje
19.00 Kokarje : Solčava
20.00 Policija : Foršt-Gamit

Komisar lige, Franjo Pukart

Turnir v Ju -Jitsu borbah 
Sevnica 96

V soboto 23. marca je  v Sevnici potekalo tekmovanje v 
Ju - Jitsu borbah. Tekmovanja so se udeležili tudi tek
movalci Ju - Jitsu kluba Samuraj iz Gornjega Grada. 
Zaradi poškodb in slabše pripravljenosti nekaterih članov 
tekmovalne ekipe, sta se tekme udeležila le Ivo Ermenc 
in Tomislav Stankovič.
Dosegla sta odlične rezultate. Tomislav Stankovič je  v zelo 
močni konkurenci zasedel 5. mesto, medtem ko je  Ivo Er- 
menc v finalu premagal še zmeraj aktualnega državnega 
prvaka v kategoriji do 72 kg in s tem osvojil prvo mesto v 
tej kategoriji. V primeru še ene zmage na enem od 
naslednjih dveh turnirjev (Maribor, Gornji Grad), bi Ermenc 
izpolnil normo za nastop na svetovnem prvenstvu v Parizu, 
ki bo v mesecu novembru. EM

V minulih štirinajstih dneh so polidsti Policijske postaje Moz
irje obravnavali tri kazniva dejanja, šest prometnih nezgod 
(eno s hudo telesno poškodbo in pet z materialno škodo), 
sedem poškodovanj vozil na parkirnih prostorih in s strani 
divjadi, sedem kršitev javnega reda in miru ter sedem drugih 
dogodkov.

Odpeljala sta  osebni avto
18. marca sta mladoletnika izpred Grada Vrbovec v Nazarjah od
peljala odklenjen osebni avto Opel Kadett, v katerem so bili ključi 
z.i vžig Vozilo sta odpeljala v Vaipolge, kjer sta ga skrila. Nam 
eraiala sla ga ptodali Policisti so vozilo našli še isti dan in na 
podlagi zbiranja podatkov hitro prišli do obeh osumljencev. Avto so 
vinih lastniku, ki bo poslej veijctno bolj previden pri zaklepanju 
avtomobila.

Kolesarka izsiljevala prednost
22 marca se je zgodila prometna nezgoda na mozirski obvoznici 
pri odcepu /.a osnovno šolo. Hl-!otn,i kolesaika Frančiška 6 „
Spodnje Rečice je pripeljala iz smeri Nazarij in začela zavijati levo 
v ttenutku, ko je iz nasprotne smeri z osebnim avtomobilom 
pripeljal 33-letni Tomaž C. iz Moziija. Vozilo je kolesarko oplazilo, 
z .nach česat |e le-ta padla po vozišču in sc pn tem hudo telesno 
poškodovala.

Pretepal je mater
24. marca so bili policisti ob 1. uri obveščeni, da v stanovanju v 
Mo/ iiiu 19-letni sin la/giaja in lazbija ter prelepa matei. Odšli so 
na kraj dogodka in nasilneža odpeljali v prostore za pridržanje do 
iztreznitve, saj je vse kazalo na to, da s kršitvijo m namerava 
pi enehati.

Podrt most preko Macesnikovega plazu
'in marca je ob 9.30 uri )ože M (36) i/ Krnice vozit tovorni avto. 
naložen s lesom, v Podolševi. K» je zapeljal na jekleno mostno 
konstrukcijo preko Macesnikovega plazu, se jo t.i zaradi prek
oračene dovoljene obremenitve zrušila. Cesta je zaradi tega do 
nadaljnjega neprevozna.

ZASTOPSTVO IN KINOOPERATERSTVO 
ŠTEFAN MATJAŽ s.p. 

Janezovo polje 31, tel. 0 6 3 /8 4 1 -2 2 0  
3333 LJUBNO OB SAVINJI

zavarovalna družba d.d koper

Za zavarovaln ico  Adriatic sk lepam  vse 
vrste zavarovanj. U godna p o n u d b a , nizke

čil ni pogoji.

A m w a y

Amway Slovenija

Pooblaščeni zastopnik za 
ameriško podjetje A m way
Nudimo vam:
- izdelke za nego perila
- čistila za gospodinjstvo
- čistila za kuhinjo, steklene in kovinske površine
- izdelke za osebno nego
- izdelke za nego avtomobilov
IŠČEMO VEČ OSEB ZA PRODAJO IZDELKOV. 
Dober zaslužek.

Tel. 8 4 1 -2 2 0  v večernem  času .



PREJELI SMO

OBVESTILO BRALCEM

Z začetkom veljave novega zakona o javnih glasilih (23. aprila 1994) ured
ništva ne zavezujejo več določila starega zakona o javnem obveščanju iz 
leta 1986. To pomeni, da si uredništvo poslej pridržuje vso pravico do 
njihove objave ali neobjave, do krajšanja, povzemanja ali delnega ob
javljanja, v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi možnostmi. 
Izjema so odgovori in popravki objavljenih informacij, ki bi lahko prizadeli 
posameznikovo pravico ali interes, kot to določa novi zakon v tretjem 
poglavju. Zaradi želje uredništva, da čim večjemu številu bralcev omogoči 
povedati svoje mnenje, in zaradi prostorske omejenosti, opozarjamo, da 
bomo praviloma spoštovali omejitev največ 60 tipkanih vrstic, daljše pris
pevke pa bomo bodisi zavrnili bodisi skrajšali po lastni presoji. Vsi pris
pevki morajo biti opremljeni s polnim imenom in naslovom (tudi v 
primeru institucij, strank, društev, organizacij ipd.), po možnosti tudi tele
fonsko številko, s katero je  mogoče preveriti avtentičnost avtorja, in origi
nalno podpisani.

Menino bom o branili tudi z golim i 
rokami!

(Odprto pismo: Ministrstvu za 
obrambo, Ministrstvu za pro
met in zveze, Ministrstvu za 
okoije in prostor in sredstvom 
obveščanja)
Ker se je v zadnjem času v števil
nih medijih pojavilo veliko enos
transkih (verjetno naročenih) infor
macij, se je pokazala potreba, da 
ljudje slišijo tudi drugo plat 
zvona. Mislimo naš, ki živimo v 
okolici Menine in smo nanjo 
čustveno, domoljubno in materi
alno navezani. Če smo znali zanjo 
poskrbeti stoletja in jo ohraniti 
dokaj neokrnjeno našim zanam
cem, ste lahko brez skrbi, da 
bomo to znali tudi v prihodnje. 
Zato ne rabimo nikogar, ki bi 
nam vsiljeval svojo ureditev 
našega bivalnega prostora.
Medijski pritisk na nas in tudi na 
mišljenje ostalih državljanov vršite 
potencialni investitorji, to sta min
istrstvo za obrambo in ministrstvo 
za promet in zveze. Začuda pa 
tudi ministrstvo za okolje in pros
tor, katerega .naloga naj bi bila 
braniti interese ljudi, ki v tem 
okolju živimo in ne zgolj interese 
države. To mu nalaga tudi stroka, 
katero zastopa.
Da časi informacijskega enoumja 
še zdaleč niso minili, ste dokazali 
v četrtek, 14. marca 1996 v od
daji Tednik na "nacionalni" televiz
iji. V oddaji ste vsa tri ministrstva 
enostransko zagovaijala svoja 
stališča, medtem, ko nam niste 
dali niti možnosti, da predstavimo 
naše poglede na postavitev radar
jev na Menini.
(Obveščamo javnost, da smo se 
krajani Gornjega Grada že v 
začetku februarja tega leta z novi
narko Andrejo Lešnik, ki je 
zadolžena za ekološko problema
tiko v uredništvu Tednika na TV, 
večkrat pogovarjali o snemanju 
oddaje za TV Tednik na temo 
radar na Menini. Dan pred dogo
vorjenim datumom snemanja (28. 
febr. 1996) smo dobili odgovor, 
da urednik TV Tednika za to ni 
več zainteresiran. Po njegovem 
mnenju so se medtem časopisi 
preveč razpisali na to temo in bi 
bil objavljen prispevek premalo

vroč in udaren. Kljub temu pa so 
(verjetno po naročilu) pripravili 
oddajo o radarjih prav v tem 
uredništvu z avtorstvom novinarke 
Andreje Lešnik).
Na zgoraj omenjeno oddajo TV 
Tednika pa imamo še sledeče pri
pombe:
- Izjave prof. Jegliča so nam 
znane, saj smo jih pozorno pos
lušali (so pa tudi posnete) na 
tribuni v Nazarjah dne 27. feb. 
1996, zato trdimo, da ste objavili 
iz njegovega kvalitetnega in 
obširnega predavanja le iztrgane 
izvlečke, ki so odgovarjali namenu 
oddaje.
- Zavajanje javnosti je tudi pos
netek vrteče se radarske antene 
ob istočasnosti navzočnosti ljudi 
ob njej pod radarsko kupulo. Če 
bi bil vključen tudi oddajnik z 
močjo 2 MW in ne le motor za 
obračanje antene, bi res radi 
videli heroje, ki bi se sprehajali 
znotraj radarske kupole.
- Pri prvi informaciji za javnost v 
TV Dnevniku z dne 31. jan. 1996 
je bilo rečeno, da bo imela 
Evropa pet radarjev te vrste, od 
tega dva v Sloveniji. V TV Ted
niku pa je bila podana informa
cija, da v Evropi že deluje 200 
takšnih radarjev.
- Tudi izjava gospoda Radovana 
Tavzesa, državnega sekretarja pri 
ministrstvu za okolje in prostor, o 
"kontaminiranosti" Krima s podob
nimi napravami, nam da vedeti, 
da radar ne prinese na planino 
nič dobrega.
- V oddaji je bil vršen dodatni 
pritisk na nas z navajanjem 
ogromnih zneskov, ki so bili 
potrebni za nabavo radarjev, 
kateri sedaj ležijo v vojaških 
skladiščih. Pri tem se nam zas
tavlja vprašanje, kako je mogoče 
nabaviti tako drage aparature, če 
za njihovo postavitev še ni rešeno 
niti lokacijsko, kaj šele gradbeno 
dovoljenje.
- Poleg škodljivosti neionizira- 
jočega sevanja radarjev imamo 
domačini še veliko drugih argu
mentov, ki govorijo proti posta
vitvi radarjev na Menini. O tem 
pa v oddaji ni bilo nič rečenega.

Naši argumenti so sledeči:
Velik del Menine je še vedno 
malo obremenjeno naravno okolje, 
ki je zaradi številnih vrednot pred
videno za krajinski park (srednje
ročni in dolgoročni plan Slove
nije). Postavitev radarjev pa ne 
sodi v krajinski park.
Menina je še dobro ohranjena 
planina - planota, ki jo za svojo 
dejavnost koristijo planinci, turisti, 
lovci, posebno pa še gozdarji in 
pašniška skupnost. Kot planota pa 
je Menina neprimerna za posta
vitev radarjev, saj bosta le ta 
ogrožala z neioniziranim sevanjem 
celo planoto in s tem navedene 
dejavnosti.
Vpliv neioniziranega sevanja, ki 
nastaja pri delovanju radarja, še 
ni povsem poznan, kljub temu pa 
so dosedanje raziskave pokazale 
vplive na biološke materiale, tudi 
v obliki genetskih sprememb. Z 
manjšanjem razdalje do radarja je 
vpliv sevanja večji in kritična 
meja nastopi na razdalji (po bese
dah g. Gajška) 1 km. Ta razdalja 
pa bo na Menini za ljudi in živali 
dosegljiva, v kolikor ne bo ogra
jeno območje 1 km od radarja. 
Menina je kraška planota in 
obenem rezervoar pitne vode za 
tri občine, zato je vsak grob 
poseg v ta prostor nesprejemljiv, 
saj lahko ogrozi notranje vodne 
žile in s tem prizadane že izk
oriščane izvire.
Navzočnost goriv in strojnih otjT 
za delovne stroje kot kasneje za 
agregate in avtopark radarske 
posadke, povečuje možnost ones
naženja pitne vode.
Ob postavitvi radarja bo ogrožena 
razširitev gozdnega rezervata, ki 
je predvidena za področje Šavnic. 
Na Menini žive številne živalske 
vrste, ki sodijo med redke in 
ogrožene. Motnja, ki bi nastala z 
gradnjo in obratovanjem, bi lahko 
povzročila tudi izginotje najbolj 
občutljivih vrst, kot sta planinski 
pupek in veliki petelin.
Na razstezajočih se pašnikih pla
toja Šavnic je kljub skromni nad
morski višini pomembno rastišče 
alpske flore. Tu je rastišče dveh 
vrst iz Rdečega seznama RS (Ko
chov svišč in endemična kamniška 
murka), ki bi bilo z gradnjo ne
posredno prizadeto.
Postavitvi radarjev prineseta s 
seboj ograjena področja in ob
močja z omejenim gibanjem, kar 
pomeni, da Menina izgubi obe 
najlepši razgledni točki in s tem 
svoj mik za planince in turiste. 
Zaradi prisotnosti stalne posadke 
na vojaškem radarju bo tudi 
povečan motoriziran promet na 
Menini, ki pa je že sedaj v polet
nih mesecih na zgornji meji 
dopustnega.
Študija o vplivu radarja na okolje 
ima mnoga vprašanja še odprta, 
saj je predvideno ugotavljanje 
vpliva radarja na okolje šele ob 
njegovem poskusnem delovanju,

to pa pomeni, da bo radar že 
stal. Poleg tega ima ta študija 
pečat "strogo zaupno - vojaška 
tajnost" in se je ne da videti. 
Zato zbuja v ljudeh veliko nezau
panja.
Domači strokovnjaki iz Zavoda za 
gozdove Slovenije, območna enota 
Nazarje, so izdelali na zahtevo 
Ljubljanskega urbanističnega za
voda (po naročilu Ministrstva za 
obrambo Slovenije) poročilo o 
vplivu vojaškega objekta na okolje 
na Menini, ki je sestavni del 
zgoraj omenjene študije. Pri 
poročilu sta kot zunanja sodelavca 
sodelovala tudi dva univerzitetna 
profesorja. Rezultat poročila o 
postavitvi radarja na Menini je 
skrajno negativen.
V boju zoper postavitev radarjev 
na Menini nas podpirajo vsa 
društva in združenja v dolini in 
bližnji okolici, kakor tudi politične 
stranke. Ogorčenost ljudi pa se je 
pokazala tudi na dveh javnih 
tribunah v Nazarjah. Kot najvažne
jše in tudi za državo obvezujoče 
dejstvo pa je, da so sveti občin 
Mozirje, Nazarje in Gornji Grad 
sprejeli sklepe o nasprotovanju in 
prepovedi izgradnje radarjev na 
Menini. In od tu naprej bi se 
morala vsa prizadevanja demokra
tične države, da nam vsili radarje, 
končati.
Ostaja nam, da svoje naspro
tovanje potrdimo še z referendu
mom, katerega rezultat pa nam je 
že v naprej znan.
Odločno nasprotujemo tako gro
bemu posegu na Menini, zato se 
bomo ob izrabi vseh legalnih in 
pravnih možnosti spomnili tudi 
vzklika enega od domačinov: "Men
ino bomo branili tudi z golimi 
rokami!"
Končujeo pa še z mislijo naših 
kmetov, ki imajo ob svoji pre
prostosti in poštenosti, kar se 
tiče ravnanja z zemljo, več pameti 
kot vsi načrtovalci uničenja Men
ine skupaj: "Kaj jih bomo pos
lušali, kako mislijo uničiti našo 
zemljo! Naj pridejo vprašat nas, ki 
tu živimo in delamo in slišali 
bodo naš odločen NE!"

ODBOR
OBČINE GORNJI GRAD 
ZA OBRAMBO MENINE 

PRED RADARJI 
Jakob Filač 

TURISTIČNO DRUŠTVO 
GORNJI GRAD 

Franc Pustoslemšek 
PLANINSKO DRUŠTVO 

GORNJI GRAD 
Franc Pahovnik 

LOVSKA DRUŽINA 
GORNJI GRAD 
Milan Močnik 

PAŠNA SKUPNOST 
MENINA



PREJELI SMO, PISMA BRALCEV

Sporočilo za javnost št. 3 /18 .03 .1996:
Krizni štab Menina (v nadaljevanju 
"KŠM") je na svoji 3. seji dne, 08.
03. ’96 sprejel sklep, da pozove 
člane svetov vseh zgomjesavin- 
jskih občin, še posebno Nazarij, 
Gornjega Grada in Moziija, da 
stopijo skupaj in tudi (ter pred
vsem!) oni sprejmejo enoten 
SKLEP, da so SVETI VSEH ZGORN- 
JESAVINJSK1H OBČIN ODLOČNO 
PROTI POSTAVITVI RADARJEV NA 
MENINI.
K enakemu sklepu naj pritegnejo 
tudi svetnike občine Kamnik.
Ta sklep naj skupaj z ZAHTEVO 
PO TAKOJŠNJI USTAVITVI VSEH 
AKTIVNOST! v zvezi s postavitvijo 
radarjev na Menini (vključno z 
ustavitvijo postopka pridobivanja 
lokacijskega dovoljenja!) posredu
jejo Ministrstvu za obrambo, Min
istrstvu za promet in zveze ter 
Ministrstvu za okolje in prostor. 
Hkrati se je KŠM odločil, da v 
svoje vrste povabi vse ljudi, ki so 
proti postavitvi radarjev na Menini

in še posebno tiste, ki čutijo, da 
bi po svoji strokovni ali lju
biteljski naravnanosti lahko ak
tivneje pripomogli v boju za 
ohranitev čimbolj neokrnjene Men
ine in s tem tudi naše doline 
(gozdarji, lovci, zdravstveni in 
prosvetni delavci, planinci, itd.). 
Javite se nam pismeno na naslov: 
Krizni štab Menina 
p.p. 13, 3331 Nazarje 
Pismena povabila za pristop h 
Kriznemu štabu Menina in s tem 
k skupnemu, enotnemu delovanju 
za preprečitev postavitve radarjev 
na Menini bodo v naslednjih dneh 
prejeli tudi župani in svetniki 
vseh zgornjesavinjskih občin. 0 
njihovem odzivu bomo občane 
obvestili preko medijev obvešča
nja.
SKUPAJ BOMO MOČNEJŠI!!
ZA NAS, ZA NAŠE RODOVE IN ZA 
NAŠO MENINO SE GRE!

Za krizni štab Menina
Krefl Ivan, dipl. ing.

Izgradnja radarskih sistem ov na Menini 
planini - odprto pism o predsedniku 
Vlade RS gospodu Janezu Drnovšku

Spoštovani gospod predsednik, 
dovolite, da se neposredno 
obrnemo na Vas v zvezi z zelo 
občutljivo temo izgradnje radar
skih sistemov v Zgornji Savinjski 
dolini, saj smo prepričani, da 
kažejo vse okoliščine priprave in 
izvedbe tega projekta na mnogo 
globlji problem, kot se zdi na 
prvi pogled.
Če se omejimo zgolj na vpra
šanje varstva okolja, kaže pro
jekt vsaj dve veliki razpoki.
Prva zadeva v osnovno človeško 
pridobitev demokracije, da je 
svoboda enih omejena s svobo
do drugih. Na dlani je zaključek, 
da v tem primeru država poz
ablja na dejstvo, da je le eden 
od členkov verige, ki naj bi 
skrbeli za blagostanje svojih 
ljudi. Ni modrost, kako ljudi 
prepričati, kaj je zanje bolje, 
ampak biti v to sam trdno pre
pričan. Ob resnih razhajanjih 
strokovne javnosti glede tega 
vprašanja je več kot očitno, da 
zmaguje oblast z logiko moči in 
medijske prepričljivosti, pri če
mer naraščajoča aroganca državi 
lojalnih deluje že kar precej 
neokusno.
Druga razpoka pa zadeva stro
ko. Kot kaže, se le-ta ne 
razhaja zgolj v aplikativnem 
smislu, ampak že celo v te
meljnem, kjer se pričenja dvo
miti celo v aksiome. Težko, če 
sploh kdaj, bomo dobili odgovor 
na to predrzno in očitno nepri
jetno vprašanje. Gotovo pa je 
nekaj, to bi moralo zanimati

predvsem stroko, oblast pa bi 
morala vsaj terjati dialog stroke, 
če je ob vsej zanikmosti ali 
morda samovšečnosti ne zanima 
razplet.
Spoštovani gospod predsednik, 
kaj lahko stori lokalna oblast, 
kadar zazna, da večina ljudi 
nasprotuje početju države, škarje 
in platno pa je v drugih rokah. 
Referendumi, politizacija proble
ma, medijska kampanja in vsi 
drugi načini pregrevanja ozračja, 
so nam tuji, saj smo še včeraj 
prisegali na demokratizacijo in 
zanjo tudi glasovali. Najbrž vsi 
ne mislijo tako, kar bomo po 
vsej verjetnosti spregledali na
jkasneje na naslednjih volitvah. 
K sreči bodo prav kmalu, zato 
pričakujemo, da ne boste zade
ve opazovali z distance margi
nalnosti problema za državo.
Za Zgornjo Savinjsko in Zadre- 
čko dolino je izgradnja radarskih 
sistemov ključnega pomena pri 
snovanju strategije razvoja kme
tijstva, gozdarstva, gostinstva in 
turizma. Ne zavzemamo se za 
kratkotrajne, morda celo dono
sne rešitve lokalnih skupnosti. 
Zanima nas dolgoročni razvoj ob 
naših primerjalnih prednostih, 
kamor pa morebitno brezupno, 
za nekatere pa varljivo "merjenje 
tovrstne moči" z državo zago
tovo ne sodi.
Občinski svet občine Mozirje je 
po predhodni temeljiti razpravi, 
pa tudi v okviru delovnih teles 
in političnih strank, na redni 
seji dne 15. 2. 1996 sprejel

sklepe, s katerimi izraža povsem 
jasno nasprotovanje gradnji ra
darskih sistemov na Menini plan
ini ter predlagal ustrezno javncr 
razpravo ob sodelovanju strok
ovnjakov, po potrebi pa razpis 
referenduma v 1. polovici leta 
1996.
Dovolite, da Vas s temi sklepi 
seznanimo:
1. Občinski svet občine Mozirje 
nasprotuje izgradnji radarskih 
sistemov na Menini planini.
2. Zahteva se organiziranje 
obravnave na javni tribuni z

udeležbo predlagateljev tega 
projekta in nevtralnih strokovn
jakov iz drugih področij.
3. Predlaga se sklic zborov kra
janov in izvedbo referenduma 
na celotnem območju Zgornje 
Savinjske doline.

S spoštovanjem!
Predsednik občinskega 

sveta:
Dr. Anton Jezernik 

Zupan: 
Jakob Presečnik

"Je hd, hudič je  pa hudič"
Imel sem prijatelja, danes tehnične izobrazbe, kot so inže-
počiva v miru. Ko je pred leti 
imel z njim novinar intervju, bil 
je tudi sam novinar, ga je 
vprašal, kaj si misli o ljudeh. 
'Veš, jaz mislim, da si ti osel, 
ti misliš, da sem osel jaz. Če 
pa malo premisliva, ugotoviva, 
da sva osla oba," je odgovoril 
vprašani. Mislim, da je to celo 
za naju zelo modra teza.
Toliko za uvod, spoštovani 
gospod Matjaž Drčar iz Tlake 8, 
Gornji Grad. Ker ste me prav 
izzval z vašim tretjim pismom, 
domnevam, da imate na razpo
lago precej prostega časa. Glede 
fotografiranja na gledališki pre
mieri sledeče; v vaše zado
voljstvo moram priznati, da 
imate popolnoma prav. Preidiva 
na konkretni problem. Moti vas 
fotografiranje med predstavo, ni 
lepo, vendar ste verjetno že 
opazili, da tudi med pogrebi 
fotografiramo. Eni jokajo, drugi 
so mogoče veseli (dediščina?). 
Delamo, kar je naročeno; takšen 
je poklic fotografa. Eni hočejo 
spomin, drugim gre za doku
mentacijo. Delati primerjavo na 
način, kot to počnete vi, pa je 
milo rečeno, zame smešno. Pok
licni so namreč za svoje delo 
plačani. Amaterji pa delajo za 
malico, če pa “pade" tudi 
večerja toliko lepše. Pa ama
terji? Posebna predstava samo 
za fotografiranje, povprašajte 
igralce ali igralca Remšaka, ki 
slučajno vleče predstavo, kako 
se počuti po končani predstavi. 
Verjetno je to napor. Veste, eno 
je kritizirati, drugo pa je delati. 
Po vašem dopisu "Le čevlje sodi 
naj kopitar" ugotavljam, da kul
turnike v Gornjem Gradu ignori
rate, saj že tretje leto skačem 
po odru in iščem umetniške 
motive. Če bi imeli dobre na
mene, bi sodeloval v kulturi in 
bi naučil te kulturne "primitivce" 
z lepimi manirami (po gospodu 
Peterletu). Je že tako, da so 
med igralci pretežno delavci, 
kmetje, tudi nekaj prosvetarjev 
(skratka ljubitelji), res pa ver
jetno primanjkuje med njimi

niiji... Priznati pa morate, da 
kljub njihovemu “primitivizmu“ 
vsa čast izbiri in kvaliteti 
igranja in to vsakega posamez
nika. Lepo bi bilo, da vsakemu 
posamezniku od režiserke nav
zdol do tistega, ki se muči s 
prenašanjem kulis in nenazadnje 
tudi fotografu (naslovnica Savin
jskih novic), stisnete roko, tako 
kot je to storil profesionalni 
igralec in poznavalec gospod 
Andrej Kurent. Najbrž je vedel 
zakaj, celo fotografiranje ga ni 
motilo. Ti isti gornjegrajski 
"primitivci" so edini, ki promovi
rajo Gornji Grad kot kraj z 
igranjem po celi Sloveniji.
Glede cvetk in kopriv menim, 
da gre za rubriko: malo za šalo 
malo zares. In vi kot dober 
pisec bi lahko pri tej rubriki 
sodeloval, ali pa še kje, ker je 
to zelo dobro honorirano.
Pravi in nepravi fotograf. Sicer 
se nisem nameraval spuščati v 
filozofiranje o oslovi senci, ker 
pa zadnje pismo smatram kot 
opravičilo gospodu Ugovšku, za 
kar ni potrebe. Kdor si je igro 
ogledal, ve, kdo je bil osel, ki 
je tekal po odru. Pravi in 
nepravi fotograf, tako je pač v 
vseh poklicih. Zame so pravi 
tisti z opravljenim strokovnim 
izpitom, nepravi pa so amaterji, 
tako kot gornjegrajski igralci, ki 
pa so lahko celo boljši kot pok
licni.
Kar se gospoda tiče. Takšno 
tituliranje je zame žalitev, nobe
nih pogojev nimam za to, če 
pa nekdo želi biti gospod, ima 
za to vso pravico. Lepo bi pa 
bilo, da povprašate starejše, kaj 
so gospodje včasih bili. Za 
gospode delajo drugi, mi, siro
maki, pa gremo po najboljši 
poti k statusu klošarja.
Pa bodite lepo pozdravljeni (po 
pokojnemu Bogdanu Pleši).

Nepravi fotograf za 
prelepo Savinjsko dolino 

Sašo Bernardi 
Streliška 36, 

Ljubljana



Lučki da
V ponedeljek 18.3.1996 je 
bil na sejmu Alpe Adria 
"Lučki dan" v malem. Ta dan 
se je na razstavnem prostoru 
Zgornje Savinjske doline 
predstavila Občina Luče s 
svojo turistično, kulinarično 
in etnološko ponudbo. Ob 
zvoku citer sta pela kolovrat 
in krtače. Ob žvenketu igel 
pa je  pod spretnimi prsti 
nastajal izdelek iz domače 
volne. Moža, ki sta prika
zovala pletenje košev, sta s 
svojimi "vitrami" zapletla 
marsikaterega obiskovalca v 
zanimiv pogovor o Lučah. 
"Kmečka miza" se je  šibila 
od dobrot iz našega kraja, 
od domačega kruha, orehove 
in skutine potice, krofelcev, 
bratcev, mohota, putra, do
mačih salam in klobas, 
zaseke... Najbolj iskana pa 
sta bila obrnek in želodec, 
za žejne smo imeli na voljo 
mošt in šnops. Seveda so 
vse te dobrote lahko nav
dušeni obiskovalci tudi po
skušali.
Vsem, ki ste jih prispevali,

Materinski
Mamica je kakor zarja 
srček njen je  zlat, 
kakor žarek mi posije 
iz nebeških vrat.
V nedeljo 24. marca smo 
imeli v Bočni lepo prireditev 
v pozdrav in zahvalo vsem 
mamicam.
V novo obnovljeni dvorani v 
zadružnem domu smo se 
zbrali v kar lepem številu, 
da smo prisluhnili pozdra
vom od najmlajših, do mlad
incev, godcev in pevcev.
Prav prisrčni so bili otroci iz 
vrtca, peli so in plesali, da 
jih je bilo veselje gledati. 
Zahvala gre obema vzgo-

ti v malem
se ob tej priliki prisrčno 
zahvaljujemo.
Kar pa se tiče turistične 
ponudbe Luč je treba 
povedati, da je bil največji 
problem v tem, da nimamo 
celovite ponudbe kraja. Bilo 
je veliko zanimanja za Luče 
kot izletniški kraj, predvsem 
s strani manjših turističnih 
agencij in zasebnih šoferjev 
avtobusov. Škoda le, da jim 
nismo imeli dati v roke nič 
konkretnega, samo kosilo ali 
večerja je veliko premalo. 
Obiskovalci so radi segali po 
zgibanki o turističnih kmeti
jah in zasebnih sobah. 
Zanimiva sta bila tudi turis
tična informatorja za Luče in 
Logarsko dolino.
Na koncu lahko zapišemo, 
da je bila naša predstavitev 
odmevna in uspešna. Vendar 
moramo razmišljati že o 
naslednji predstavitvi in pri
pravi kvalitetnega prospekta.

Turistično društvo 
Luče

dan v Bočni
jiteljicama.
Recitacije in vezni tekst je 
izpod peresa prizadevne 
predsednice prosvetnega dru
štva, Marjane Rihter. Godbe
niki so odigrali po dve 
skladbici. Oba pevska zbora 
pa sta z lepo zvenečimi 
pesmimi zaključila prireditev. 
Bila je  urica sprostitve in 
prijetnega doživetja.
Hvala vsem, ki ste se trudili 
in nam popestrili nedeljski 
popoldan.

Marija Ročnik 
Podhom 6, 

Šmartno ob Dreti

Nočna protiradarska tekm a v 
veleslalom u v Novi Štifti

Športno društvo Nova Štifta je 
dne 8.3.1996 ob 19. uri or
ganiziralo nočno tekmo v vele
slalomu. Ob razsvetljavi bakel 
se je v Novi Štifti zbralo 85 
smučarjev vseh starosti iz 
Zadrečke doline, Tuhinja, Moz
irja.
Organizator je moral zaradi 
tehničnih težav, ki lahko nas

tanejo med nočno tekmo, 
število tekmovalcev omejiti.
V cilju se je zbralo veliko 
število gledalcev (okrog 200), 
ki so z zanimanjem spremljali 
to atraktivno tekmo. Kljub 
omejeni vidljivosti so bili 
doseženi odlični rezultati, v 
posameznih kategorijah so 
zmagali:

Ženske nad 30 let: Jožica
Drčar, Gornji Grad.
Ženske od 15 - 30 let: Stanka 
First, Nova Štifta.
Fantje do 15 let: Jure
Sovinšek, Nova Štifta.
Moški nad 30 let: Marjan
Krznar, Gornji Grad.
Moški od 15 - 30 let: Franc 
Miklavc, Mozirje.
Glavni cilj tekme pa je bil 
odločen NE za gradnjo radar
jev na Menini planini. Ljudje, 
ki živimo ob vznožju Menine, 
se bomo proti radarjem borili 
z vsemi sredstvi, okrogle mize 
in razne debate po kabinetih 
mislim, da ne morejo dati 
posebnih rezultatov. Občani, 
NE bomo morali reči vsi in to 
dokazati na množičnosti, kajti 
smučarji in planinci imamo 
toliko prijateljev, da bomo 
vrhove na Menini sigurno ubra
nili. Stališče, ki ga ima nekaj

ljudi v dolini, ki pravi “sem 
proti, toda vseeno ga bodo 
naredili," je potrebno spre
meniti v odločno stališče: "Ne 
bodo ga zgradili." Na Menini 
se ni treba bati ljudi, ki 
hodijo v rjavih gojzerjih in 
dokolenkah, ampak ljudi tako 
imenovane civilizirane družbe 
v salonskih čevljih, kajti ti so 
doslej nasvinjali še največ hri
bov.
Boj za Meninske vrhove mis
lim, da se šele začenja, pri 
tem moramo sodelovati vsi, ki 
smo zato, da Menina ostane 
takšna kot je, za nas in naše 
potomce.
Vladi moramo dati vedeti, da 
bo lahko gradila na Menini 
samo tako, če bo območje 
zavarovala z orožjem. "Potem 
pa tako vemo, kje živimo!"

Rafko Žerovnik 
Dol 23a, Gornji Grad

TISKARNA
Metka Golc s.p.
Vrbje 80a, 63310 Žalec 
tel.: 063 711-339, fax: 063 711-410 

REKLAMNI OFFSET TISK: dopisi, računi, dobavnice, 
naročilnice, samolepilne etikete, razglednice, letaki, 
plakati, prospekti ipd.
OSTALI TISK: bančni slipi, ipd.
SITOTISK: zastave, reklamne table, vse vrste tekstila, 
priznanja, transparenti, idr.
KNJIGOVESTVO: mape, diplomske naloge, uradni listi, 
revije, finančne kartice ipd.
VLJUDNO VAS VABIMO, DA NAS OBIŠČETE!

RADI VAM BOMO POMAGALI.

ptrV*Tl® elementiH  hr XI REGULACIJ I II w l  OGREVALNIH
ROTOTEHNIKA

VABI K ZAPOSLITVI KANDIDATA 
ZA PODROČJE

1. MARKETINGA, ki ima znanje in izkušnje na po
dročju tržnih spletov, ter obvlada angleški ali 
nemški jezik

2. SAMOSTOJNEGA ORODJARJA - TEHNOLOGA
z izkušnjami pri izdelavi delovnih priprav in orodij 
ter znanjem pnevmatike

Prijave pošljite najkasneje do 20. 4. 1996 na naslov: 
FIRŠT-ROTOTEHNIKA, Radegunda 54, 3330 MOZIRJE. 
Informacije na telefonu 832-000.



OGLASI

radie alfa
P R V I  K O M  E R C I A L N I  R A D I O  P R I  N A S

radio alfa d.o.o. 
REDAKCIJA IN STUDIO

Cankarjeva 1 
2380 Slovenj Gradec, p.p. 92 

telefon (0602) 41 630 
telefax (0602) 41 244

V A S  S O P O T N I K  V  F* O  S  L O V K I  E  M  S V E T L I

1(7,$ Mhz [

D U  S E T !
----- TRGOVINA - SERVIS; Parižlje 8a,
d  ° - ° -  3314 Braslovče Tel./fax: 063/720-598

PRODAJA iN SERVIS 
MOTOKULTIVATORJEV

KOSILNIC I n 

S PRIKLJUČKI
VELIKA IZBIRA VRTNIH KOSILNIC
(sAMobodNib iN klAsiČNik,

NA STRANski iZMET Ali S koŠEM, 
RAzliČNE ŠiRINE NOŽA),

KOSILNIC NA LAKS, MOTORNIH 
NAHRBTNIH ŠKROPILNIC 

i n  MOTORNIH ŽAG STIHL, 
JONSERED, HUSOUARNA

NOVO MOTORJI ACME JJO, bENciN 
(6 kW, 8,2 KS)
Z VGRAJENO OLJNO ČRPALKO ZA 
KOŠNJO NA VELIKIH STRMINAH!

PRODAJA REZERVNIH DELOV MAC, ACM E, LOM BARDINI, BCS!
POZOR! ZA VSE VRTNE KOSILNICE in ZA VSE KOSILNICE
IN M OTOKULTIVATORJE BCS I n C O LD O N I, KUPUENE V NASI 
TRGOVINI, N UDIM O  POLEG M e t n e  TOVARNIŠKE GARANCIJE
SE DODATNO IZLETNO DUSETI GARANCIJO
OdpRTO: od 7. do 16. ure , 
soboTA od 7. do 12. u r e !

gl!



' r ' , ; '■ ■ ' OGLASI

M

< B r s
K JR K

MARKETING d.o.o. 
POLZELA 38, Tel. 730-592 
PE Velenje, tel.: 863-960

WISM® MAMI ČAS MITTS88
SUZUKI - MOTOR LETA 1996 :
SUZUKI GSX-R 750 *

IZREDNO UGODNA POMLADANSKA 
PONUDBA
RF 900 RR * DR 350 SER * VS 650 P * 
GSX-R 750 WT 19.990 DEM

SUZUKI BALENO -
PREUDARNOST IN  VARČNOST

DIANTHUS od 19.990 DEM naprej
- d vo jn i a ir bag, servo 

TRIFOLIUM od 20.990 DEM naprej
- d vo jn i a ir bag+servo
- centralno zaklepanje
- H I-F I avtorad io  - kasetofon 

NOVA MOČ :
1,8 GTX ABS/SCSS 32.490 DEM

PROTON
- NOVE VREDNOTE IZ NOVEGA SVETA 
6 LETNO PROTONOVO JAMSTVO
415 GH 4V od 19.990 DEM naprej

Š Č Z T E  M A S  I  “ “

Z nami bo dan lepši

OPTI KA
Prodaja ortopedskih 

pripomočkov in 
sončnih očal

M ATEJA LIKEB s .p .
Ob Trnavi 1, Mozirje 

»el. 832-240
Pomlad je  obdobje, ko naše oči potrebujejo zaščito 
pred močnimi sončnimi žarki.
V naši optiki vam ponujamo kvalitetna zaščitna 
sončna očala znanih proizvajalcev, kot so:

RAY BAN, RANDOLPH, ROLLING, 
VINCHESTER, COUNTRY, BOXER, VILLAG, 

POLAROID,...
Vsa sončna očala imajo UV zaščito, izbirate pa 
lahko m ed različnimi cenovnimi razredi.
Močna svetloba moti tudi uporabnike korekcijskih 
očal.
Organska sončna stekla s 75% zatemnitvijo nanesena 
na dioptrijsko lečo nam omogočajo prijeten občutek 
pri gledanju skozi rjavo, sivo ali zeleno obarvano 
steklo z  UV zaščito.
V vrhunski ZEISSOVI kvaliteti pa nam je  na voljo
čudovita modra barva, nanesena kot zrcalo na 
dioptrijsko lečo s 100% UV zaščito, kar nam omogoča 
moderen estetski videz, možna pa je  tudi 85% 
zatemnitev organskih stekel v sivi - zeleni barvi z  
vsemi možnimi dodatki kot so: trdotni sloj,
antireßeksni sloj..._______________ __________________

' Sivv £ r \A v
PO DJETJE T R G O V IN E , T U R IZ M A  IN  P R O IZ V O D N JE  p .o .

M O Z IR JE

¥  BLAGOVNICI NA ODDELKU TEKSTILA
Z E L O  USO D NO :
Akcijska prodaja izdelkov proizvajalca MIK PREBOLD.

MA ODDELKU POHIŠTVA V BLAGOVNICI MOZIRJE*
Velika izbira tekačev, preprog in zaves p o  ugodnih cenah. 
A kcijske cene koles ROG.

Zvestim kupcem želimo 
prijetne Velikonočne praznike



ZAHVALA

ZAHVALA
ob izgubi drage žene, mame, 
babice in sestre

Štefke 
PAHOVNIK

26.12.1948 - 7.3.1996 
iz Rečice ob Savinji

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste naši mami, ženi, 
babici in sestri v času zadnjih ur življenja lajšali trpljenje. 
Zahvaljujemo se tudi predstavnikom Rdečega križa, Gasil
skemu društvu Rečica, predstavnikom krajevne skupnosti, 
sosedom, gospodoma Ivu Suhoveršniku in Ferdu Luknerju 
za opravljen obred, direktorici podjetja Elkroj za izrečene 
besede, predstavnikom Elkroja za organizacijo pogreba, 
Veri Zvir, Zvonki Napotnik in gospe dr. Kramer.
Hvala vsem, za izrečeno sožalje in tistim, ki ste našo 
Štefko pospremili na zadnjo pot, ji darovali nekaj cvetic, 
sveč ali misli!

Vsi njeni

Srce tvoje več ne bije, 
bolečin več ne trpiš, 
dom je  prazen in otožen, 
ker te več med nami ni.

ZAHVALA
Ob nenadni izgubi drage žene, 
hčerke, sestre in tete

Marije 
JAKOPIN
(Vrabčeva Mici) 

iz Lepe njive 30 
29.1.1938 - 25.3.1996

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
znancem in prijateljem, ki ste jo pospremili na njeni 
zadnji poti, ji darovali cvetje, sveče in svete maše.
Zahvala tudi gospodu župniku za lepo opravljen obred, 
kakor tudi pevcem in govorniku.
Vsem še enkrat iskrena zahvala.

Žalujoči vsi njeni

V 8 6 . letu življenja nas je za vedno 
zapustila naša draga oma

Eleonora 
RANIK

iz Mozirja

Ob boleči izgubi ljube žene, mame in orne se iskreno 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za darovano cvetje, sveče in mašo. Hvala vsem, 
ki ste jo v tako velikem številu pospremili na njeni zad
nji poti.

Posebno se zahvaljujemo zdravstvenemu osebju oddelka 
za bolezni prebavi! Splošne bolnišnice Celje in g. dr. 
Karmen Fiirstovi za vso skrb, zdravljenje in nego. Za
hvaljujemo se g. župniku za opravljen obred, govornicama 
za poslovilne besede in pevcem s Polzele za zapete 
pesmi. Hvala za vse ustne, telegramske in pismene izraze 
sožalja.

Žalujoči: mož Lojze, 
hčerka Vlasta in sin Vlado z družinama

Niti zbogom nisi rekel, 
niti roke nam podal, 
neusmiljena prerana smrt te vzela, 
v srcih naših boš ostal!

ZAHVALA
ob izgubi dragega sina, brata, 
strica in nečaka

Janeza 
VISOČNIKA

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, dobrim sosedom, pri
jateljem in znancem, za darovano cvetje, izraze sožalja 
ter svete maše in za vso pomoč v tem tragičnem tre
nutku.
Posebna zahvala njegovim sodelavcem obrata Kemije Moz
irje, g. župniku, pevcem ter govorniku KS. Hvala tudi 
pogrebni službi Morana, hvala za odigrano Tišino.
Še enkrat vsem iskrena hvala!

Žalujoči vsi domači

POGREBNA SLUŽBA MORANA:
Tel. 063 720-003. 720-660. 720-662

-2 __



OBVESTILA

VETERINARSKO DEŽURSTVO
1.4. DO 8.4. CIRIL KRALJ, DR. VET. MED., LJUBNO, TEL. 
0609-633-417.
9.4. DO 14.4. DRAGO ZAGOŽEN, DR. VET. MED., LJUBNO, 
TEL. 0609-633-418.
15.4. DO 21.4. CIRIL KRALJ, DR. VET. MED., LJUBNO, TEL. 
0609-633-417
VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE: TEL. 831-017, 831-418. 
KONJAŠKA SLUŽBA: 38-451.
IZDAJA ZDRAVIL: VSAK DAN OD 7. DO 8.30 URE. 
OSEMENJEVANJE: OB NEDELJAH PO OSEMENJEVALNIH PUNK- 
TIH._____________________________________________________

C
ZDRAVSTVENA POSTAJA MOZIRJE
Dežurna služba je vsak dan od 20. ure zvečer do 6 . ure zjutraj.
V soboto in nedeljo je ves dan od 7. ure (sobota) do 7. ure 
(ponedeljek) v zdravstveni postaji Mozirje. Možni so tudi 
zdravniški nasveti po telefonu 831-421, tudi v času dežurstva. 4.

C-----------------------------------------------
DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO
1.4. DO 7.4. FRANC TRATNIK, PUSTO POLJE, TEL. 831-263
8.4. DO 14.4. MARKO MAROLT, MOZIRJE, TEL. 831-877
15.4. DO 21.4. FRANC JERAJ, PRIHOVA, TEL. 831-910.
V PRIMERU, DA SE DEŽURNI NE JAVI DOMA, POKLIČITE TEL. 
441-242 ALI 25-841, KJER DOBITE VSE POTREBNE INFORMA
CIJE.

C------------------------------------------------
SINDIKALNA PRAVNA POMOČ

je na razpolago članom ZSSS vsako sredo od 15.00 do 16.30 
ure v prostorih Delavskega doma v Nazarjah. Odvetnik: g. Miran 
Jeromel.__________________________________________________ ^

MATIČNA KRONIKA ZA MESEC MAREC
1996
1. ROJSTVA
Rodilo se je 12 deklic in 9 dečkov
2. SMRTI
1. Jožefa ATELŠEK, 1909, Ter 61
2. Lucija SELIŠNIK, 1919, Solčava 72
3. Ivan VISOČNIK, 1948, Brezje 22
4. Pavla PISTOTNIK, 1942, Mozirje, Aškerčeva ul. 2,
5. Jožefa ROJTEN, 1908, Gornji Grad, Spodnji trg
6 . Frančiška PLANOVŠEK, 1914, Nazarje, Lesarska c. 7
7. Marija BITENC, 1913, Volog 25
8 . Marija JAKOPIN, 1938, Lepa njiva 30
9. Antonija ŠTIGLIC, 1906, Gornji Grad, Novo naselje 44
10. Marija ZAMERNIK, 1910, Podvolovljek 26
11. Franc KAKER, 1938, Konjski vrh 11
12. Štefanija PAHOVNIK, 1948, Rečica ob Savinji 95
13. Margareta ŠARB, 1919, Gornji Grad, Attemsov trg 24
14. Ludvik KREBS, 1911, Gornji Grad, Attemsov trg 39
15. Franc ZALESNIK, 1903, Florjan pri Gornjem Gradu 4

OBČINA GORNJI GRAD 
Attemsov trg 3

OBVESTILO
OBVEŠČAMO VAS, DA S 4. APRILOM 1996, 

PRIČNE Z NOTARSKO PISARNO g. MARKO FINK, 
V PROSTORIH OBČINE GORNJI GRAD.

URADNE URE: VSAK ČETRTEK OD 14.00 DO 16.00 URE.

I m iO M M BTH
KINO MOZIRJE
6/7.4.1996
DON JUAN DeMARCO - ameriški film - romantična 
komedija
Režija: Jeremy Leven
Vloge: Marlon Brando, Johnny Depp, Faye Dunaway 
Mladenič, ki se izdaja za Don Juana, je izgubil edino pravo 
ljubezen in se želi ubiti. Na pomoč pokličejo psihiatra, ki 
mladeniča spravi na kliniko. Mladenič osvoji ostarelega psihiatra 
s pripovedovanjem svojih ljubezenskih dogodivščin...
Duhovit in simpatičen film z odlično igralsko zasedbo.
13./14.4.1996
SEDEM - ameriški film - triler
Režija: David Fincher
Vloge: Brad Pitt, Morgan Freemen
Film je srhljivi, mračni triler in govori o dveh detektivih za 
umore, ki rešujeta serijo umorov, ki se dogajajo po načelu 
sedmih smrtnih grehov...
Šokanten film, ki nas ne bo pustil ravnodušne!
PREDSTAVE: SOBOTA OB 20. URI IN NEDELJA OB 17. URI.
KINO NAZARJE
6/7,4.1996 
DON JUAN 
13/14.4.1996 
SEDEM
PREDSTAVE: SOBOTA OB 20. URI IN NEDELJA OB 17. URI.
KINO LJUBNO OB SAVINJI
6 ./7.4.1996
DREDD - ameriški film - akcija
Režija: Danny Cannon 
Vloge: Sylvester Stallone
Leto 3000. Vse je pomoljeno, iztrebljeno. Jedrska katastrofa. V 
vesolju se prične boj za oblast. Kriminalci in morilci organizi
rajo pravo oboroženo vojsko, proti kateri se bori nepremagljivi 
Judge Dredd.
13/14.4.1996
ACE VENTURA - KLIC DIVJINE - ameriški film - nora komedija
Režija: Steve Oedekerk 
Vloge: Jim Carrey
Ace Ventura - detektiv za živali se tokrat poda v afriško 
divjino, da odkrije pogrešano sveto žival Šikako. To mora sto
riti pravočasno, sicer bo nastala vojna med dvema plemenoma... 
PREDSTAVE: SOBOTA OB 20. URI IN NEDELJA OB 17.30 
URI
KINO GORNJI GRAD
6.4.1996 
DREDD
13.4.1996 
ACE VENTURA
PREDSTAVE: SOBOTA OB 17.45 URI.

5 m z a s s o v o

Marija GOVEK s.p. 
Trnovec 5

3332 REČICA OB SAVINJI 
SE PRIPOROČA STRANKAM  
NA TEL. ŠTEVILKO 832-584
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|Je  že križ, če ima časopis polpismenega! 
I urednika. Saj je prav, da je vsem materami 
[sveta izrekel čestitko, toda to še vedno nil 
j dovolj velik razlog, da bi bilo treba mater- 
I inski dan pisati z Veliko začetnico. Veste,! 
J najhuje pri tem je pa to, da ima sicer j  
(urednik pri teh zadevah zadnjo besedo. Vi 
I uredništvu že zbiramo podpise v podporo! 
[predlogu, da ga pošljemo, odgovornega! 
I urednika namreč, na enotedenski tečaj pra-| 
Ivopisa. Kdor je ZA, naj nam to sporoči v! 
j pismeni obliki! (MORDA BOMO ZA OMEN- 
IjENO VPRAŠANJE ZAHTEVALI TUDI REFER-) 

ENDUM)
a Medtem ko se nismo videli oziroma brali,I 
iso se v Lačji vasi v neposredni bližini! 
j gozda srečali nazarski člani zelene bra-| 
jtovščine (uradni zapis o tem sledi v pri-| 
I hodnji številki). S svojo prisotnostjo jih je l  
I počastil tudi prvi lovec Slovenije, v j  
I  prostem času poslanec v parlamentu. Medi 
[drugim je zbranim pojasnil, da divjad, šel 
j posebej to velja za jelene, ne priznaval 
(novih občinskih mej. Iz tega je moči 
I sklepati, da je divjad lojalna predsedniku! 
(lovcev, ki, kot je znano, izhaja iz strankeJ 
I ki je novim občinam nasprotovala. (ŠEL 
[SREČA, DA JELENI NIMAJO VOLILNE! 
I  PRAVICE)
(Med obiskom cenjenega državnega sekre-j 
jtarja za kulturo v prestolnici največjei 
j zgornjesavinjske občine je bilo iz njegovih! 
lust slišati tudi zapoved prisotnim novinar-j 
(jem, naj ne zapišejo tega, da nekateri p 
[igralci v ljubljanskem gledališču že leta! 
j niso igrali v nobeni vlogi, pa kljub temu j  
(nemoteno prejemajo (solidno?) plačo. Da je l 
I to res, vendar se temu nihče ne upa sto-g 
( riti, konca, je dejal predstavnik kulturnega! 
Iministrstva. Seveda, če se dela tako,! 
(razmere v slovenski kulturi res ne morejo! 
i biti drugačne kot so. Vemo pa tako vsi.L 
(kakšne so. Še bolj žalostno pri tem pa je , | 
Ida so potem itak za vse krivi novinarji, k il 
(tega niso zapisali. (POLITIKI SO SE PRA-" 
jVOČASNO IN DOVOLJ ZAŠČITILI)
I Preden se za tokrat poslovimo, še nadvse! 
[srečna vest z Ljubnega: odprt je penzion! 
j Planika. Ne sprašujte, kje je, ker niti samii 
[ne vemo. Povemo vam samo tisto, kar je ! 
objavila regionalna televizija. Če gre zal 

(kakršnokoli podobnost s Planinko, zal 
Ikatero vsi vemo, kje je, ni znano. Tudi to l  
(ne, ali so v njej osebe s tujim državljan-f 
stvorn ali niso. To boste morali preveriti! 

(sami. Pri tem vam želimo obilo uspeha in | 
Izadovoljstva. Če pa bo to premalo in neg 
(bo zadovoljilo vaših turistično-gostinskihl 
[potreb, se lahko odpeljete v Okonino, kjerl 
S se nadaljujejo raziskave termalnega vira.l 
[Predstavljajte si, da ste na oddihu v Ter-[ 
Imah Okonina in uživajte... (LETOŠNJI IZLETI j ZVESTIH NAROČNIKOV BO MENDA PRAVI
| tja)

ß v e tk e  U  k o jim a  da  

fir m e n je m  a & m ttic tte

P iš e : a s t r o l o g in j a  M il e n a  Z a k r a j š e k
Oven o đ  2 1 .3 . do  20 .4 .
Postajate neizprosni... Kar si boste zabili v glavo, boste hoteli tudi izpeljati, sicer se ne boste počutili dobro. Za vse 
aktivne akcije bo kriv Mars v vašem znamenju, kjer je tudi doma. Če boste sposobni uvideti posledice, si boste lahko 
vnaprej predstavljali, kakšen bo rezultat. Doživeli boste občutek-izpolnitve že, če boste samo pomislili na cilj. Že 
spoznanje, da s pozitivno mislijo lahko veliko dosežete, vas bo navdalo s samozaupanjem. V ljubezni pa se le ne 
naslanjajte preveč na partnerja, da ne bodo nastale določene težave, saj z mirnostjo in toleranco lahko veliko dosežete. 
So stvari, ki jih nikakor ne morete sprejeti, zato jih iz svojega življenja črtajte. V finančni situaciji pa vam bo kmalu 
jasno, kaj morate storiti.

Bik od 21.4 . do 20.5.
Pred vami je obdobje, ko boste prisegali na dobre lastnosti tistih, ki jih niti ne poznate dobro. Ni dobro, da se toliko 
vlečete zanje, da jih ne boste potem, ko boste ugotovili, da niso bili vredni vašega truda, prav tako ognjevito čefraH. 
Ponudba, ki bo izrečena na pol v šali, vas bo očarala in ne boste si mogli kaj. da ne bi nasedli izzivu. Pripravlja vaim 
jo Venera, ki je še vedno gost v vašem znamenju. V partnerstvu si boste prizadevali, da bi stvari obdržali tako, kot so 
bile doslej, saj boste prepričani, da so vzorci, ki so preizkušeni, najboljši! Zdravstveno se boste dobro počurifi, dobro 
pa bi bilo, če bi uživali več tekočine in se izogibali sladkorju. Zavedati se morate, da brez ražvoja ustreznih sprememb 
ni. Stagnirati pa nočete, kajne?
Dvojčka o d  21 .5 . d o  2 1 .6 .
V službi se bodo kopičile težave, ker boste čedalje težje komunicirali z ljudmi, ki vam niso vsaj malo podobni. Niso vsi 
drugi krivi, d a : vas nosi spomladanska melanholija. Dvojčki 3. dekade se nimate česa bati, zdravi ste, vseeno pa se 
pripravite na spomladansko rekreacijo. Vaši načrti glede družine so precej visoki in vi boste tisti, ki se boste morali to 
pot prilagoditi. Nikar ne vztrajajte pri stvareh, ki so že zdavnaj preživete. Svoje nazore prilagodite, saj nimate kaj izgu
biti. Psihično počutje ne bo ravno najboljše, saj boste večino časa preživeli doma, kljub temu, da ne boste našli tiste 
topline, ki jo pričakujete. Nemir, ki ga boste čutili, je znak, da se boste prej ali slej morali odtočiti za tveganje.If Rak od 22 .6 . do 22.7 .
Obdobje, ki je pred vami, bo ena sama želja po miru in počitku. Ne boste prekipevali od energije, zato boste Čutili 
določene težave, ki vas bodo izčrpavale bolj kot si mislite. Skušali boste biti izvirni, vendar vam ne bo uspelo najbolje.
V finančni situaciji pazite, da se ne boste ušteli. To bo tudi čas, ki bo v marsičem odločilen, zato je prav, da ste
odgovorni tudi v situacijah, ko vas bo bolela glava. Ohranite mimo kri tudi do ljudi, ki vam bodo solili pamet. S sode
lavci imejte potrpljenje in se tolažite s tem. da ste naredili vse, kar je v vaši moči. Najbolje se boste počutili ob 
tehtnicah, ki vas bodo najbolje razumele. Strelci vas bodo spravili v dobro voljo in prijetno se boste nasmejali v njihovi 
družbi.
Lev od 23.7 . do 23.8 .
Od višine se vam lahko Žvrti in če ne boste pazili, boste telebnili na trda tla in si še dolgo hladili odrgnine. Hitite iz
ene skrajnosti v drugo, za mnenja drugih se ne menite, kot vam bi bili vsi sovražni. Odpočijte se kar se da nežno,
morda to  nedeljo. V nasprotnem primeru se trudite najti zunaj sebe tisto, česar v vas ni. Če želite mir, varnost in 
trdnost, boste to morali gojiti najprej v sebi in vi sami dajati navzven, šele takrat lahko pričakujete, da se bodo ob vas 
znašli ljudje, ki imajo te  lastnosti. Veliko boste sanjali, kaj vse bi si lahko privoščili, če bi več zadužili. Ne tarnajte, 
raje razmislite, kako do cilja priti. Iskali boste družbo dvojčkov, ker bodo vaši najbolj goreči oboževalci. V njihovi 
družbi boste cenjeni, kar vam bo močno prijalo.

Devica od 2 4 .8 . do 23.9.
Device, rojene v prvi dekadi, se boste bistveno bolje počutile kot prejšnje obdobje. V roke vam bo prišla knjiga ati 
dober nasvet in pametno bi bilo, če poskušate upoštevati mnenje tudi drugih ljudi. Ne spuščajte se v debato, kdo je 
kriv za nastalo situacijo, nekaj krivde nosite tudi vi! Če ne boste bolj mehki in prilagodljivi, boste nenehno v sporu s 
seboj in z okolico. Ne vsiljujte drugim svoje volje, tako kot vi ne želite biti orodje v tujih rokah. Iskali, boste 
možnosti, da bi več zaslužili, kar pa v teku tega obdobja ne bo ravno enostavno. Preponosni boste, da bi to tudi 

dnost vas bo zabolela, kasneje pa se boste prepričali, da so vam le naklonjeni. Ob srečanju z

Tehtnica od 24.9 . do 23.10.
Popolno podporo dobrih' in prijaznih zvezd uživate, čimbolj izrabite prijetne trenutke. Vaše počutje se je  izboljšalo, 
čeprav se niste powern odporni, zato si privoščite dovolj spanja in miru. Izogibajte se mastni hrani in mesnim 
izdelkom. Na področju financ ne boste imeli težav, morda boste celo preveč zapravljivi, kar bi lahko povzročilo težave 
y partnerstvu. Naslednji teden boste pogosto brez razloga slabe volje, ker do sebe ne boste ravno iskreni. Nikakor si 
ne boste hoteli priznati, da so napake tudi pri vas. Potrebovali boste pomoč ljudi, na katere ste že pozabili in 
obžalovali boste čas in besede, za katere globoko v sebi veste, da so bile neupravičene. Hvaležni boste rakom, ker si 
bodo vzeli čas za vas.

Škorpijon od 24. IO . do 22.11.
Naslednji teden boste večkrat iskali uteho pri prijateljih, ker so se nekatera pričevanja izjalovila. Težave, ki ste „n sami 
priklicali, se bodo omilile, ker ste se končno miselno preusmerili. Čaka vas razgovor, prav je, da se umirite in ne 
bodite zaletavi, da ne boste vse pokvarili. Najbolj prav je, da se izogibate nepremišljenim odločitvam. Nikar ne zapirajte 
vseh vrat, saj boste že čez nekaj dni videli vse v drugačni luči. Slabo finančno stanje je posledica lahkomiselnosti. Najti 
si morate dodaten vir zaslužka, kar v tem obdobju ne bo ravno lahko. Naslednji teden se izogibajte osvajanim dljem, 
razen, de beste družili s strelci, ki so vam v tem času močno naklonjeni. Vztrajajte pri stvari, za katero ste se

Strelec od  23 .11 . do 21.12.
Tistega, kar $te se namenili storiti, najbrž ne boste mogli opraviti sami. Razlogov je več. Preobsežno je in področja ne 
poznate najbolje; tudi v šamousmiljenju (neupravičenemu) se prevečkrat izgubite. Izvedljivo bo takoj, ko boste poiskali 
primerno pomoč. Toliko o delu! V ljubezni boste doživljali uglašene dneve, veliko nežnosti, zaupljivega šepetanja. Nežna 
Zgodba, ki se bo dogajala še nekaj časa, bo dobila tudi daljne razsežnosti, ki s spogledovanjem nima nič skupnega. 
Lepa priložnost bo, da izboljšate odnose z okolico, in od vseh vrlin se vam bo najbolj obrestovala strpnost. Ne bo vam 
jasno, kaj vas na ribah privlači, pa se boste kljub temu z njimi družili. Mogoče vam podarjajo stinje lastnih sanj;

Kozorog od 22 .12 . do 2 0 .1.
Nekatere stvari, za katere ste že pred časom ugotovili, da ne morejo ostati kot so, še vedno niste spremenili. Tokrat 
se lahko zgodi, da vas bodo okoliščine prisilile v aktivnost. V vaši bližini je nekdo, ki na vaše zdravje nima dobrega 
vpliva, saj vam s tem, ko vam skuša jemati energijo, dela bolnega. Rešite se te prisotnosti in takoj se boste dobro 
počutili. Bodite pozorni na te energetske izmenjave in se ne zadržujte ob ljudeh, ob katerih se počutite izčrpane. Nad 
partnerjem boste rahlo razočarani, ker boste mnenja, da se dogovorov ne drži. V delovnih uspehih boste uspešni, če 
boste znali rešiti problem s poslovnim partnerjem, ki se že nekaj časa vleče. S tem boste rešili tudi vaš ugled.
Vodnar od 21 .1 . do 20.2 .
Za svoje zdravje boste v tem obdobju bolj malo napravili, ker boste imeli polno glavo drugih skrbi. Dobro bi bilo, če v 
tem času kontrolirate krvno sliko. Poskrbite, da bo hrana polnovredna in da boste imeli dovolj počitka. Do partnerja 
boste bolj zadržani, čeprav se boste skušali truditi, da bi bilo tako kot prej, boste odmaknjeni in zadržani. Zapomnite 
si, da je  zaupanje ključ do marsikaterega uspeha. Skušajte to prinesti tudi na tista področja, kjer se čutite negotovi. 
Posebno naslednji teden, ko bo polna luna v tehtnici, je pomembno, da se na preudaren način, razbremenite. Napadal
nost ne spada zraven, dober hobi pa! Odločite se za več ljubezni in manj denarja.

Ribi od 21.2 . do 20.3.
Z vso energijo se boste predali delu. ker se boste dušili v nagrmadenih ljubezenskih problemih. Zavajali boste sebe in 
okolico, vendar samo toliko časa, dokler ne boste eksplodirali. Preveč ste popustljivi do svojih muh in nekdo se bo 
naveličal delati v rokavicah z vami. Dajte no, zadihajte s svojimi pljuči. Prisilite se v to, da boste bolj aktivni, saj vas 
bo to rešilo iz sedanje otopelosti in občutkov nemoči. Nekdo se vam bo zelo priljubil, saj se bosta izredno dobro 
ujela v pogovoru. Pri denarju boste imeli srečo Čeprav ne boste posebno delavni, boste kar nekaj zaslužili, nikar pa ga 
ne posojajte. Dobro se boste počutili ob bikih in strelcih, s slednjimi si boste največ zaupali.
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KONEC ZIME TUDI V ŠMARTNEM
Na zadrečkem koncu Savinjske doline se zima rada zadrži na senčnih predelih ob 
gozdu. Toda sedaj je  tudi temu zlagoma prišel konec.
"Hvala bogu, d a je  zima šla," pravi vzneseno Vanek, ki je  doma na eni takšni zas
neženi plati Zadrečke doline. "Sedaj mi ne bo treba več nositi kape čez ušesa!" 
"Kaj te moti, če moraš imeti ušesa pokrita?" ga vpraša znanec.
"Zelo! Še pozimi je  ne bom več nosil. Zadnjič me je  nekdo povabil na pivo, pa 
nisem slišal!"
GORNJEGRAJSKI CAZANOVA
Bolfenk je fant od fare. Deklin se kar tare okoli njega. Pošten, kot je, je  vsaki 
zvest do naslednje. Objet sedi z eno od svojih lepotic v kinu. Punca se mu obeša 
okoli vratu, on pa hladen ko špricer spremlja dogajanje na platnu.
"Ljubim te!" mu pravi dekle in ga vpraša: "Ali tudi ti mene?"
"Da, tudi tebe!" reče Bolfenk.
KLIC IZ LAČJE VASI
"Halo, ali je tam društvo za zaščito živali?"
"Da, želite?"
"Zahtevam, da takoj pošljete sem pooblaščeno osebo. Na naši hruški sedi poštar 
in zmerja mojega psa!"
DRUŽINSKO VZDUŠJE V GRUŠOVLJAH
"V časopisu sem brala, da televizija ubija družinsko življenje. Ljudje se zaradi nje 
ne pogovarjajo več med sabo..." reče žena možu, on pa:
"Kakšne neumnosti spet klatiš! Bodi tiho, saj vidiš, da gledam dnevnik!"
NOGOMET V NAŠI DOLINI
Za šankom se dobita trenerja ekipe, ki je  gostovala pri nas. Oba sta nezadovoljna 
s svojimi igralci, ker so preko zime postali zastani. Pravkar so odigrali tekmo z 
ekipo naših veteranov in igra se je  končala za njih zelo klavrno.
"Kaj, ko bi poiskala sponzorje. To bi najine igralce gotovo spodbudilo za boljšo 
igro," reče prvi.
"Pa se ne bojiš, da bi jih denar pokvaril?" vpraša drugi.
"Denarjih ne more pokvariti, ko že zastonj tako slabo igrajo."
"Saj... slabo preigravajo, malo tečejo, ne streljajo na gol..."
"Kaj, ko bi poskusili še s kantami za smeti. Enajst jih postaviva na igrišče, pa naj 
igrajo med njimi."
"Sem že poskusil, pa so zmagale kante!"
BEPO IN ŠIMEN S TIROSEKA
Bepo se 'naštimuje' za zmenek. Obleka, parfum, britje, ko pa si pere zobe, se 
oglasi njegov mlajši brat Šimen:
"Saj ni treba, da se 'glancaš' po čeljusti. Ta stari ne gledajo več na zobe, ampak na 
denarnico!"

v
Zanova splošna dialektična analiza

z rahlo pomočjo njegovega deda
Lep spomladanski dan je. Ravno sem prižgal računalnik in se priklopil na pir. 

Odprem si rubriko namenjeno tem u časopisu in čakam, da se pojavi prek mreže v 
rubriki še ded. Nič. Kaže, da bo danes najin besedni dvoboj izvisel. Tudi prav. 

Dobivate tudi vi plačo v kuverti?
So tudi vas prepričevali, d a je  to v vaše dobro in d a je  še bolj dobro, da informa
cijo o svoji plači zadržite zase in se o tem ne pogovarjajte preveč s sodelavci? . 

Meni tudi.
Nekaj časa sem mislil, da je  to dobro. Ko bom dobil povišico, ne bom deležen 
zavisti in obrekovanja. N ihče ne bo vedel, da imam večjo plačo od drugih. Super! 
Nikomur ne bom kazal svoje plačilne liste!

Naivnež!
Aha, d e d je  tu! Da, res naivni smo bili. A iz kluba BRIGAJ SE ZA SE sem izstopil 
že ob prvem plačilnem dnevu, ko me je  zanimala plača drugih. Naši šefi, 
foteljčkarji, so menili, da bodo nas delavce vlekli za nos, če zaposleni ne bomo 
imeli informacij. In jih  seveda nimamo. In nas seveda vlečejo za nos.

One dni, ko smo bili v naši družini vsi bolani, je  naš najmlajši sin ostal najdlje 
bolan. Z ženo sva že hodila v službo, njega pa sproti puščala v privat varstvu, a so 
tudi tam kmalu zboleli. Dedu sina pač ne morem zaupati...

Hvala lepa! Se priporočam še za naslednjič!
...in tako sem moral urejati njegovo varstvo na vrat na nos navsezgodaj zjutraj, 
kar sem seveda, sposoben kot sem, uredil.

Ne pozabi se potrepljati po rami!
Vendar sem zamudil v službo. Ob pol osmih sem naletel na mrkega šefa, ki je  
parkiral avto zraven mojega. Ko se srečava, reče resno: "Zamuda?"

Skomignem z rameni in se mu razumevajoče nasmehnem: "Jaz tudi!"
S tem se mu rahlo zamerim. Stopi za  mano in mi reče: "Za vas, Žan, sem slišal, da 
ste nekam glasni v našem podjetju..!"

"Tako? B© že res. Saj veste, tisti stroji so tako hrupni, pa se m ora človek dreti, 
da jih  prevpije. Najbrž bo krivo to, da niso zvočno izolirani..."

"Hočem reči," nadaljuje, "da imate dolg jezik! Preveč govorite in to ni zdravo 
za  odnose na delovnem mestu. Baje razburjate delavce, baje se zanimate za nji
hove plače..."
Nič nisem rekel, kar tiho sem bil. Če že pes kam taco moli, naj jo  iztegne do 
konca. Ga bom že lopnil po njej, ko bo čas.

"Mi smo vam dali plače v kuverte, ker so vaši prejemki vaša stvar. Kaj bi bilo, 
če bi vsakdo, še snažilka, lahko vedel za  osebne dohodke kogarkoli?" mi pravi 
direktor.

"Vaša pisarna bi bila verjetno zanemarjena," sem poskušal uganiti.
"To ne gre!" je  vzrojil. "Plača je  zadeva, o  kateri se ne govori!"

Ganila me je  njegova prizadetost in sem ga potolažil: "Saj jaz  o svoji ne govorim. 
Zdaj pa sploh ne bom, ko vidim, da s e je  tudi vi sramujete!"

Sine, če že nisi danes, takoj jutri se pojdi prijavit na zavod za zapos
lovanje. Ako ti ne najdejo dela, lahko prideš jeseni sem dol na trgatev. Mene 
ne bo nazaj, če boš ti brez službe. Že tako si včasih siten!

Lahko je  tebi na sončnem Primorskem, mi pa se tu otepamo smoga. Še tako 
nismo likvidni, ker ga letos nismo dovolj pridelali. Ded, ti se imaš za pametnega, 
kaj meniš, nam bo v Evropi bolje?

Na kaj ciljaš? Misliš, da bo takrat smog višje kvalitete? Ko sem pred leti še 
dvomil o odhodu Slovenije iz Jugoslavije, me je poklical star vojni tovariš iz 
Zagreba in mi rekel: "Veš, kakorkoli že , če odidemo zdaj iz Jugoslavije, ne 
bomo nikoli več živeli v takšni državi..." In to je pretehtalo. Oba sva gla
sovala za odcepitev. Sedaj pa me nihče še vpraša ne.

Mogoče pa ni dileme?
Dileme? Dilema vedno je in bo, le da imaš zdaj pri tej dilemi malo izbire. 

Če ne greš v Evropo, se ti slabo piše, če ob tem izgubiš trg in poslovne part
nerje.

Že, samo potem ne bomo več gospodaiji na svojem...
O kakšnih gospodarjih zdaj govoriš? Pusti svojo ženo zdaj na miru. Kdo v 

vaši hiši nosi hlače, je tvoj problem. No, pa šalo na stran. Po mojem ...
Počasi malo! Stavka -šalo na stran- v m ojo rubriko ne boš pisal!
Pusti zdaj to. Če mene vprašaš, gledam na vso reč praktično. Smo kot vlak, 

ki mora priti na določen cilj. Politiki so v lokomotivi in nas, ki smo lepo posa
jeni v kupeje vagonov, peljejo proti Združenim državam Evrope. Tu in tam 
se nam kdo privesi kot slepi potnik, Italija pa občasno pritisne na zasilno 
zavoro in nas tako zavira...

Kakor jaz  vidim, še dobro, da sploh kdo zavira. Če bi zdaj prišli noter, bi nas v 
tem vrag vzel. Naši v lokomotivi kurijo drva in premog, rinejo pa z dveh tirov na 
enega, ki je  na elektriko. Sprejeti bodo morali evropsko zakonodajo, to pa ne zato, 
ker bi bili naši zakoni tako zgrešeni! Z a  nas so dobri. Iz Evrope pa nam pravijo, 
da so tako zanič, da jih  bomo morali malo popraviti, p reden jih  vržemo proč! Re
cimo; po krivici nam očitajo, da naši zakoni ščitijo naše kmete. In tako kmetje 
zdaj delajo zdraho češ, da nimajo nobene koristi od države zdaj, potlej jih  bodo 
imeli pa še manj.

Ha! Nimajo koristi! A je za to sosedov Martenč stalno govoril, da brez 
posojila ne more zgraditi silosa in štale, če pa že, si bo moral prej kaj sposo
diti. Pa si ga danes poglej! Nov silos, nova hiša, nov hlev, avto, traktorja dva, 
da o gozdu ne govorim!

Kaj o gozdu? Saj nima gozda!
Zdaj res ne več! Toliko dreves je podrl, da so se srnjaki tri mesece spotikali 

po hosti, preden je zmogel odpeljati tiste hlode ven.
Ampak zakon za kmeta bo res trd. Ko bomo, reciva, leta 2010 dobili pošiljko 

poceni koruze iz naše Evropske skupnosti, bo kmet med prvimi v vrsti.
Kmet se bo že znašel, verjemi mi. Boste pa zato vi v tovarnah na boljšem. 

Manj davka bo.
Čakaj, saj jaz  nisem tovarnar. Lastnikom tovarn bo bolje, ko ne bodo plačevali 

carine in davkov, kaj imam pa jaz  pri tem?
Imel boš boljšo plačo, tepček!
Ja, in slabše zdravstveno in socialno zavarovanje!
Imel boš takšno plačo, da si boš koj po sprejetju teh zakonov lahko kupil 

nov avto.
Verjamem, pač!
Ja, in če boš uspešen na delu, se bo to tudi nagrajevalo. Ne kot zdaj, ko se 

nagradijo šefi, ko njihov delavec naredi inovacijo.
Aha, že čakam!
Boš videl. Tvoje nadrejene, če so nesposobni, bodo zamenjali z boljšimi. To 

je kapitalizem!
Jaz takih motk ne grizem!

Kaj veš, mogoče jih bodo zamenjali s takimi kot si ti. Saj se imaš za 
sposobnega, ko venomer praviš, kakšni bebci so nad tabo.

To naj ti verjamem? Socialno zavarovanje bo še zmeraj na psu, kljub temu kar 
zdaj govoriš... in zdravstveno prav tako!

Hej, kaj pa če se preriješ v sam vrh in boš imel plačo, da si kupiš avion z 
njo, če hočeš!?

In kaj naj z avionom?
Ja, šel boš z njim v Ruando na zdravniški pregled, če se ti bo zdelo naše 

zdravstvo še predrago, butec!
Za vas sta se trudila ŽAN in DED

Trenutna vlada nam danes pravi, da nam je  pod njeno oblastjo dobro. Opozicija 
trdi ravno obratno.

To je  dobro. Vsaj 50% politikov vam ne laže.
Žal se stanje stvari ne spremeni, ko pride opozicija na  oblast:
Vsaj 50% politikov vam laže!
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TKANINA

V MUZEJU 
ZA STARE

ZVEZA,
ZDRUŽENJE

NADLEŽEN
MRČES

KRAJ KJER 
VODA 

ODNAŠA 
ZEMLJO MOŠKO IME

OBLAČILO 
ZA SPANJE

SUMERSKA
BOGINJA

LJUBEZNI
PODTALNA

DEJAVNOST

VNETJE
ŽLEZ

SKUPNA 
ENCMOV, KI 

POSPEŠUJEJO

REKA NA 
SLOVAŠKEM

VRSTA
GLASBILA,

KLAVIR

PESNIŠKA
FIGURA

OZVEZDJE 
NA JUŽNEM 

NEBU
olovna

GLASBENA 

SKUPINA 
IZ ZADRA, 

NEKDANJA 
ZMAGOVALKA 
EVROVIZUE

MEDNARODNA
HOKEJSKA

8LOVB4SKI
MATEMATIK

(MILAN)

SLOVAŠKI 
JEZIKOSLOVEC 
PAVEL JOSEF

OKRASNA 
«EDOZEMSK* 

RASTU NA

SLAŠČICA 
NA PALČKI

ZANOS,
STRASTNOST

PRJPADNK 
STAROGRŠKEGA 

PLEMENA

AJAR: Francoski pisatelj (Emile)
AKOPA: Pesniška figura, okras
MAMELUK: Kdor slepo, suženjsko uboga
ŠAFARIK: Slovaški jezikoslovec (Pavel Josef, 1795-1861)

REŠITEV
PREJŠNJE
KRIŽANKE:

Smode, ES, vigilant, ITL, arka, Alojz, bor, Selišnik, nokaut, pfenig, 
mrena, Janošik, mrak, OV, Majoli, Ta, Nol, lala, gad, gredi, Ismene, 
jive, antonim, At, bide, Maji, NK Mura, Pirej, Gantar, trola.

OBVESTILO REŠEVALCEM: Rešeno križanko izrežite iz 
časopisa in jo  v kuverti najkasneje do petka, 12. aprila 
1996, pošljite na naslov: Savinjske novice, Savinjska 
cesta 4, 3331 Nazarje s pripisom "NAGRADNA
KRIŽANKA". Med pravočasno prispelimi pravilnimi re
šitvami bomo izžrebali 4 nagrade, ki jih prispeva pod
jetje CAFFE-TROPIC iz Žalca:
1. nagrada: 3 kg vrhunske mešanice Tropic kave 
+  Tropic kartica,
2. nagrada: 2 kg vrhunske mešanice Tropic kave 
+  Tropic kartica,
3. in 4. nagrada: 1 kg vrhunske mešanice Tropic 
kave +  Tropic kartica.

N I VSAKA KAVA TROPIC KAVA
\to  p/0

Oafie
CAFFE-TROPIC.au 
PRAŽARIMA ŽALEC 
714 -3 8 5

POSEBNA 
VELIKONOČNA 
PONUDBA V NAŠEM 
KAVNEM BUTI KO V  
ŽALCU:

SVEŽA KAVA 
ARABIKA 
V  PVC l/l 

7 9 0 ,0 0  SIT
NI VSAKA KAVA TROPIC KAVA



OGLASI IN MALI OGLASI

jJHortia it e tsifealt p rab to.J
TRAGAL - NAZARJE
V mesecu marcu in aprilu pri nas kupljene filme I 
brezplačno razvijemo!
ANTENE IN RTV SERVIS
Nudimo antenske meritve in montaže sistemov. Vrtljivi |  
sistemi in dekoderji, popravilo TV Gorenje ter vgradnja I 
teletekstov, Prašnikar s.p. 845-194.

SERVIS IN ELEKTROINSTALACIJE
Hladilniki, zamrzovalniki, pralni in sušilni stroji, oljni I 
gorilci... Se priporoča Elektromehanika Černjavič Janko s.p., ■ 
Bočna 81, tel. 843-611.
RTV SERVIS PURNAT
Hitro in kvalitetno vam popravimo vsak televizor in radio J 
tudi na vašem domu, RTV servis Purnat, tel. 843-424.

TRGOVINA IN SERVIS ZAGOŽEN
Šivalni stroji, gasilni aparati, plinske naprave, del. zaščita, j 
gumbi, pribor za šivanje. Odprto od 13.-18. ure, tel. 831-109.

SERVIS ELEKTRONIKA JERAJ
Šivalni stroji, elektronika, motorji, moduli. Nizka 37 - tel. I 
fax: 832-192.

MIZARSKI SERVIS NA VAŠEM DOMU
Tesnenje oken in vrat - odlična izolacija in odpornost I 
tesnila. Nudimo tudi popravila, vzdrževanje in montaža | 
pohištva..., tel. 831-041.

POGREBNE STORITVE - ANUBIS
Nudimo kompletne pogrebne storitve vključno s prevozi. I 
Štiglic Jožica, Radmirje 10, tel. 841-029.
S LIKO PLESKARSTVO MARJAN GRADIČ ml.
Kvalitetno, hitro in po konkurenčnih cenah opravljam vsa j 
slikopleskarska dela, tel. 831-540.

DELNICE POSLOVNEGA SISTEMA MERCATOR
po ugodni ceni odkupujemo. Informacije po telefonu 063 ■ 
851 831 med 8. - 12. uro in 14. - 18. uro.
VSA STEKLARSKA DELA
izvajam z vsemi vrstami stekla, tel. 0601/81 482.

OKREPČEVALNICA ČETARA
v Okonini išče natakarico, tel. 841-164.

IZDELAVA IN POPRAVILO GIBLJIVIH CEVI
I vseh vrst za: hidravliko, zrak, paro, gorivo, bojlerje,
L________________________________________________

HLADILNIKI, ZAMRZOVALNIKI,
ŠTEDILNIKI, PRALNI STROJI 
REZERVNI DELI ZA BOJLERJE 
SERVIS VRŠIMO HITRO IN STROKOVNO, 
ZATO SE OBRNITE NA NASLOV:

TERGLAV MILAN, POLZELA 137/A 
TEL. FAX: 063-720-138 

TEL. 063-720-406

2 ha obdelovalne zemlje s sadovnjakom 
(120 dreves) v Lokah oddam v najem za 
več let, tel. 831-520 zvečer.

Prodam Hondo Civic 1,4, 74.000 km, 1. 
91, reg. do 97’, cena 12.300 DEM, tel. 
063/885-304, 0609 624 658.

Kupim Golf JXD, 1. 89, rdeče barve, cca
10.000 do 15.000 DEM. 831-693.

Ugodno prodam dekliško birmansko obleko 
roza-bela komb., čipke, za manjšo postavo, 
tel. 841-255.

Spalnico Mateja ugodno prodam, tel. 832- 
314.

Prodam SIP-ov obračalnik, ki se priključi 
na kosilnico bucher, tel. 892-521.

Prodam game boy z 3. igrami za 100 
DEM, tel. 831-563.

Ugodno prodam dve moški usnjeni jakni 
št. 52, tel. 843-638.

Prodam VW hrošč 1200 1. 75’, reg. 1/97, 
prvi lastnik, cena po dogovoru, tel. 843- 
663.

Prodam osebni avto Jugo koral 55, I. 90/9, 
tel. 845-163.

Prodam Fiat Tipo 1,4, 1. 93 z veliko do
datne opreme, tel. 831-646.

Prodam hišo v Mozirju, tel. 832-756.

Mercedes 190 D, I. 87, reg. do 2/97,
97.000 km, rdeče barve, odlično ohranjen 
prodam, tel. 841-546.

Prodam termoakumulacijsko peč, električni 
bojler in dva fotelja, tel. 831-895.

Ugodno prodam fantovsko obleko za obha
jilo, tel. 831-965.

Prodam Fiat 126 bis 700, 1. 91, reg. 2/97, 
tel. 832-456.

Ugodno prodam seno, tel. 843-197.

Hišo v 111. gradbeni fazi prodamo. Ceno 
določimo po ogledu, tel. 061-572-010.

Prodam R 5 , I. 91, sive barve, informacije 
na tel. 832-123.

Prodam bikca, starega 14 dni, tel. 841 - 
751.

Prodam nov trofazni dvotarifni števec za 
elektriko - ugodno, zvečer 843-240.

Ugodno prodam dve usnjeni jakni št. 52, 
tel. 843-638.

Prodam vile za nošenje okroglih bal silaže, 
tel. 831-560.
Prodam zelo poceni uro Casio v vrednosti 
400 DEM, tel. 841-540.

Prodam avto Austin-Alegro I. 79, reg. 6/96, 
po dogovoru, tel. 832-817.

Dekliško obhajilno obleko št. 10, tel. 861 - 
160.

Prodam Golf JGLD I. 86, 140.000 km, cena 
po dogovoru, tel. 832-249.

Prodam 6 let staro kravo za zakol, Franc 
Mlinar, Primož 70 Ljubno/Savinji.

V najem dajem večji poslovni prostor v 
gosp. poslopju za obrt ali skladiščenje, inf. 
dop. na tel. 063 841-111.

Prodam travnik 1,20 ha na ravnini, tel. 
831-106.

Prodam prašičke stare 8 tednov in dvo- 
brazdni plug 10 col, tel. 831-150.

Prodam Golf 1. 79, rdeč, veliko dodatne 
opreme, tel. 831-186 po 20h, ugodno.

Ugodno prodam premog karto (5,4 tone), 
cena 26.000 SIT, Peter Jeraj, Zadrečka c. 
27, Nazarje.

Prodam Viso 11 RE I. 85, tel. 846-028, 
zvečer.

Za samo 500 DEM prodam 80 basno 
klavirsko harmoniko! Kristjan Germelj, 
Raduha 5a, Luče.

Prodam dve telici, simentalke pašne, 550 
kg, breje 6, 7 mesecev, tel. 831-158.

Prodam uto za orodje (4x3 m) in Škodo 
110 L, 1. 76, tel. 831-585.

Prodam telico sivo rjavo, A kontrola, tež
ka 550 kg, breja 8 mesecev, tel. 841-082.

V Gornjem Gradu prodamo 3-sobno 
opremljeno stanovanje, 70 m2, možnost 
takojšnje vselitve, tel. 885-386.

Prodam po polovični ceni kuhinjski štedil
nik na trda kuriva Gorenje, 60x90x85 cm, 
skoraj nov, tel. 831-068.

Prodam vgradni rjav štedilnik, tel. 843-620.

V okolici Mozirja iščemo žensko za pomoč 
v gospodinjstvu, ali moškega pri zunanjih 
delih. Nudimo možnost prebivališča, vse 
ostalo pa po dogovoru. Ponudbe pod šifro 
"Pomoč".

Prodam računalnik Commodore C-128, z 
disketnikom, barvnim monitorjem Philips, 
tiskalnikom Citizen in mnogo igrami in 
programi na disketah za 600 DEM. Inf. 
841-414.

Iščem tri fante stare od 10 do 14 let za 
band, kvartet. Instrumenti kitara, klarinet, 
saksofon. Tel.: 832-386^

Ugodno prodam kvalitetno seno. Tel.: 832- 
414.

K U P O N  z a  b r e z p l a č n i  m a l i  o g l a s  d o  j 
1 .0  b e s e d  v  S .  š t e v i l k i  S N

IME IN PRIIMEK



L ju b n o  o b  S a V iflP  
te l:  2 4 1 - 5 1 2

HUMOVIT 5 I 
HUMOVIT 10 I 
HUMOVIT 25 I 
HUMOVIT 50 I 
ŠOTA 80 I 
PALMINA ŠOTA

=  130,00  
=  250,00  
=  499,00  
=  900,00  

=  1.170,00  
=  230,00

SAMOKOLNICE
OREHI

=  3800,00  
=  699,00

KORITA ZA ROŽE:

JE

40
60
80

DEVET

cm
c m  =

cm
VRST

5  -  ^
b u b r io  o b  
te l:  8 4 1 - 5 1 2

d

BIOPOST 10 
BIOPOST 30 
CVETAL 500  
KAN 5 kg 
NPK 5 kg 
UREA 4 kg

kg
kg
m l

=  450,00  
=  1 . 200,00 

=  199,00  
=  430,00  
=  430,00  
=  430,00

OLJE ZVEZDA 
SLADKOR 50/1

199.00
399 .00
499 .00  
SEMENSKEGA

=  159,00  
=  104,90

KROMPIRJA, SEMENA NAŠIH INNA ZALOGI
ITALIJANSKIH PROIZVAJALCEV. V NAŠEM IZBORU SEMEN BOSTE MED DRUGIM 
NAŠLI TUDI NASLEDNJE: ČEBULČEK, KRMNA PESA (BRIGADIR), KRMNO KORENJE, 
ČRNO DETELJO (POUANKE IN VIOLA), BELO DETELJO, LUCERNO, TRAVNO SEME 
ZA OKRASNE TRATE (TIVOLI, OAZA, BLED...), TRAVNO SEME ZA TRAVNIKE (TDM I 
in II, TRAVNIK I in II; 1, 3 in 25 kq PAKIRANJE).
PONUDBA TEDNA: ' KORUZA = 28,90 27,50

Priporočamo ugoden 
nakup rabljenih vozil

R 4 G TL 91/01 37000 km 427.350

R 5 C A M P U S  3V 91 /04 64000 km 799.949

R 5 C A M P U S  5V 91 /0 4 59300 km 824.794

R 5 C A M P U S  D IE S E L 91 /10 65000 km 866.700

R 5 C A M P U S  5V 91 /04 35900 km 890.696

R CLIO  RT 1,4 5V 93 /07 47000 km 1.488.223

R 19 TS 5V 89 /03 160000 km 1.013.400

JU G O  45 AX 87 /09 61000 km 194.900

Š K O D A  F 136 L 90 /03 40000 km 598.000

O P E L A S TR A  1,4 3V  93 /03 71000 km 1.473.500

A LF A  R O M E O  33 1 ,3  91 /0 6 85000 km 1.039.500

FORD KAR. C LX 1,8 92 /05 49000 km 1.598.625

u m d. o. o.
Obrat Mozirje, 
tel. 831-020 
fax 831-043

Del. čas: 
8.00 - 16.00

RENAULT

Le z pravo izbiro sp o d n jeg a  krila b o  p o ro 
čna ob leka  zab leste la  v vsem svojem čaru.

O b išč ite  nas v novih p rosto rih  firme Vial na 
Polzeli 1.

O dpiralni čas: P O  - PE 12.00 -19 .00  UPE

6 0  8 .00  -12.00 URE



RIP d.0.0.
Računalniško podjetje

Lesarska cesta IO 
63331 Nazarje

PO KONKURENČNIH CENAH VAM 
NUDIM O:

- RAČUNALNIKE, TISKALNIKE, 

M ULTIM EDIJO,...

'  SLOVENSKI W INDOW S 95,

OFFICE 95 ,...

k TEČAJE RAČUNALNIŠKEGA 

USPOSABLJANJA,...

- ITD, IT D ,...

Informacije in prijave:
Tel.: 832-473 
Fax: 832-603

Celje - skladišče 
D-Per

11 7/1996
j

COBISS <3Grad Vi 5000003431,7
v

9 .0 0 - 15.00, 17 .00- 19.00 
so b o ta : 9.00 - 12.00

izven delovnega časa pokličite 832-237!

Pozor! T.T. j e  v k lju čen a  v cen o  - g o s t je  so  n ezg o d n o , 
sm rtn o  zavrovani.

- Ankaran (polpenzion +  T.T.) od 225 DEM dalje
- Izola Belvedere od 209 DEM dalje

- UMAG depandanse od 219 DEM dalje
- NOVIGRAD htl. Laguna od 239 DEM dalje

- POREČ htl. od 205 DEM dalje
- ROVINJ bgw od 210 DEM dalje

- "Camping club za mlade": obilo športa in zabave
polpenzion +  T.T., v šotoru 145 DEM

- RAB San Marino pol. + T.T. od 190 DEM dalje
- otoki (pol. +  T.T.) od 189 DEM dalje

- otoki za mlade, šo tor +  pol. +  T.T. 135 DEM
T ujina:

* GRČIJA 598 DEM
* ŠPANIJA letalo 7 dni pol. 399 DEM 

* ITALIJA od 218 DEM dalje 
* HIT POLETJA: 12 dni BANGKOK - PATTAYA 1385 DEM 

* POSEBNA PONUDBA: Z LETALOM ali GLISERJEM na otoke.
* Madžarska - Balaton

polni penzion +  T.T. že od 196 DEM dalje_______
PRVI MAJ - IZLETI

Pokličite nas in cenike vam bomo poslali na dom.

m o m 2 m  m  m z o č m m /

Kupon za avtobus zvestih naročnikov j
Vprašanje: Koliko stane sedemdnevni aranžma v Poreču, ki zajema [ 

polpenzion in turistično takso? |

O d g o v o r :____________________________________________________ j

Ime in priimek:__________________________________________________i

Naročniška številka: 

Naslov: _____

tel.:

V tretjem kolu naše akcije so bili izžrebani naslednji naročniki, ki 
so pravočasno poslali pravilen odgovor na zastavljeno vprašanje 
(Kompas, Dober dan, Intelekta, Globtour, Atlas itd.):
Jože Bitenc, Tirosek 72, Gornji Grad;
Jože Pečovnik, Podveža 20, Luče;
Magdalena Gračner, Ljubija 83, Mozirje;
Terezija Zamernik, Raduha 58, Luče;
Franc Slemenšek, Radegunda 47, Mozirje.
Čestitamo!
Vse ostale, ki bi želeli z nami na izlet, pozivamo, da izpolnjen 
kupon v kuverti pošljejo na naslov: SAVINJSKE NOVICE, SAVINJSKA 
CESTA 4, 3331 NAZARJE s pripisom “AVTOBUS ZVESTIH
NAROČNIKOV", najkasneje do petka, 12. aprila 1996.


